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Темида

Празник Несигурност Концесия

Съдът призна Божидар Нанев
за невинен

Стр. 3

Стр. 25

30 издателства се събират
край езерото „Ариана”

Стр. 4

Едва осем полицаи пазят
100 000 столичани нощем

Стр. 31

И „Берое” взе базата,
но за 10 години

Стр. 11

Две мнения за закона
на ГЕРБ за младежта
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Споразумение

БРИКС ще се кредитират
в националните валути

Стр. 8

В случай на отказ на Бълга-
рия от проекта “Белене” Русия
може да предяви към българ-
ската страна иск за сумата на
вече изпълнените работи. Това
съобщи ИНТЕРФАКС вчера,
след като стана ясно, че Русия
е получила нота от България с
молба за провеждане на пре-
говори по въпроса за евентуа-
лен отказ от строителството на
АЕЦ “Белене”.

През миналата седмица

Русия иска да си платим
всичко за „Белене”

Няколко
ƒ”Ã»

Георги
ГЕОРГИЕВ

Картинно
мислене

Три милиона българи
ще живеят на палатки
след 10 години, ако не се
санират панелките. С
метрото ще се ходи на
ски, велосипедисти ще
въртят педалите по
алея край Дунав, на Чер-
но море ще има свръхмо-
дерен музей. “Моята
визия е много ясна”
(стр. 6). Всичко това,
включително обобща-
ващият цитат, беше
изречено от президен-
та Росен Плевнелиев в
рамките на по-малко от
24 часа. И всичко това е
типичен пример за кар-
тинно мислене. Нашият
президент има визия, а
може би видение как
след 10 години (защо
точно десет?) милиони
българи са се сврели в
палатки, защото не е
изпълнен приоритетът
му за енергийна ефек-
тивност. Апокалиптич-
на картинка. Вярно,
само в главата на Плев-
нелиев, но точно за нея
и говорим. После скача
в светлото бъдеще -
метро, ски, велоалеи,
музей. Пасторални кар-
тинки, от които струи
оптимизъм.

Да припомним, че г-н
Плевнелиев изреди 10
приоритета на своя
мандат. Когато бяха
съобщавани, на осмо
място беше поставена
науката и образование-
то, а на девето култу-
рата. Тези последни ме-
ста не са случайни. Те
са показателни за мис-
ленето на президента
Плевнелиев, което поне
до момента не показва,
че може да излезе извън
рамките на конкретен
строителен обект -
къща, магистрала, мет-
ро, алея, музей. Може би
защото тези обекти, за
разлика от образовани-
ето и културата, могат
да бъдат нарисувани на
картинка, пред която да
мечтаеш и да философ-
стваш. Пардон, да визи-
онерстваш.

БСП ЩЕ СЕЗИРА ПРОКУРАТУРАТА
ЗА ОЦК - КЪРДЖАЛИ

Стр. 2

шефът на “Росатом” Сергей Ки-
риенко съобщи, че руските
предприятия вече са произвели
първия комплект оборудване за
“Белене”. Ако българската стра-
на не се разплати за готовото
оборудване, имаме два вариан-
та - или да получим дължимото
чрез съда, или си прибираме
оборудването и го пращаме на
други проекти, в Турция напри-
мер, каза Кириенко.

Русия ще настоява за

изпълнение на договорните
задължения по АЕЦ “Белене”.
Това заяви министърът на енер-
гетиката на Руската федерация
Сергей Шматко вчера, съобщи
РИА Новости. Ще формулира-
ме всички свои решения и
предложения, като изхождаме
от стриктно спазване на всички
задължения на страните по
съществуващите документи,
каза Шматко по повод предсто-
ящите днес в Москва прегово-

Ще настояваме за стриктно изпълнение на
задълженията по договора, обяви Сергей Шматко

ри с българската страна за АЕЦ
“Белене”.

Вчера Народното събрание
подкрепи решението за спира-
не на “Белене”. Това е противо-
конституционно, парламентът
има законодателна, а не подкре-
пяща функция, категорични бяха
от БСП. Социалистите обявиха,
че ще атакуват решението в Кон-
ституционния съд и обмислят вот
на недоверие.

Ученици от 153 СОУ протестираха вчера пред сградата на Столичната община заради
намерението за сливането на училището им с 141 ОУ. Според децата сградата им е в по-добро
състояние от тази на другото школо. Общинският съветник от БСП Калоян Паргов обясни,
че има идея за запазването на двете сгради, а учебният процес да е в по-малко помещения

Стр. 21

¬ Â‰ËÌ ‚ÛÁ ‚ÒÂÍË ÔÂÔÓ-
‰‡‚‡ÚÂÎ ËÏ‡ 5 ÒÚÛ‰ÂÌÚË, ‚
‰Û„ - 175.  ÓÎÂÊ Ò˙Ò 738
ÒÚÛ‰ÂÌÚË ËÏ‡ ÔËÂÏ Á‡ 1300
Ô˙‚ÓÍÛÒÌËˆË. ÃŒÃÕ ÓÚ˜Ë-
Ú‡ 218 ÌÓ‚Ë ÔÓÙÂÒÓË Ë
‰ÓˆÂÌÚË Á‡ 14 ‰ÌË

Стр. 3, 7, 22, 23
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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РАБОТНО ВРЕМЕ:
ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО ПЕТЪК: 10:00 - 17:30
ЗА ОБЯВИ ЗА СЛЕДВАЩИЯ ДЕН: 10:00 - 13:00
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АДРЕС ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ
В ГР. СОФИЯ
Редакция
на в-к Дума:
1784 бул. "Цариградско
шосе" №113А,
тел.: 02/9705 205;
9705 221
факс: 9752 604
e-mail: reklama@duma.bg

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

БСП в Кърджали ще сезира прокура-
турата за сделката, при която СИБАНК е
продала Оловно-цинковия комбинат на
Валентин Захариев, стана ясно вчера.
Областният лидер на партията Милко
Багдасаров обясни, че е извършена да-
лавера с миноритарните акции на 777
работници в предприятието. Те са учре-
дители на РМД и по време на привати-
зацията на ОЦК придобиват 52% от ак-
циите. На 2 декември 2005 г. директор-
ският борд решава да продаде акциите
на цена, не по-ниска от номиналната 1
лв. Същия месец СИБАНК продава ОЦК
на Валентин Захариев, а шеф на банка-
та тогава е Цветелина Бориславова.

Акционерите в РМД не знаели, че тех-
ните акции са заложени и са послужили
като инструмент за овладяването на дру-
жеството от СИБАНК. Месеци след про-

Тройната коалиция, зимната обстановка и чужди интереси, изразявани от
новоназначен работник, се оказаха причините, довели до фалита на Оловно-
цинковия комбинат в Кърджали. Според Валентин Захариев фирмата била
предвидила подобряване на производството и условията на труд чрез инвес-
тиции в нова технология. За целта се изисквало получаване на ОВОС. Захари-
ев получил протокол от заседание на експертната комсия, според която ОЦК
щял да получи разрешение за строежа. Още преди подписа на тогавашния
министър на околната среда и преди това да е легализирано, ОЦК получава
заем от Първа инвестиционна банка. На второ заседание половин година по-
късно обаче комбинатът не получава ОВОС, инвестицията секва, остава
изплащането на лихвите и главницата по заема. Действията на министър
Чакъров бяха неправомерни, втурна се в задочни обвинения Захариев. Бе
набъркан и кметът на Кърджали Хасан Азис, който изтеглил решението си за
определяне на ново депо за ОЦК ден преди отказа за ОВОС. По думите на
Захариев Азис бил “добър партиен член”. След това той похвали ГЕРБ, защо-
то веднага след поемането на властта дали ОВОС.

БСП сезира прокуратурата
за ОЦК - Кърджали

За далавера с акциите на работниците при сделката между
Цветелина Бориславова и Валентин Захариев алармират социалистите

Павлета ДАВИДОВА

дажбата на завода на Захариев през
2006 г. банката предлага да изкупи ак-
циите им на цена 1,50 лв. Багдасаров
предположи, че това е опит на Борисла-
вова да изкупи греха си към работници-
те. Срокът за откупуването на акциите
обаче е много къс, а хората са заплаш-
вани, че ако не вземат парите си, няма
да получат нищо след изтичането му. Из-
купуването се извършва в стая на Маши-
ностроителния завод “Монек - Юг”, който
по това време също принадлежи на СИ-
БАНК. Социалистите в Кърджали питат
как са продадени акциите на РМД, без

за това да са уведомени участващите в
него работници и служители. Багдаса-
ров допълни, че откупените за 1,50 лв.
акции по-късно са продадени на цени
между 30 и 40 лв.

Междувременно собственикът Вален-
тин Захариев и изпълнителният дирек-
тор на ОЦК Славея Стоянова признаха,
че от началото на протестите 52 души са
напуснали. Стоянова обяви, че заплати
не били изплащани само за последните
2 месеца, после призна, че 4 месеца
преди това работниците са получавали
само 60% от парите си. По думите й
исканията им за заплати и подобряване
на условията на труда са основателни.

Захариев обяви, че пари за заплати вече
са намерени от Първа инвестиционна
банка.

Стана ясно, че сделката за ГОРУБСО
- Мадан е финализирана късно вечерта
в сряда. Захариев заяви, че фирмата му
“Интертръст” и представител на новия
собственик “Върба Батанци” са сложили
подписи под документите, узаконяващи
прехвърлянето на 80% от акциите. По
думите му цената на сделката е “нула,
но ще бъдат покрити задълженията” на
предприятието. Търси се и купувач за
ОЦК, интерес в момента проявявали и от
Китай. Без ГОРУБСО ОЦК щял да оце-
лее много трудно, смята Захариев.

Мая Манолова:

“Гласуването на поредния шеф на
здравната каса е формално. Дали ще е
Пламен Цеков или Цеко Пламенов е без
значение”, заяви депутатът от Коалиция
за България Мая Манолова по време на
дебатите за избора на шеф на НЗОК. Тя
бе сигурна, че следващият кандидат за
поста вече загрява на тъчлинията. Ма-
нолова попита какво ще прави Цеков,
след като се налага да подписва вече
взети решения. За пример тя даде склю-
чените договори с болниците и то в
полза на частните и големите. Маноло-
ва коментира, че Цеков вече се е вклю-
чил в “наддаването” - предният здравен
министър е обещал 50% намаление на
цените на лекарствата, новият обеща
намаление до месец, а Цеков е обещал
20 на сто по-ниски цени.

Манолова посъветва Цеков, ако иска
да докаже обещанието си за прозрач-
ност, да се ангажира със спирането на
изземването на средства от НЗОК и
прехвърлянето им към държавния бюд-
жет или здравното министерство. Цеков

Следващият шеф на касата
вече загрява на тъчлинията
Ира ТОДОРОВА не трябва да обещава прозрачност, а

да осигури нормативни правила за това,
както и да въведе принципа на конку-
ренция при договарянето на отстъпките
при цените на лекарствата, убедена е
тя.  Според д-р Хасан Адемов от ДПС не
редно управителят на такава институ-
ция да е лице, подвластно на партийни
интереси. Гербаджията Красимир Вел-
чев се хвърли да защитава кандидату-
рата и подчерта, че не може една пар-
тия да носи отговорност за управлени-
ето на държавата и да излъчи за поста
човек от друга партия.

Сините поставиха като условие за
подкрепа на Цеков той да каже кой го
е накарал да внесе станалата известна
като наркопоправка “Мери Джейн”.
“Знам, че тези неща няма да бъдат ка-
зани. Знам, че партийната отговорност
на Цеков няма да му позволи да го на-
прави, което е проблем”, коментира
Ваньо Шарков.

Със 115 гласа “за” Цеков бе избран
за шеф на НЗОК. “За” бяха ГЕРБ, част
от “Атака”, сините и независимите. Два-
ма бяха против, а 13 се въздържаха.

Снимка Мариета ТОМОВА

Депутатът Пламен Цеков официално бе избран за шеф на НЗОК вчера

ТРОЙНАТА КОАЛИЦИЯ БИЛА
ВИНОВНА ЗА ФАЛИТА НА ОЦК

АТАНАСОВА ИСКА ДЪРЖАВНА
КОМИСИЯ ПО ЛЕКАРСТВАТА

омисията по цени и реимбурси-
ране на лекарствените продукти
да стане държавен орган с по-
стоянна специализирана адми-

К На срещата са направени предло-
жения за нормативни промени, които
да дадат възможност на НЗОК да дого-
варя отстъпки за всички лекарствени
продукти. ДУМА припомня, че до 2008
г. цените на лекарствата, заплащани
частично или напълно от НЗОК, бяха
договаряни между касата и производи-
телите. Заради съмнения за корупци-
онни схеми, под натиска на тогавашна-
та опозиция, през април 2007 г. бяха
направени редица промени в Закона
за лекарствените средства в хуманната
медицина. Така до миналата година
цените на лекарствата, заплащани от
НЗОК, се определяха от Комисия по
цени и Комисия по позитивен лекарст-
вен списък. От т.г. двете междуведомст-
вени комисии се обединиха.

нистрация. Това е едно от предложени-
ята, които министърът на здравеопаз-
ването Десислава Атанасова лансира
на среща с представители на фармаин-
дустрията. В разговорите участваха
представители на Българската генерич-
на фармацевтична асоциация, Асоциа-
цията на научноизследователските
фармацевтични производители и НЗОК.
Според Атанасова с държавна комисия
с постоянен състав и администрация ще
се постигне по-голяма гъвкавост и опе-
ративност при регистрирането на це-
ните на лекарствата и нивата на тяхно-
то реимбурсиране.
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–ÛÒÍËˇÚ Ò‡ÏÓ‚‡
ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ‡·ÓÚË Ò
‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ ˆ‡Â‚Ëˆ‡

Петър Димитров за безумните идеи на
правителството около “Белене” и “Козлодуй”

ъс 120-те гласа на
ГЕРБ, сините и не-
зависими парла-
ментът вчера реши
да “подкрепи прави-

Против Конституцията
парламентът каза
„не” на „Белене”

ългария гони
Москва от Бал-
канския полу-
остров, комен-
тира руското

Столичният кмет Йорданка Фандъкова е предло-
жена за “Пожарникар на годината” от шефа на сто-
личната пожарна комисар Огнян Методиев за “особе-
ните й заслуги”. Това съобщи вчера общинският съвет-
ник от БСП Георги Кадиев.

Абсурдната на пръв поглед новина е съвсем истин-
ска, потвърди Кадиев и коментира, че кметицата вече
е готова за премиер.

Фандъкова предложена
за „Пожарникар
на годината”

Руските медии:

България гони Москва от Балканския полуостров
пише  вестникът.

София се отказва от
втори мащабен проект с
Москва и при това разчи-
та да получи преферен-
циални цени за руския
газ, пише вестник “Ком-
мерсант” .

В световните медии
се коментира изявление
на премиера, че Бълга-

рия няма пари за АЕЦ
“Белене”. “Файненшъл
таймс” пише: “България
се отказа от плановете
си за строителство на
атомна електроцентрала
на брега на река Дунав.
Страната не може да си
позволи съвкупните раз-
ходи за проекта. Сега се
планира да бъде изгра-

дена газова електроцен-
трала.”

“Строителството на
атомната електроцентра-
ла “Белене” няма да бъде
завършено, реши българ-
ското правителство. Про-
ектът е твърде скъп, а и
няма западни инвестито-
ри”, пише австрийският
вестник “Ди Пресе”.

Б
издание “Нов регион”.
София се отказа от стро-
ителството на АЕЦ “Беле-
не”, а преди това от “Бур-
гас-Александруполис”,
следва и “Южен поток”,

Това е антидържавен акт, трябва
да се атакува в КС, заслужава
вот на недоверие, категорични са
от левицата

мание, че с решението си
мнозинството освобождава
кабинета от действия, но не и
от отговорности.

“В момента за АЕЦ “Беле-
не” сме на четвърти от седем
етапа. В България тези три
етапа отнемат 8 години. Няма
как това да се случи в “Козло-
дуй” по-бързо от 7 или 8 годи-
ни, защото там площадката е
комплицирана”, обясни Румен
Овчаров. “Кога точно лъжете,
че когато реакторът е в “Беле-
не”, сме зависими от Русия, а
в “Козлодуй” -  не. Или аргу-
ментът е, че няма пазар за
електроенергия, а при “Козло-
дуй” изведнъж има пазар”, по-
пита бившият министър. Спо-
ред Овчаров в предварителния
доклад на HSBC има извод, че
до 2030 г. са нужни 40 реакто-
ра като този в “Белене”. “При
всички сценарии, с изключе-
ние на един, проектът е ефек-
тивен. Затова управляващите
са скрили предварителния до-
клад на банката”, заяви депу-
татът. “Какво очаквате, някак-
ви марсианци, зелени човече-
та ли да дойдат да ви строят
централата”, попита още той.
Овчаров подчерта, че каби-
нетът е изгонил всички стра-
тегически инвеститори - нем-
ските инвеститори, французи,
финландци и дори американ-
ските инвеститори не са ни ха-
ресали.

Идеята парламентът да се
произнесе по решението на
МС дойде от лидера на ДСБ

Иван Костов в сряда. Според
него така решението щяло да
изглежда национално. Вчера
се разбра, че 3 минути преди
18 ч. същия ден проект за ре-
шение е бил внесен от ПГ на
ГЕРБ, за да може точката да
бъде разгледана скоростно.
Тя бе включена като първа в
дневния ред и мнозинството
реши в залата да бъде изслу-
шан новоизлюпеният зам.-ми-
нистър на икономиката Вален-
тин Николов.

“Не Валентин Николов е
човекът,  който трябва да
обоснове позицията на пра-
вителството за АЕЦ “Белене”,
а самият Борисов”, остро реп-
ликира Мая Манолова. Пред-
ложението й не бе прието, но
Борисов се появи в парламен-
та заедно с Делян Добрев.
“Уважаема, г-жо Манолова,
винаги, когато поискате да
съм тук, аз съм тук”, заяви
премиерът.

Малко повече от 3 часа
продължиха дебатите около
спирането на проекта “Беле-
не”. Правителственото реше-
ние бе яростно защитавано от
десните.

“Това е политическият про-
вал на България. Това е най-
голямата икономическа глу-
пост, най-скандалната авантю-
ра в технически план и соци-
ална катастрофа. От два дни
премиерът ухажва мързелан-
ковците в парламента - мири-
ше на национално предател-
ство, мирише на съд и нацио-

налната отговорност трябва
да се прехвърли от правител-
ството към парламента”, заяви
възмутен от трибуната Петър
Димитров.

“Идва премиерът в иконо-
мическата комисия и казва за
“Белене”, а след това едва ли
не по терлици съобщава за га-
зовата централа”, коментира
Йордан Цонев от ДПС. Той
попита кой ще е инвеститор,
откъде ще се вземе въпрос-
ният газ.

Борисов отговори, че газо-
вата централа, която щяла да
се строи, ще е частна. Той
продължи с репликите от пре-
дишния ден, че предишното
правителство е противник на
“Белене” и затова проектът не
се е осъществил. След това

прехвърли топката към “Цан-
ков камък”: “Заради строежа
на “Цанков камък” НЕК има
пасив от 1 милиард. Заради
този проект и “Белене”
държавната НЕК е натрупала
загуби”.

Зам.-шефът на ДПС Лютви
Местан обаче припомни на
Борисов, че в телевизионно
предаване е заявил, че Ахмед
Доган няма отношение към
“Цанков камък”. Отговорът на
Борисов бе да честити рож-
дения ден на лидера на дви-
жението. В отговор депутати-
те от ДПС отказаха да участ-
ват в гласуването с мотива, че
парламентът не може да се
подчинява на еднолични ре-
шения, било то на Борисов
или Путин.

Ира МИЛЕВА

С
телството” за спирането на
строежа на АЕЦ “Белене”.
Цецка Цачева отказа гласу-
ването да е поименно, поне-
же не било поискано от една
десета от депутатите.

“Това решение е противо-
конституционно. Народното
събрание няма подкрепяща
функция, а законодателна”,
възмути се веднага Георги
Пирински. Той изреди хроно-
логията на целия “антидържа-
вен акт” - “първо премиерът
се обажда на руския си коле-
га, за да му съобщи решени-
ето си, след това се обажда
на журналист от българските
медии, за да му съобщи ре-
шението си, след това го
съобщава пред депутатите в
комисия, а накрая в 17.57 ч.
ГЕРБ внасят едно недоносче
за гласуване от парламента”.
Пирински допълни, че реше-
нието на парламента е “гумен
печат”. Той бе категоричен,
че то трябва да бъде атакува-
но в Конституционния съд. На
същото мнение бе и Янаки
Стоилов, според когото тряб-
ва да има и референдум.
Следващата стъпка е искане-
то на вот на недоверие към
правителството, обобщи Сто-
илов. Депутатът обърна вни-

Бойко Борисов свали отговорността за спирането на АЕЦ “Белене” от себе си и каза, че
правителството на тройната коалиция било най-големият враг на централата

Снимка Мариета ТОМОВА

Божидар Нанев, първият
здравен министър в правителст-
вото на ГЕРБ, бе оправдан по
делото за неизгодни договори
за доставка на антивирусния
препарат “Тамифлу” от Софий-
ския градски съд.

Според обвинението догово-
рите с “Рош” са сключени на 16
декември 2009 г., а доставките
на препарата са извършени
през януари 2010 г. Това не от-
говаряло на критериите за
спешност в пандемичната обста-
новка в страната в края на 2009
г., твърдеше прокуратурата. Ос-
вен това препаратите били на
завишени цени и за 200-те хи-
ляди дози държавата платила
около 2,5 млн. лв. повече. База
за ценово сравнение дала офер-
тата на Националната здравна
служба на Великобритания, но
10 дни по-рано фирмата “Рош”
вече била поканена за участие
в конкурс по Закона за общест-
вените поръчки. До доставка на
“Тамифлу” от Великобритания
обаче можело да се стигне само
с междудържавен договор меж-
ду двете страни, което е съвсем
различно от обществена по-
ръчка.

В обясненията си пред съда
Нанев обясни, че лично е търсил
помощ от посланици, в това
число и посланика на Велико-
британия. Така се стигнало до
офертата от англичаните, а с
разликата между самите дого-

Съдът оправда Божидар Нанев
вори се обяснявала и разликата
в цената - цената за бройка
“Тамифлу”, според уговорката с
“Рош”, е 31.88 лв., докато офер-
тата на Националната здравна
служба на Великобритания е за
25.76 лв. за същата разфасовка.

Нанев бе категоричен пред
съда, че действията му са били
не само законосъобразни, но и
целесъобразни. “За 10 месеца,
в които аз очаквах да се вземе
решение ще бъде ли внесено
делото в съда, получих допълни-
телни доказателствени матери-
али, в които беше изчислена
разликата между британския
паунд и българския лев”, каза
Нанев. Той не пожела да ко-
ментира положението в здрав-
ната система и министерството,
в което след него поста си загу-
биха още двама министри, но
каза, че би си помислил, ако
отново бъде поканен за здра-
вен министър от настоящото
правителство. Нанев и Дими-
тринка Николова си тръгнаха от
съда и без мерки за неотклоне-
ние, след като съдия Букова
отмени паричните им гаранции
съответно от 2000 и 1000 лв.
Присъдата подлежи на обжал-
ване и протест в 15-дневен срок
пред Софийския апелативен
съд. “Ще протестираме решени-
ето на съда, защото очаквах
осъдителни присъди”, заяви на-
блюдаващият прокурор Марга-
рита Немска.
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Цистерна с пропан-бутан се взриви в
склад край софийското село Челопечене

в сряда. По чудо няма пострадали

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Счетоводителка
източи фирма
с 200 000 лв.

34-годишна счетоводителка
беше задържана за присвояване
на 200 000 лв. от пловдивска
охранителна фирма, в която ра-
ботела. Като дългогодишен слу-
жител тя е съставяла преводни
нареждания за различни суми от
името на собственика. Част от
плащанията са били насочени към
банкови сметки с непознати за
бизнесмена титуляри или към
нейни собствени. След сигнал за
незаконните действия на Л.П.
полицаи претърсили жилището й.
Оттам са били иззети множест-
во платежни нареждания, счето-
водни документи на фирмата и
две компютърни конфигурации.

Задържаха бургазлии
за трафик на бебета

Трима души бяха задържани в
Бургас за международен трафик
на бременни в Гърция. Те са зало-
вени след разследване на отдел
“БОП” в града. Организатор е
41-годишният бургазлия М.Щ., ос-
таналите са на 30 и на 31 години.
В жилищата им са намерени ули-
ки, доказващи престъпленията,
твърдят от полицията.

Митничари хванаха
1,2 кг злато

238 укрити златни накити с
общо тегло 1,2 кг и 2069 контра-
бандни авточасти задържаха мит-
ничари от граничния пункт “Лесо-
во” при проверка на ТИР. Товарни-
ят автомобил “МАН” с полуремар-
ке е пътувал от Турция за Украй-
на. При проверка на превозното
средство митничарите засекли
предмети с по-голяма плътност
от декларираните.

70 града се включват
в „Часът на Земята”

Вече 70 български града са за-
явили участието си в кампанията
на Световния фонд за дивата при-
рода “Часът на Земята”. Той ще се
проведе на 31 март от 20,30 до
21,30 ч. Инициативата започва
през 2007 г. в австралийския град
Сидни и бързо намери привържени-
ци в целия свят. Идеята й е чрез
угасване на светлините за един
час хората да покажат ангажира-
ността си към екологичните про-
блеми на планетата.

София иска 8 млн. от
фонд „Козлодуй” за
улично осветление

Столичната община ще канди-
датства за 8 млн. лв. финансиране
от международния фонд “Козло-
дуй” за подмяна на съществува-
щите осветителни тела в София.
Целта е да се намалят разходите
на общината за електроенергия
на уличното осветление в кварта-
лите “Дружба” 1 и 2, “Овча Купел”
1 и 2, разширен център, бул. “Ца-
риградско шосе” и Банкя. Разходи-
те за ел. енергия щели да намале-
ят със 773 996 лв.

Държавата ще плаща
на частните училища
от 2016 г.

ООООО

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

т приетия в МС завче-
ра проектозакон за
предучилищното и
училищното образова-

Съюзът на военноинвалидите и воен-
нопострадалите е единствената организа-
ция, която може да събере цяла България
на едно място. Това каза на тържеството
по случай 97-годишнината на СВВП пред-
седателят младши лейтенант от запаса
инженер Петър Велчев. Със заповед на
министъра на отбраната с награден знак
“За принос към МО” бе удостоен почетни-
ят председател на съюза полковник Нико-
ла Костадинов. “Може ли на такава възраст
човек да не се гордее и да не иска да
продължи живота си”, развълнуван бе ста-

Игнатов даде заден - такава
практика щяла да се въведе
в по-добри финансови времена

ние е отпаднал скандалният
текст, че държавата финанси-
ра и частните училища, като
им дава същата издръжка за
ученик както на държавните
и общинските училища. Това
се разбра вчера от изявле-

ние на просветния министър
Сергей Игнатов по време на
връчването на договори за
безвъзмездна помощ на ву-
зове и институти от БАН за
развитието на докторанти и
млади учени.

Текстът за държавните
пари на частните училища
предизвика бурни реакции в
обществото, проблемът под-

мени обсъждането на проек-
тозакона по същество. По ду-
мите на Игнатов текстът за
частните училища се отлага
за 2016 г., когато се предпо-
лага, че страната ще бъде
по-богата. Това вероятно оз-
начава, че текстът за дава-
нето на пари на частните
училища ще влезе в сила
след 4 години, както и този
за задължителното прибира-
не на 4-годишните деца в
детски градини.

Проектозаконът заплашва
и с друга беда - ликвидиране
на математическите гимназии,
понеже те сега приемат от V
клас, а в бъдеще в тях ще се
кандидатства само след VII
клас. Има съгласие те да имат

прием след V клас, ако се пре-
образуват в средноматемати-
чески училища, каза Игнатов.
Средните училища като вид
структура според проекта оба-
че приемат деца от I клас.
Няма логика да не се приема
разумното предложение тези
училища да се добавят към
групата на специалните, как-
то са тези по изкуствата, на
които прием след V клас се
разрешава, коментират учите-
ли и родители. Сегашната си-
стема на математическите
гимназии у нас е доказала
най-високо качество - тя под-
готвя неизменните български
призьори в ученическите меж-
дународни олимпиади, напом-
нят учените математици.

ЕДВА ОСЕМ
ПОЛИЦАИ
ПАЗЯТ 100 000
СТОЛИЧАНИ
НОЩЕМ

Едва между 6 и 8 полицаи
се падат на 100 000
столичани през нощта.
През деня числото на

Деси ВЕЛЕВА

служителите стига до 250-300
души на 100 000 жители, което
е по-малко от всяка друга
част на страната. За това
сигнализира вчера общинският
съветник от БСП Иван Мечков.
Според него излиза, че в
града с най-голям криминален
контингент полицията е най-
малко. Изчисленията си Меч-
ков прави на базата на докла-
да на СДВР за 2011 г., който
вчера бе представен на извъ-
нредно заседание на Столич-
ния общински съвет. От БСП
не приеха твърдението, че
престъпността в София нама-
лява, след като в същото
време в страната тя расте.
Сигналите на жертвите на
престъпления вече са по-
малко заради спада на дове-
рието в полицията, коментира-
ха червените съветници. Те
поискаха и повече полицейско

присъствие в крайните столич-
ни квартали. Около тезата,
че полицията не се справя
с битовата престъпност, се
обединиха повече общински
съветници от опозицията.
Ангел Джамбазки от ВМРО
настоя да има повече унифор-
мени полицаи в районите с
ромско население, а Вили
Лилков от Синята коалиция
предложи видеонаблюдение
в жилищните блокове. По
повод свободните места в
някои районни управления
шефът на СДВР ст. комисар
Валери Йорданов изрази
надежда, че с облекчената
процедура за подбор и обуче-
ние на служители щатът ще
бъде запълнен. Около 800
полицаи не достигат в София.

Почетоха 97-годишнината на СВПП
Васил ПОПОВ рият заслужил  парашутист и воин. С гра-

моти бяха наградени десетки представите-
ли на съюза и дружествата от Благоевград,
Габрово и Своге. Приветствено слово бе
поднесено от името на президента.

Петър Велчев информира за получе-
ните десетки поздравителни адреси - от
СОСЗР, командването на СКС, Общест-
вения съвет по въпросите на отбраната,
Българския антифашистки съюз и др. Той
накратко се спря на славната история на
съюза и на проблемите на организация-
та. Председателят връчи медали “100
години независима България” на члено-
ве на съюза.

ОЩЕ НЯМА ПРИСЪДА
ЗА КАТАСТРОФАТА
В СИМЕОНОВГРАД

В
чера бе поредното безрезултатно заседение в Хасково по делото за
катастрофата в Симеоновград, отнела живота на шестима младежи. Об-
виняеми са причинителят на катастрофата Данаил Георгиев, шофирал
с превишена скорост и след употреба на алкохол, и собственикът на
автомобила Живко Желев.

Защитата на Георгиев твърди, че в нощта на инцидента кръвните
проби не са взети по правилата. Той бил в безсъзнание, което налагало
протоколът да бъде подписан от свидетели, но това не се е случило.
Затова адвокатите на Данаил не признават експертизата за алкохолна-
та проба, която сочи 1,3 промила в кръвта. Разпитаните медицински
лица обясниха, че са спазили всички изисквания на процедурата.

ДУМА припомня, че на Великден миналата година шестима младежи
загинаха в Симеоновград, ударени от шофьор, загубил управлението на
автомобила си. 23-годишният Данаил Георгиев от Симеоновград карал
“Опел Вектра” с висока скорост, загубил управление над колата и се
ударил в стълб, след което колата се преобърнала и ударила фатално
преминаващи пешеходци.

Шефовете на СДВР и пожарната в София представиха отчетите
за дейността на ведомствата пред общинските съветници
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Стотици
желаещи да
си намерят
работа се
наредиха на
опашка на
организи-
раната от
Агенцията
по
заетостта
туристическа
трудова
борса. Тя се
проведе в
Двореца на
културата и
спорта във
Варна

Снимка БГНЕС

България може да бъде полезна на Израел с
опита си в оперни изпълнения на открито. Това
каза министърът на културата Вежди Рашидов на
среща с Хана Муниц, директор на операта в Тел
Авив. Операта на Израел е имала няколко много
добри български певци на своя сцена като Гена
Димитрова и Анна Томова-Синтова. В близко бъде-
ще можем да прослушаме и млади български пев-
ци, за да ги представим на по-широка публика в
Израел, посочи Хана Муниц.

Операта на Израел осигурява сама 70% от
бюджета си с абонаментна система. Годишната
субсидия на културната институция от общината и
държавата е в рамките на близо 30%. Годишният
бюджет за култура на Израел е около 100 милиона
евро. Директоратът на операта е от тримата души,
дали началото на културната институция в Тел Авив
преди 27 години. Тогава кметът на града дава 50
000 долара за създаването на опера. Парите се
оказват недостатъчно и се ражда идеята за абона-
ментна система. Днес операта има 17 000 абонати,
на които продава 60% от салона си. Останалите
40% се предлагат на свободна продажба. Сграда-
та на единствената опера на Израел е отпреди 17
години, оттогава и Хана Муниц е неин директор.
Всеки сезон се правят 8-9 продукции, като всяка се
играе около 13 пъти.

България и Израел
обменят опит в
оперното изкуство

До  членовете и симпатизантите на БСП, общинските конференции на БСП,
Националния съвет и ИБ на БСП, кандидатите за лидери на БСП

ОБРЪЩЕНИЕ НА ЧЛЕНОВЕ И СИМПАТИЗАНТИ НА ПАРТИЯТА

УВАЖАЕМИ ДРУГАРКИ И ДРУГАРИ,

В нашата партия текат процеси на подготовка на 48-
ия конгрес - провеждат се събрания на ОПО, подготвят се
общинските конференции, разработват се основните до-
кументи - политически резолюции и апели, и промени в
устава, обсъждат се основни въпроси на политиката на
БСП и избор на ръководни органи на местно и централно
равнище.

Предстоящият конгрес е призван да даде отговор на
редица ключови за страната и БСП въпроси пред очер-
таващото се тежко за бъдещото управление наследство
на ГЕРБ:

- Каква е нашата алтернатива на провежданата от
ГЕРБ политика - за излизане от кризата и догонващо ЕС
развитие.

- Какви са основните насоки за развитие на страната
до 2020 г. - в сферата на държавността, икономиката,
социалната политика и културата.

- Какви са основните ни управленски акценти - ясен
отговор за основните ни приоритети и формулиране на
цели на политиката.

- Как да проведем честни и демократични избори и
спечелим следващия парламентарен вот.

- С кого и при какви условия ще се коалираме.
- Какви промени са нужни в самата партия.
- Кои са хората, които могат да проведат успешна за

БСП политика.
Сигурно могат да се формулират и редица други

въпроси. Но ключовият въпрос е този за нашата полити-
ка - какво правим, кой и как го прави и с кого и на каква
цена го прави. Обществото и партията се нуждаят от

ясни отговори, за да върнем общественото доверие, да
спечелим парламентарните избори и да реализираме
успешен за страната и партията мандат. От това как ще
се справим, зависи бъдещето на лявата идея у нас,
достойното ни място в ЕС, подобряването на качеството
и стандарта на живот на хората, преодоляване на нера-
венството и модернизацията на страната.

Разработваните досега алтернативни управленски
проекти, доброто ни представяне, особено на прези-
дентските избори, сривът на ГЕРБ и лекото покачване
на доверието в БСП не са достатъчни за тези цели. Ето
защо и Националният съвет предложи на ОПО, общин-
ските конференци и конгреса обсъждането на редица
въпроси, касаещи политиката на БСП и страната. Те
трябва да станат център на предконгресната подготов-
ка, обсъжданията в партията, формирането на ръковод-
ните органи и делегати на конгреса.

За съжаление медиите и някои наши другари се
опитват да сведат дискусията единствено до въпроса за
лидер на БСП. Чертаят се мрачни сценарии за задкулис-
на битка, разцепление, разкол. Наблюдават се и позна-
ти явления - разделение (главно по оста Станишев-
Първанов), остро противопоставяне по места, оспорване
решения на ОПО, единствен стремеж за избор на деле-
гати с цената “на всичко”, подготовка на списъци на
ръководни органи и т.н. Някои непремерени изказвания
допълнително водят до объркване в структурите, обезве-
ряване на членовете на БСП, липса на яснота какво
правим.

Тези явления за нас са неприемливи. Ето защо при-
зоваваме:

- Основната дискусия в предконгресната подготовка

да се фокусира върху политиката на БСП.
- Кандидатите за лидери да се въздържат от лични

нападки и оценки и да предложат собствени полити-
чески платформи. На всеки един да се предостави
време да изложи своите виждания за бъдещето на
страната и партията. На тази база да се потърсят
възможности за разговори, единство около идеи и
общи решения.

- Да обединим целия организационен и професиона-
лен капацитет на партията и да концентрираме нашата
дейност върху разкриване същността на водената от ГЕРБ
политика, алтернативите за страната, развитието на БСП,
спечелването на парламентарните избори и успешно
управление.

- Да се противопоставим на онези лични и групови
интереси, които превръщат подготовката за конгреса
единствено във властова битка.

- Да проявим мъдрост, спокойствие и здрав разум в
дните и по време на конгреса.

Другарки и другари,
В своята история нашата партия е преживявала труд-

ни времена. Вярваме, че и днес ще намерим сили да
бъдем достатъчно отговорни пред предизвикателствата
на времето - за бъдещето на страната ни, за бъдещето
на лявата идея. Още не е късно! Призоваваме и други
наши членове и симпатизанти да подкрепят това наше
обръщение.

Обръщението е подкрепено от редица социалисти и
симпатизанти на партията, сред които:

Ана Гоцева, Андрей Караславов, Георги Пенчев,
Гета Джорева, Димитър Гронев, Емилия Масларова,
Жельо Бойчев, Илийчо Илиев, Калоян Паргов, Краси-
мир Янков, Лили Должева, Лозан Такев, Любен Гоцев,
Любчо Михайлов, Младен Червеняков, Николай Мали-
нов, Оля Червендинева, Пламен Китанов, Светломир
Баев, Светослав Мичев, Сергей Давидов,  Силвия Стой-
чева, Тодор Стайков, Чавдар Минчев.

60% от българските лекари са
посочили категорично, че не са
доволни от парите, които полу-
чават като месечно възнаграж-
дение. Повече от половината
медици са неудовлетворени и от
възможностите за допълнителни
приходи. Това сочат резултатите
от национално изследване, про-
ведено сред 720 лекари от 94

2/3 от лекарите са недоволни
от заплатите си
71% от българските медици не се чувстват професионално
удовлетворени, 90 на сто не харесват реформите в сектора

населени места в България от
екип към сдружение “Български
лекар” през февруари и март.
Целта на анкетата е да бъдат
установени основните фактори,
които влияят върху удовлетворе-
ността на медиците от професи-
ята им.

Данните сочат, че 71% от
лекарите в България са профе-

сионално неудовлетворени. 69 на
сто са обявили, че не се чувстват
защитени от съсловната си орга-
низация. В анкетата е имало и
два открити въпроса с възмож-
ност да се коментира, при тях
лекарите са помолени да дадат
препоръки към БЛС и да отбеле-
жат какво най-много не им харе-
сва при практикуването на про-

фесията в страната.
90% от анкетираните не са

доволни от реформите в сектора,
а 75% не са удовлетворени от
параметрите на Националния
рамков договор за 2012. На
въпроса “Възнамерявате ли да
смените работното си място?” 32
на сто са отговорили утвърдител-
но. 56% от търсещите промяна
желаят да напуснат страната, 19
на сто биха желали да преминат
от държавния в частния сектор, а
12% са готови дори да сменят
професията си. Почти половина-
та лекари (47%) са заявили, че
не биха препоръчали професия-
та си на младите.

Медиците са дали сравнител-
но положителна оценка на си-
гурността на работното място. В
анкетата са анализирани факто-
рите, определящи удовлетворе-
ността на лекарите от приходите,
сигурността на работното място,
сътрудничеството с колеги и ра-
ботната атмосфера, имиджа в
обществото, в семейството и сред
приятелите, както и сред пациен-
тите. Включени са и въпроси,
свързани с условията на труд и
качеството на здравното обслуж-
ване, евентуален интерес за про-
мяна на работното място и общо-
то удовлетворение от работата
като лекар.

Глутница кучета нахапа пенсионер
Глутница кучета нахапа 88-годи-

шен мъж в София. Това е професор
Ботьо Тачков, преподавател в Аме-
риканския колеж. Инцидентът станал
в сряда вечерта на поляна в столич-
ния квартал “Малинова долина”. Пен-
сионерът бил нападнат от 15-20 ку-
чета. Животните го съборили на зе-
мята и го нахапали жестоко. Той има
множество наранявания по главата
и крайниците, разкъсно-контузни
рани по главата, ръцете, краката,

фрактура на пръстите на краката, лип-
са на част от тъканите на подбедрици-
те.

С опасност за живота мъжът е бил
настанен във Военна болница. Кога-
то е докаран там, температурата му е
била 34 градуса, а кръвозагубата 2
литра. Лекарите от ВМА са направи-
ли няколко операции, за да спасят
крайниците на пострадалия от ампу-
тация, но състоянието му остава мно-
го тежко.

ФАНДЪКОВА ГЛОБЯВА ЗА ХРАНЕНЕ
НА УЛИЧНИ ЖИВОТНИ СЪС СУРОВО МЕСО

Деси ВЕЛЕВА

Столичният кмет Йорданка Фандъкова
се закани да забрани храненето на улич-
ните кучета с необработени храни. Онези,
които бъдат хванати да дават на животни-
те сурово месо или кокали, ще бъдат гло-
бявани. Човешкият живот е по-важен, обяс-
ни кметицата.  Новите мерки са заради
инцидента с нахапания възрастен мъж. От
“Екоравновесие” веднага отишли да търсят
агресивните кучета, но не ги открили.

Вчера сутрин служителите отново били
на място и видели, че група столичани
хранят бездомните животни със сурови
кокали. Според кмета, ако някой иска да
се грижи за кучетата, трябва да ги осино-
ви и да ги гледа в дома си. Според Фандъ-
кова въпросните животни са били чипи-
рани. Тя настоява за приемане на наци-
онална програма за бездомните кучета.

Според официалното преброяване
бездомните кучета в София са около
9000.
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на ски с метрото. Няма друго
разположение в Европа или в
света, където да може от мет-
рото да излезеш на пистата.
Това каза президентът Росен
Плевнелиев на седмата годиш-
на конференция “Стратегичес-
ка инфраструктура България
2012” вчера, цитиран от
БГНЕС.

“Моята визия е много ясна.
София първо трябва да намери
концесионер за летището, кой-
то да бъде стратегически парт-
ньор. Не е приемливо за мен
да се лети до Белград през
Виена или до Солун през Ати-
на. София може да бъде един-
ственият град на планетата, в
който не само един и полови-
на милиона софиянци, но и хо-

Плевнелиев:  До 2020 г. ще
ходим на ски с метрото
Велоалея по поречието на Дунав и свръхмодерен музей
на Черноморието са сред основните идеи на президента

рата от региона ще
могат да карат ски с
метрото. След като
през 2014 г. вържем
метрото на София с
летището на София и
ако продължим към
лифтената станция
на Симеоново, ще
имаме един уника-
лен град. От Букурещ
и от Истанбул след
един час полет каца-
ме на летище София.
Оттам на метрото и
горе на планината.
Трябва да изградим
своята визия и да ра-
ботим за нея”, под-
черта Плевнелиев.

Като министър на
регионалното разви-
тие неведнъж съм
изтъквал, че инфра-
структурата е водеща
предпоставка за кон-

С
офия може да се
превърне в единст-
вения град на пла-
нетата, в който хора-
та ще могат да ходят

Агенцията по заетостта и мрежата “Европейски
услуги за заетост” (EURES) организират трудова бор-
са за хора, които искат да намерят работа в хотели-
ерството и ресторантьорството в България или в Гер-
мания. В борсата, която ще е във Варна, ще вземат
участие 27 български фирми от туристическия бранш
и съветници на EURES от Германия.

Българските дружества ще предложат свободни
позиции на всички нива в хотелиерството и ресторан-
тьорството за предстоящия активен сезон. Желаещите
да кандидатстват трябва на място да представят своя
автобиография със снимка и мотивационно писмо.

За работа в Германия ще се кандидатства с доку-
менти на немски език (CV, снимка, мотивационно пи-
смо, диплома за завършено образование, сертификат
за придобита квалификация и препоръки). Ще се търси

както спе-
циализиран
п е р с о н а л
( г о т в а ч и ,
сервитьори,
оберкелне-
ри), така и
п о м о щ е н
(кухненски
п о м о щ н и -
ци, миячи,
помощници
в ресторан-
ти за бързо
х р а н е н е ) .
Желаещите
трябва да
имат квали-
ф и к а ц и я ,
опит и
з а д ъ л ж и -
телно да
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н е м с к и
език на до-
бро ниво.

В момента има забрана за ползване на 300 базови
станции на мобилните оператори в столицата, защото
са незаконни, обяви вчера министърът на регионал-
ното развитие и благоустройството Лиляна Павлова.
Забраната за ползване означава поетапното изключ-
ване на тока към тях по график. Този график трябва да
се направи от мобилните оператори и да се  предста-
ви в МРРБ до 31 март, за да не се стигне до спиране
на сигнала към абонатите, уточни министър Павлова.

За други близо 300 базови станции се правят про-
верки. Столична община трябва да предостави инфор-
мация на МРРБ за кои базови станции има разреше-
ние за строеж. Ако има разрешение за строеж, но
нямат разрешение за ползване, то те не са незакон-
ни, а трябва да бъдат довършени процедурите по тях-
ното въвеждане в експлоатация, обясни Павлова.

Около 90% от заетостта в България се създава от
микро, малките и средните предприятия. Това заяви
изпълнителният директор на Института за пазарна ико-
номика Светла Костадинова. По думите й малките и
средни фирми са около 95 на сто от всички фирми у нас.

“Дори и да става въпрос за наемане на един човек
или за създаване на микропредприятия от един човек,
отново говорим за положителна тенденция, която при
големите предприятия, наемащи над 250 души - е в
обратна посока. Тоест микро и малките предприятия все
още успяват да оцелеят в кризата, кой по-успешно, кой
с големи трудности. Но се виждат и наченки за нови
бизнеси, които виждат смисъл и възможност да осъще-
ствяват дейност”, обясни тя.

Светла Костадинова е един от членовете на журито
в конкурса “Най-добрата българска фирма”. Той се ор-
ганизира от Първа инвестиционна банка и ще бъде в
три категории - микро и малка, средна и голяма компа-
ния. Условието за участието на фирмите е да имат
български капитал, български мениджмънт и да пред-
ставляват български бранд.

От 1 април до 15 май млекопро-
изводителите, които притежават
индивидуални квоти за директни
продажби и доставки, както и
одобрените изкупвачи, трябва да
подадат годишните си декларации.
Документи ще се приемат и след
изтичането на законоустановения
срок, но със санкции, които се
изчисляват на базата на броя на
дните закъснение. Това съобщи
ДФ “Земеделие”. Годишните дек-
ларации ще се подават в областни-
те дирекции на фонд “Земеделие” -
отдел “Прилагане мерки и схеми
за подпомагане”, по адресната
регистрация за физически лица и
по адрес на търговската регистра-
ция за юридически лица. Докумен-
тите се подават лично от бенефици-
ента или от упълномощено от него
лице, притежаващо валидно, нота-
риално заверено пълномощно за

“Девня цимент” АД започва един
от най-големите проекти в Бълга-
рия през последните 20 години,
съобщиха от завода. Общата инве-
стиция на “Италчементи Груп” в
този проект ще е около 160 млн.
евро, които ще бъдат вложени в
реконструкцията и модернизация-
та на циментовия завод. Новата
производствена линия за клинкер
и цимент ще бъде въведена в ек-
сплоатация в началото на 2015 г.,

Спират тока на 300
незаконни станции на
мобилните оператори

Германци наемат наши
готвачи и сервитьори

мисля правителството.
Според заместник финан-
совия министър Влади-
слав Горанов така в хаз-
ната ще постъпят десетки
милиони левове на нере-
довни платци.

В момента се разра-
ботват няколко варианта на схемата, предаде бТВ.
Единият е да бъдат опростени лихвите само по
социалните осигуровки, втори - по дължимите
данъци, а третият съчетава първите две възмож-
ности. Амнистията може да важи само за срок от
един до три месеца. В този гратисен период про-
срочените задължения ще могат да се внасят, а
натрупаните лихви ще се опрощават. Общата сума
на натрупаните просрочия надминава 9 млрд. лева.

Готвят амнистия
за данъчните лихви

90% ОТ ЗАЕТОСТТА У
НАС СЪЗДАВАЛ МАЛКИЯТ
И СРЕДЕН БИЗНЕС

Модернизация за 160 млн. евро в „Девня цимент”
като годишният й капацитет ще
бъде около 1,5 милиона тона ци-
мент, превръщайки я в най-голяма-
та по рода си в Европа на групата.
Изграждането ще започне, след
като е бил подписан договор с
новия генерален подизпълнител на
проекта - SINOMA/CBMI.

Повече от 1000 души ще бъдат
ангажирани в строежа, който ще
започне в средата на 2012-а и ще
продължи две години. Това ще до-

несе в България най-добрите съвре-
менни технологии в производството
на цимент, заедно с най-модерните
и осъвременени процеси и системи
по контрол на безопасността и
околната среда. Новата циментова
инсталация ще позволи на групата
да продължи да задоволява изиск-
ванията на вътрешния пазар на
цимент в България, както и да опре-
деля компанията като ключов изно-
сител в региона.

това. От 1 април започва и шестата
за България квотна година. С
началото й отново се открива
приемът на заявления за превръ-
щане на индивидуална квота за
директни продажби в индивидуал-
на квота за доставки и обратно.
Това се отнася само за свободна-
та, нереализирана квота, а новите
количества ще важат за 2012/2013
квотна година. Нашата страна е
задължена да прилага схемата
“Млечни квоти” като част от общо-
то регулиране на производството
на краве мляко и млечни продукти
на територията на Европейския
съюз. Главната цел на схемата е
да намали дисбаланса между
търсенето и предлагането на мляко
и млечни продукти на пазара и
последващото свръхпроизводство.
Схемата ще продължи да се при-
лага в България до 1 април 2015 г.

А
мнистия за лихви-
те, които се трупат
върху данъците и
осигуровките, об-
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курентоспособност и бъдещо
развитие, каза държавният
глава. Според него, когато го-
ворим за стратегическа инфра-
структура, не трябва да мислим
само за пътища и пречиства-
телни станции. За да успее
България през следващите де-
сетилетия, приоритет трябва да
бъдат 10 или 20 проекта, кои-
то да отприщят икономиката,
смята Плевнелиев.

Президентът посочи като
стратегически сектори биозе-
меделието, производството на
храни, индустрията за човеш-
кото здраве. Плевнелиев очер-
та основните си идеи като ве-
лоалея по поречието на река
Дунав. “Реката крие огромни
възможности. Тя е най-важна-
та артерия за развитие на
крайречните градове. Можем
да помечтаем, че на Черномо-
рието ще има свръхмодерен
музей, който да показва исто-
рията на всички цивилизации,
които са оставили следа в
България”, каза президентът.

Той обясни още, че във Ве-

лико Търново вече се работи
по модерни пешеходни зони, а
защо не и лифт, който да
свързва Царевец и Арбанаси.

Президентът е убеден, че
дори и изборите през есента
да променят управляващите,
това няма да промени страте-
гическите проекти на страна-
та. “Вижте магистралите. Мис-
лите ли, че някой вече може
да промени този стратегичес-
ки приоритет на държавата”,
попита риторично той.

За свой тотален приоритет
Плевнелиев посочи енергий-
ната ефективност и електрон-
ното правителство. “Докато го-
ворихме за АЕЦ “Белене”, пла-
нетата се е оборудвала с по-
следните технологии. Изпус-
нахме промяна на света - ера-
та на енергийната ефектив-
ност”, смята Плевнелиев.

“Днес аз разказах една ви-
зия, но отнякъде трябва да
почнем. Ако се обединим око-
ло добрите идеи, ще намерим
и техните решения”, категори-
чен беше той.
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азовата централа ще бъде “златна”. Това каза
Станислав Георгиев, изпълнителен секретар на
“Булатом” пред БНР вчера.

Всички се питаме как изведнъж на една пло-

Велиана ХРИСТОВА

От сто реки лъжи карат герберите, за да
оправдаят ликвидирането на “Белене”. Няма
ли кой да ограмоти Бойко Борисов, че зе-
метръсният разлом на Вранча няма нищо
общо с територията на Белене? Мястото и
за АЕЦ “Козлодуй”, и за “Белене” не е избира-
но случайно - това е територията на Бълга-
рия с най-нисък сеизмичен риск. Според геоло-
зите там не може да има силен трус. Въпре-
ки това и двете централи са проектирани да
издържат 9-а степен по Рихтер. Нещо повече
- “Козлодуй” има 3 защитни канала, “Белене”
е проектиран с 4 и може да издържи спокойно
с 40 на сто по-силен трус от този, който
според науката изобщо е възможен в района.

Колкото до това, че ние сме били купували
най-скъпо газ от Русия в цяла Европа, проста
справка в Евростат за актуалните цени на
руския природен газ в ЕС показва, че средна-
та цена за общността е 22,7 евро на мега-
ват/час. Италия плаща около 40 евро на мега-
ват/час, Гърция - 35 евро, ние сме трети - с
около 30 евро. Евростат уточнява, че Русия е
готова да намали цената с 10%, но срещу
участието й в други взаимноизгодни иконо-
мически проекти. Повечето страни сами
предлагат такъв “бартер” на руснаците. Ние
какво им предложихме? Оттегляне от “Бур-
гас-Александруполис” и ликвидиране на “Беле-
не” заради интереси отвъд океана. С какви
очи Борисов иска по-евтин газ от Русия?

„БУЛАТОМ”:

Г

Със зачеркването на атомния
проект може да се наложи да
внасяме ток

щадка, която е лицензирана за атомна, сега ще пра-
вим газова централа, коментира Георгиев. Според него
за всички страни в света, които решават да строят
атомна централа, има един основен проблем - лицен-
зирането на площадката. Всички страни, когато имат
веднъж лицензирана площадка, не се отказват от нея,
защото това е много тежък процес съобразно днеш-
ните условия, каза още Георгиев.

Относно газовата централа той обясни, че  оскъпя-
ването е налице, защото тя няма да се намира до
тръбопроводите на газа, няма да има връзка с пръсте-
на на България за високо напрежение, а това води до
оскъпяване. Георгиев каза, че идеята за газова цент-
рала в България не е нова. Газовите централи са
пикови централи, те са най-скъпите съоръжения, кате-
горичен бе той.

Според Георгиев идеята реакторът за “Белене” да
бъде монтиран в “Козлодуй” е утопия.

Това може да стане след 10 години, може да стане
с нов проект, може да стане при нова цена, при много
усилия и условия, смята той.

“Ако HSBC даде положителна развръзка, тогава
това решение, взето преди една година, както ни каза
Симеон Дянков от Вашингтон, просто щяха да му се
клатят краката. Ако беше негативна, защо да не я
изчакаме? Можем само да гадаем”, коментира още
той.

Георгиев поясни, че една енергийна система, как-
вато е българската, средно годишно трябва да се
обновява между 3 и 5% с нови мощности.

От началото на прехода в България имаме пуснати
една мощност от 70 мегавата и два нови блока в “Ма-
рица изток”, а това въобще не е достатъчно за нашата
страна, смята експертът. Той обясни, че преди 20-25
години нашата система е работела с 22% запас, а в
най-тежките зимни условия през тази година процен-
тите били само няколко. Нашата система тихо и мирно
остарява, обясни Георгиев и допълни, че ако не
обърнем внимание на строителството на нови генери-
ращи мощности, не е далеч деня, в който ще трябва
да купуваме ток отвън.

София, която се отказа от втори голям про-
ект с Москва, разчита да получи по-евтин руски
газ, коментира вчера руското издание “Комер-
сант”. Източници на вестника обаче уверяват, че
и без скандала около “Белене” на България никой не
е обещавал намаляване на цената на природния газ.

“Комерсант” смята, че това е сериозно осно-
вание за конфликт между двете страни и цити-
ра българския премиер Борисов, който заяви, че
на мястото, подготвено за “Белене”, се планира
построяването на съвременна газова електро-
централа. За този проект ще се използват раз-
четите на HSBC, в които са заложени прогнози
за цената на електроенергията в България и
съседните страни.

Централата може да работи с гориво, доставя-
но по бъдещите проекти “Южен поток” и “Набуко”,
заявява още българският премиер, като дава да се
разбере, че България има още какво да иска от
Русия, отбелязва “Комерсант”. На всичкото отго-
ре Бойко Борисов се опита да поставя условия на
Москва, като иска от Владимир Путин доставка
на газ без посредници (например швейцарския
Overgas Inc) и намаляване на съществуващите цени.

“Газпром” за момента отказва да коментира
плановете на България за строителство на
нова газова централа, но от компанията са за-
явили за “Комерсант”, че намаляване на цената
на газа за новия проект никой не е обещавал.

От “Газпром” са напомнили на изданието, че
АЕЦ “Белене” е бил един от приоритетните про-
екти на Русия в България, за който са били “пла-
нирани поръчки и други неща”, а в един момент се
получава, че нито имаме поръчки (към Ижорските
заводи, контролирани от “Газпромбанк”), а на
всичкото отгоре и намаляване на газа искат,
коментира събеседникът на изданието.

“Комерсант” отбелязва, че независимо че
България е партньор в “Южен поток”, намалени
цени на газа не са обещавани, защото така или
иначе тя ще печели от транзита на суровината.

Русия:
Не сме обещавали
по-евтин газ

С какви очи искаме ?

Премиерът
Бойко Борисов:

„След от
5 до 7
години
ще имаме
седми
блок на
„Козлодуй”

Министърът на
икономиката
Делян Добрев:

„Ако
започнем
сега,
евентуално
2021-2022
година бихме
имали седми
реактор на
АЕЦ “Козлодуй”

Зам.-министърът на
икономиката

Валентин Николов:

„Седми блок
на АЕЦ
„Козлодуй”
може да
заработи най-
рано през
2018 година.”

КоментарКоментарКоментарКоментарКоментар

Българският премиер изглежда не е
вникнал до края в проекта АЕЦ “Беле-
не”. Това заяви за РИА “Новости” почет-
ният член на Парламентарната асамб-
лея на Съвета на Европа, председате-
лят на Общественият съвет на “Ростех-
надзор”, член-кореспондентът на Руска-
та академия на науките Владимир Гра-
чов. “Усещането е такова, че г-н Бори-
сов така и не е успял да вникне в про-
екта, за който взима решение. Реак-
торът не е възможно така лесно да се
прехвърли от една площадка на друга,
когато няма нито техническа и иконо-
мическа обосновка, нито експертиза,
нито проект за нов блок за АЕЦ “Козло-
дуй”, каза той.

Според експерта това означава, че
реакторът ще бъде “поставен под ключ” в
близките десет години.

Грачов също така отбеляза, че българ-
ският премиер в качеството на причина
за отказа посочва плащанията на лихви-
те по кредита за строителството на АЕЦ
“Белене”, “докато в същото време руската
страна е предложила схема, според коя-
то българският държавен бюджет въобще
ще бъде изваден от процеса по финанси-
ране на проекта”.

“Всички операции ще осъществява
проектната компания, а дългът ще се
погасява от приходите от произведено-
то електричество, т.е. след пускането в
експлоатация на централата”, каза той.

Грачов също така акцентира върху
думите на Борисов, че на седми енер-
гоблок на АЕЦ “Козлодуй” ще бъде из-
ползвано хибридно ядрено гориво. “Към

Хибридното ядрено гориво на Борисов
било в сферата на фантастиката

днешна дата това е в сферата на фанта-
стиката. Изказването на българския пре-
миер за момента напомня набързо из-
мислено обяснение, с което да се при-

крие неспособността на българското
правителство да вземе истинско реше-
ние по проекта вече няколко години”,
подчерта Грачов, цитиран от БГНЕС.
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Испания се проведе обща
стачка по призива на воде-
щите испански профсъюзи -
Общ съюз на трудещите се
(UGT) и Работнически коми-

Реформите на пазара на труда от правителството на Мариано Рахой запалиха искрата на
народното недоволство, което намери израз във всеобща 24-часова стачка. Испанците, които

се чувстват като мъченици, призоваха за край на експериментите и съкращенията

Испанците бранят
правата си
Испанците бранят
правата си
Испанците бранят
правата си
Испанците бранят
правата си
Испанците бранят
правата си
В страната се проведе първата от две години обща стачка

B
сии (CCOO). Това е първата голяма ак-
ция на протест, с която се сблъсква
сегашното правителство на Испания
начело с лидера на десните Мариано
Рахой, който встъпи в длъжност през
декември 2011 година. Предишната
обща стачка в страната бе преди две
години - през септември 2010 година.

Стачката сега бе срещу приетите от
кабинета на Рахой реформи в трудова-
та област и съкращаване на социални
програми. Испанските профсъюзи съоб-
щиха за голям брой стачкуващи - осо-
бено в металургията, химическата, тек-
стилната и хранителната промишленост,
строители и чистачи. Протестът в транс-
порта пък предизвика истински хаос. В
страната се проведоха масови манифе-

стации, в които участваха милиони ис-
панци, обединени под лозунга “Те ис-
кат да прекратят нашите трудови и со-
циални права”. Целта на общата стачка
според профсъюзите е да се принуди
правителството да се откаже от рефор-
ма в сферата на труда, тъй като тя под-
копавала основите на трудовото зако-
нодателство.

“Трудовата реформа в този й вид,
както се провежда от испанското пра-
вителство, води до съкращаване на ра-
ботни места и се отразява крайно нега-
тивно на правата на работниците”, се
казва в съобщение на Общия съюз на
трудещите се. Работниците са недовол-
ни от новия закон, който облекчава и
поевтинява за работодателите процеса
на уволнение на сътрудници. В част-
ност, сега ще бъде намалена парична-
та компенсация, която получава увол-
неният сътрудник.

Испанските синдикати също така са

недоволни от мерките за строги иконо-
мии, наложени от дясното правителст-
во. Премиерът Рахой от своя страна
смята, че тези мерки ще помогнат да се
намали нивото на безработицата в стра-
ната.

Общата стачка бе организирана в
навечерието на обнародването на бюд-
жета за 2012 година. Испанското пра-
вителство разработи план за икономи-
чески реформи, чиято цел е намалява-
не на бюджетния дефицит до 5,3% от
БВП през 2012-а и до 3% през 2013
година. Испания е с един от най-висо-
ките показатели на бюджетния дефицит
и нивото на безработицата в ЕС.

Междувременно повече от 30 участ-
ници в националната 24-часова стачка
в Испания бяха задържани от полиция-
та за нарушаване на обществения ред
и за вандалско отношение към общест-
вената собственост, съобщи Радио Сво-
бода.

Представители на страни-
те от групата БРИКС (Брази-
лия, Русия, Индия, Китай,
Южна Африка) подписаха ге-
нерално споразумение за
предоставяне на кредити в
национални валути и много-
странно споразумение за
потвърждаване на акредити-
ви.

Церемонията по подпис-
ването се състоя след сре-
щата на върха в присъствие-
то на лидерите на Бразилия,
Русия, Индия, Китай и Южна
Африка. Както по-рано съоб-
щи помощникът на руския
президент Сергей Приходко,
“тези документи са предназ-
начени да осигурят засилва-
не на ролята на национални-
те валути в разплащанията
между страните БРИКС”. По
думите на представители на
финансови организации,
сред които Китайската банка
за развитие, Индийската ек-
спортно-импортна банка, На-
ционалната банка за социал-
но-икономическо развитие
на Бразилия и Банката за
развитие на Южна Африка,
“споразуменията предвиждат

Евгени Кирилов апелира към Сърбия да подобри ситуаци-
ята на всички етнически малцинства в страната и да осигури
равномерно социално и икономическо развитие на Югоизточ-
на Сърбия, където живеят българите от Западните покрайни-
ни. Европейският парламент прие доклада за Сърбия, в който
чрез поправките на българския евродепутат сръбските власти
се приканват да отделят специално внимание на подобряване
ситуацията на всички етнически малцинства в страната (га-
рантиране на достъп до образование на майчин език, недис-
криминация на трудовия пазар и справедливо представител-
ство в държавните и местни институции), както и на нуждата
от преодоляване на регионалните различия и осигуряване на
социално и икономическо развитие на Югоизточна Сърбия,
където живеят българите от Западните покрайнини.

БРИКС правят собствена
банка за развитие

да се създадат базови меха-
низми за разплащания и фи-
нансиране на проекти в на-
ционални валути между
упълномощените банки на
страните участнички в
БРИКС”.

Страните планират да
създадат Банка за развитите
на БРИКС, съобщи индийски-
ят премиер Манмохан Сингх.
Банката ще се контролира от
петте бързо развиващи се
страни. Страните БРИКС са
недоволни от това, че рефор-
мирането на финансово-ико-
номическата система в света
не взема под внимание тях-
ната роля в глобалната ико-
номика, заяви руският прези-
дент Дмитрий Медведев.
Петте страни представляват
45% от населението на све-
та, заемат 1/4 от територията
на планетата и осигуряват
една четвърт от глобалната
икономика или 13,5 трилио-
на долара.

Наред с това лидерите от
БРИКС бяха единодушни, че
само диалогът може да сло-
жи край на насилието в Си-
рия и кризата с Иран.

Румънският Конституционен
съд постанови, че т.нар. закон
за лустрацията, забраняващ на
бивши високопоставени кому-
нистически ръководители да
заемат публични постове, про-
тиворечи на конституцията.
“Съдът констатира единодуш-
но, че законът за лустрацията е
в разрез с конституцията”, се
казва в комюникето на КС.
Приетият през февруари закон
предвиждаше бившите минис-

ЕП с апел към Сърбия
за малцинствата

Анулираха румънския
закон за лустрацията

три, членове на ЦК на РКП,
прокурори, агенти и инфор-
матори на Секуритатя да не
могат да бъдат назначавани
на публични длъжности в пе-
риод от 5 години, но запаз-
ваха правото да избират.
Конституционният съд беше
сезиран с този казус от
Върховния касационен съд
по искане на две сдружения
на магистрати и от генерал-
ния прокурор на Румъния.

Йотова в комисия
срещу корупцията

ЕП одобри състава на специ-
алната комисия, която трябва
да разследва организираната
престъпност, корупцията и из-
пирането на пари в ЕС, както и
да препоръча мерки за борба
срещу тях. Комисията ще има
едногодишен мандат и ще за-
почне своята работа от края на
април 2012 г. В нейната работа
ще вземат участие 45 европей-
ски депутати, сред които е и
българският евродепутат Или-
яна Йотова (С&Д).

Шведски министър с
оставка заради завод

Шведският военен министър
Стен Толгфорс бе принуден да
напусне поста си, след като сед-
мици наред бе притискан заради
информацията, че страната е
помагала на Саудитска Арабия за
изграждането на оръжеен завод.
Продажбата на оръжия за Сау-
дитска Арабия доведе до критики
към страната, която се гордее с
позицията си за спазването на
човешките права. Също така
критиките са и за тиражираната
информация, че страната е пома-
гала за изграждането на оръжеен
завод в близкоизточната страна.

11 млн. бедни
във Франция

Над 11 милиона французи са
засегнати от бедността и соци-
алното изключване, сочи доклад
на Националната обсерватория
за бедността и социалното из-
ключване. Според документа от
2000 г. насам всичките форми на
бедност във Франция са се заси-
лили. Въпреки че страната е
устояла добре на кризата от
2008-2009 г., последствията са
тежки, многопластови и разсро-
чени във времето, се казва в
доклада. През 2009 година 11,2
милиона французи са били засег-
нати от парична бедност, суро-
во лишаване от материални бла-
га или слаба трудова дейност.
Близо 700 хиляди души са отго-
варяли и на трите критерия.

Дамаск атакувал
деца

Сирийските власти преднаме-
рено и целенасочено атакуват и
малтретират деца. Това заяви
Нави Пилай - върховният коми-
сар на ООН за правата на човека.
Тя алармира за хилядите деца,
задържани в ареста. Пилай бе
категорична, че президентът
Башар ал Асад трябва незабавно
да прекрати арестите и да спре
убийствата на цивилни. Сирия
прие мирен план, макар че между-
народните наблюдатели са скеп-
тични за изпълнението му.

Венецуелският президент Уго Чавес
се завърна в родината си от Куба
след петдневен курс химиотерапия.

Той заяви, че ще си вземе почивка от
два дни, преди отново да се върне в

клиниката в Хавана

Снимки БГНЕС
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бещаната преди 4 години от
американския президент Ба-
рак Обама реформа в здраве-
опазването се отлага, съоб-
щи АП, като се позовава на

Здравната реформа
на Обама зацикли

O

Решението на Върховния съд на САЩ може да
доведе до катастрофални промени в
политическия пейзаж на страната

новини от Върховния съд на САЩ, който
не успя да стигне до консенсус за съдба-
та на програмата за реформи в сектора.
Припомняме, че инициативата на Оба-
ма предвиждаше всички граждани на
САЩ да бъдат здравно осигурени до
2014 г., като в противен случай следва
да бъдат санкционирани. Именно това
се оказа спорният въпрос, в резултат на
което в края на миналия септември във
Върховния съд бе внесена колективна
петиция за спешно разглеждане на

възможността законът за реформа в
здравеопазването да бъде отменен.
Според подписалите петицията пред-
ставители на бизнеса и на властите в
няколко щата, предимно представители
на републиканската опозиция, с приема-
нето на този закон Конгресът е преви-
шил правомощията си.

Сред основните атаки срещу рефор-
мата като основни мотиви са изведени
тезите, че предложенията, свързани със
здравеопазването, ще влоши същест-
вено качеството и стойността на меди-
цинското обслужване в страната. На
пръв поглед, според експерти, общият
смисъл на реформата означава реален
достъп до медицинска помощ на пове-

че от 30 млн. американци, нямащи по
различни причини здравна осигуровка
и същевременно търсенето на пътища
за съкращаване на разходите за здра-
веопазване в държавната хазна са
въпроси, на които е трудно да се отго-
вори. Един от основните доводи на
критиците на инициативата на Обама
е, че държавата не е в правото си да
“заставя” хората да се осигуряват здрав-
но, в случай, че не желаят да сторят
това.

Две трети от американците считат,
че Върховният съд трябва да анулира
целия закон или поне ключовата мярка,
сочи проучване на общественото мне-
ние на Ей Би Си. Две години след при-
емането му законът, който цели да оси-
гури здравно осигуряване за болест за
32 милиона американци, беше подло-
жен на обсъждане от съда, в който имат
превес консерваторите. Това стана

възможно, след като той беше сезиран
от над половината американски щати.
Според наблюдатели съдбата на текста
като цяло изглежда, че зависи от един
единствен член на съда - Антъни Кене-
ди, който гладува понякога за едните,
понякога в полза на другите. Върховни-
ят съд трябва да даде решението си в
края на юни, коментира агенцията. Това
означава четири месеца преди избори-
те за президент през месец ноември
постигането на окончателно решение
по въпроса да предизвика тежки диску-
сии сред гласоподавателите.

Ако Върховният съд отхвърли закона
за здравеопазване, с това ще разруши
най-мащабния проект в мандата на
Обама. Републиканците се надяват, че
ще могат да използват това като зна-
чим елемент в усилията им да предотв-
ратят втори мандат на демократа Барак
Обама, коментира в. “Ню Йорк таймс”.

Френската Национална консултативна комисия за
правата на човека разкритикува липсата на
реална политика за борба с дискриминацията
срещу ромите в страната, съобщи в. “Либераси-
он”.
Според комисията въпреки изготвения национа-
лен план за противодействие на расизма и анти-
семитизма и правителствената стратегия за
социалното включване на ромите Франция все
още няма реална стратегия за борба с дискрими-
нацията. Причината за това е, че съществуващите
текстове не посочват кои са приоритетите и не са
подредили по важност целите на правителството в
рамките на усилията срещу дискриминирането на
ромите. В плановете не са посочени още критери-
ите за изпълнението на целите, нито средствата,
които ще бъдат използвани за тяхното постигане.
Освен това комисията изрази съжаление, че
изготвянето на стратегия за включването на
ромите от страна на френските власти не е стана-
ло повод за обявяването на незабавното анулира-
не на временните мерки, които ограничават
достъпа на българските и румънските граждани
до френския пазар на труда.
Въпреки че тези ограничения са в съответствие с
договорите, които България и Румъния са сключи-
ли в рамките на присъединяването си към ЕС,
Националната консултативна комисия за човешки-
те права на Франция ги приема като дискримина-
ционни.

Докторантският съвет
на университета Земел-
вайс предложи да започ-
не процедура по лишава-
не на унгарския прези-
дент Пал Шмит от доктор-
ската му титла. Това ста-
ва, защото докторската
му дисертация е преписан
труд на български екс-
перт.

Президентът е защи-
тил доктората през 1992
г. Ръководството на учеб-
ното заведение смята, че
има основание Шмит да
бъде лишен от тази тит-
ла. Предложението беше
направено, след като в
доклад на комисия от
същото учебно заведение
се посочва, че процесът
по получаване на доктор-
ската титла е бил в съот-
ветствие с действащите
по онова време правила
в университета, въпреки
че са били констатирани
пропуски. В доклада оба-
че се посочва, че доктор-
ската дисертация на Шмит
се базира на “буквален
превод в значителни и
необичайни размери” на

Критикуват Париж
за ромите
Критикуват Париж
за ромите
Критикуват Париж
за ромите
Критикуват Париж
за ромите
Критикуват Париж
за ромите

Пал Шмит може да
изгуби титлата си

труда на българския екс-
перт Николай Георгиев. В
доклада се отбелязва
също, че качеството на
превода е посредствено.
Освен това в дисертация-
та на Шмит имало пре-
пратки към таблици, кои-
то не са фигурирали в нея,
а са фигурирали в труда
на Георгиев, пише в до-
клада на университетска-
та комисия.

В началото на януари
унгарският седмичник Ха
Ге Ве (HGV) публикува
пасажи от дисертацията
на президента, за да до-
каже, че те са превод на
труда на Георгиев. Тога-
ва изданието посочи, че
в дисертацията на Шмит
180 страници от общо
215 са били преводни,
което поражда съмнения
за плагиатство. Докладът
на университетската ко-
мисия предизвика вълна
от протести в унгарските
медии, дори и във вестни-
ците, които са близки до
управляващите. Медиите
настояват за оставка на
президента.

Бившият кубински лидер Фидел Кастро се срещна с главата на Римокатолическата църква папа Бенедикт
Шестнайсети. По време на срещата и двамата се шегуваха за възрастта си (папа Бенедикт е на 84 години, а

Фидел Кастро - на 85), а бившият Кастро дори попита: “Каква е работата на един папа?”

Снимка БГНЕС

Президентът на ПЕС и
председател на БСП Сер-
гей Станишев е на трид-
невно посещение в Тунис,
където ще изрази подкре-
пата си за демократиза-
цията в страните от реги-
она и ще насърчи рабо-
тата на левите партии и
движения за тази кауза.
Лидерът на европейските

Конференция на ПЕС за арабския свят
социалисти ще участва в
конференцията “Прогре-
сивен дневен ред за нов
арабски свят”, която се
организира от ПЕС, Гру-
пата на социалистите и
демократите в ЕП и Фон-
дацията за европейски
прогресивни изследва-
ния. Сергей Станишев ще
се срещне и с изтъкнати

политици от региона,
сред които премиера на
Тунис Хамид Джебали,
министъра на админист-
ративната реформа Моха-
мед Абу, председателя на
Учредителното събрание
Мустафа Бен Джафер.
Президентът на ПЕС ще
разговаря с представите-
ли на политически партии

от региона, както и със
сирийската опозиция.

Днес Станишев ще
даде брифинг за медиите
заедно с председателя на
Групата на Социалистите
и Демократите в ЕП Ха-
нес Свобода и с предсе-
дателя на Учредителното
събрание Мустафа Бен
Джафер.

Гърция все още не е
разрешила проблемите
си, но постига напредък
и има добър шанс да пре-
одолее кризата, заяви
Матиас Морс, лидер на
групата експерти, пред-
ставляваща държавните
кредитори на страната и
оценяваща предприетите
от нея реформи.

“Смятам, че през вто-
рата половина на 2012 г.
ще можем да кажем в
каква посока ще се раз-
вият нещата, дали те
вървят в правилното на-
правление или не”, заяви
Морс пред вестник “Зюд-

Гърция има шанс, смята Тройката
дойче Цайтунг”. Той
допълни, че ситуацията
изисква още много болез-
нени мерки.

Тройката включва ек-
сперти от Международ-
ния валутен фонд (МВФ),
Европейската централна
банка (ЕЦБ) и Европей-
ската комисия (ЕК) и е на-
товарена да оценява на-
предъка на Атина в при-
лагането на амбициозна-
та програма за реформи,
от която зависи отпуска-
нето на приетата през
2010 г. помощ за страна-
та от европейските й
партньори и от МВФ.

Европейският парла-
мент прие доклада за
напредъка на Турция
през 2011 г., в който бе
приета поправката на
българския евродепутат
от групата на социалис-
тите и демократите Евге-
ни Кирилов, подкрепена
от евродепутата Кристи-
ан Вигенин.

С поправката Турция
се призовава да положи
повече усилия в посока
урегулиране на нераз-
решените двустранни

Турция да разреши висящите
въпроси със съседите

въпроси със своите
съседи, включително що
се касае до неизпълне-
ните международно-
правни ангажименти на
страната.

В своята същност
поправката визира
допълнителния протокол
към Ангорския договор
между България и Тур-
ция от 1925 г., с който
Турция се задължава да
изплати компенсации на
българските бежанци от
Източна Тракия.
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Свят

се фокусираха срещу САЩ. Ре-
ални сблъсъци с тях обаче ние
нямаме - и за да се оправдае
рационално фобията, се използ-
ват многозначителни намеци за
“зловещите антируски планове”
на САЩ и вечните напомняния
за Сърбия, Ирак и Либия... (Това
е все едно НАТО да говори, че
се страхува от “руска агресия”,
като се позовава на войната
между Русия и Грузия).

Виртуалната “борба със САЩ”
е главната псевдоинтрига на
псевдополитиката, реалната
празнина се запълва от война с
престижни вятърни мелници.

Да, “световният жандарм с
месиански комплекси” дразни
не само Русия. Но едва ли някъ-
де в света има такова неадек-
ватно фиксиране върху САЩ,
както е в Русия...

Антиамериканизмът не е от-
ношението на Руската федера-
ция към САЩ. Между държавите
всичко е горе-долу нормално.
Антиамериканизмът е отношени-
ето на част от нашето общество
към себе си, опит за самоиден-
тификация “от противното”, из-
мисляне на събития и смисли,
“отбрана” не от САЩ, а от реал-
ността и здравия смисъл.

ве десетилетия след края на Студената
война Мит Ромни продължава да смята
Русия за “геополитически враг номер 1”
на САЩ. Неговите коментари излагат на

Ние със
САЩ
не сме
врагове

Западни
медии
демонизират
Путин,
а и Русия
като цяло,
а руската
телевизия
демонизира
САЩ, НАТО

Виртуалната
„борба с Щатите”
е главната
псевдоинтрига на
псевдополитиката

Снимки БГНЕС

мериканският посланик е
учуден от засилването на
антиамериканизма в Ру-
сия. “Антиамериканизмът

Леонид РАДЗИХОВСКИ,
политолог

е, че западните медии се смятат
за независими (по-скоро прави-
телствата зависят от тях) за раз-
лика от нашите федерални те-
левизионни канали.

Има общи интереси, взимат
се конкретни решения (Афгани-
стан, неразпространение на яд-
рените оръжия, тероризмът). Има
спорове (ПРО, Сирия). Стратеги-
чески - в опитите си да създаде
иновационна икономика - Русия
има огромна нужда от САЩ. Не
случайно е толкова голяма ро-
лята на американските специа-
листи в проекта Сколково.

Така оценяват нещата поли-
тиците реалисти в САЩ и Русия.

Възприятието на общество-
то е друго нещо.

Всички сериозни руски екс-
перти казват: ние със САЩ не
сме врагове и не сме съюзници.
С други думи, нормални контак-
ти, “само бизнес - нищо лично”.

В САЩ - Русия, отношенията
с нея далеч не са първата тема
във външната политика, а във
вътрешната - изобщо липсва.

В Русия САЩ са доминира-
ща тема. Преди всичко във

вътрешната политика. Антиаме-
риканизмът стана мярка в обще-
ственото съзнание. Ако се пре-
махне антиамериканският маг-
нит, всички частици в нашето
идеологическо поле ще започ-
нат да се движат другояче.

При това става незабележи-
ма и решаващо важна психоло-
гическа замяна. В общественото
съзнание под етикета “Америка”
се разбира не реалната държава
- партньор и конкурент на Русия,
с нейните постъпки, елити и т.н.
Образът “Америка” изпълнява
друга функция - на “сивия вълк”
от нашата приказка, зримото
въплъщение на център на “све-
товното антируско зло/заговор”.
Оттук е и дълбочината на анти-
американските фобии за “отбра-
нителното съзнание”.

Нашата обществена психоло-
гия от векове се гради на “про-
тивното”. И “най-противни” днес
са САЩ. Този избор на образа
на врага е естествен, традицио-
нен и престижен. Последният
аргумент в почти всяка дискусия
е: това е “от полза” за САЩ (“ан-
тируско”) - или “против тях” (“про-

руско”). Тоест образът и интере-
сите на САЩ са първични, а Ру-
сия (“антиСАЩ”) е вторична! На
безусловния антиамерикански
стимул се изграждат почти всич-
ки рефлекси на руското полити-
ческо съзнание. По отношение-
то им към САЩ се различават
политиците вътре в страната
(“патриоти” срещу “петата коло-
на на Държавния департамент”)
и в света (всеки враг на нашия
враг е обречен на някакво съчув-
ствие - освен изключения като
“Ал Кайда”).

Куриозно е, че тази твърда,
сляпа антизависимост се обявява
за “наша независимост” от САЩ.

Положението е аналогично
на русофобията в страните от
Прибалтика, където “свой” -
“чужд” също често се определя
от отношението към Русия. Раз-
ликата е само в това, че Русия
никога не е била окупирана от
войските на САЩ.

Всички традиционни ком-
плекси на Третия Рим, искащ да
бъде център на света, но поради
различни причини принуден да
догонва Запада - унижение, рев-
ност, завист към самозвано-ви-
сокомерната “чуждестранна учи-
телка по демокрация” - твърдо

А
и нападките срещу мен лично,
честно казано, ме шокираха...
Но на нас ни беше казано, че
това е само част от президент-
ската кампания”. И по-нататък
той обясни, че САЩ няма да се
върнат към риториката на “сту-
дената война”. “Ако Русия иска
това, то си е нейна работа”.

Колкото до неговата страна,
г-н Макфол не е съвсем прав. Да,
забелязва се ново затопляне на
отношенията с Руската федера-
ция, Белият дом изобщо не се
занимава с риторика от “студе-
ната война” (както и Кремъл!).
Затова пък много конгресмени
се изразяват по адрес на “путин-
ската Русия” не по-деликатно от
депутати от Държавната дума за
САЩ. Освен това западни медии
демонизират Путин, а и Русия
като цяло, а нашата телевизия
демонизира САЩ, НАТО. Вярно

Мит Ромни дължи на американците разговор за
истинските предизвикателства пред страната

заряди, с които все още разполагаме.
Думите на Обама, че ще прояви гъвкавост по

проблема с противоракетната отбрана, не означа-
ват, че той “ще отстъпи”. Преди две години той взе
обосновано стратегическо решение, като прекрати
съмнителния план на своя предшественик Джордж
Буш-младши да разположи противоракетна отбра-
на с голям обсег в Полша и Чехия. Пентагонът
разполага по-малко амбициозната - но по-смисле-
на в икономически и военен аспект - система от
ракети-прехващачи и средства за наблюдение -
първо на кораби, а след това и на сушата.

Русия е против създаване на такава система в
Европа и твърди, че тя представлява заплаха за
нейните ракети с голям обсег. А САЩ нямат таки-
ва намерения - целта е защита срещу Иран - и
затова Барак Обама е прав да полага усилия в
търсенето на компромис. Що се отнася до Иран,
президентът Обама и неговите дипломати успяха
да убедят Русия да приеме гласуваните от Съве-
та за сигурност на ООН ограничени, но важни
санкции. Правителството на Обама успя също така
да заобиколи Москва, като наложи едностранни
санкции на Техеран, които са много по-строги от
всичко, което бе наложил президентът Буш.

Русия сътрудничи продуктивно със САЩ по
проблеми, свързани с Либия и Афганистан. Русия
играе “мръсно”. Първо - изборите през декември,
после и подкрепата за сирийския президент Ба-
шар ал Асад не може да бъде аргументирана с
разумни доводи. Но Русия не може да бъде подми-
ната или отхвърлена. На Русия трябва да бъде от-
правено предизвикателство и към връзките с нея
да се проявява бдителност и скептицизъм. Освен
това Барак Обама трябва по-решително да подкре-
пи демокрацията в Русия и да напомни на Путин, че
много от препятствията пред сътрудничеството
между двете страни са издигнати от самия него.
Реални заплахи наистина има: например “Ал Кай-
да” и нейните имитатори, Иран, Северна Корея,
напрежението в икономиката. Мит Ромни дължи на
американците разговор за истинските предизвика-
телства пред страната и какви решения предлага.

Д
показ или пълна липса на познания по междуна-
родни проблеми, или поведение на малодушен
политик. И в двата случая приказките му са бе-
зумни и недостойни за един от основните претен-
денти за президентския пост.

Ромни не можа да се въздържи и се нахвърли
върху президента Барак Обама веднага след като
той каза на руския президент Дмитрий Медведев -
в разговор, чут от включен микрофон на срещата по
проблемите на ядрената сигурност - че след избо-
рите ще прояви повече гъвкавост по противоракет-
ната отбрана и по други въпроси от военно естест-
во. Първо, от страна на Обама това беше искрено
изразено становище - което ясно личи от реакцията
на Ромни. Политическата атмосфера във Вашинг-
тон е толкова отровна, че в момента е невъзможно
да се очаква сътрудничество по какъвто и да било
проблем. Ромни обвини Обама, че е дал да се
разбере, че след изборите ще “отстъпи” по пробле-
ма с противоракетната отбрана. Пред списание “Фо-
рин полиси” Ромни обвини президента, че отстъпва
пред Русия по проблеми, свързани със съкращени-
ята на ядрените арсенали и с Иран.

Това не е вярно. Преди две години президентът
Обама подписа договор с Русия, който предвижда
скромни съкращения в ядрените арсенали на двете
страни, и обеща още съкращения в бъдеще. Макар
Ромни да се обяви срещу този договор, към демо-
кратите в Сената на САЩ се присъединиха и 13
сенатори републиканци за ратификацията на този
договор. Всички президенти на САЩ от Роналд
Рейгън насам са намалявали в значителна степен
ядрения арсенал. Ние просто нямаме нужда - и не
можем да си ги позволим - от хилядите ядрени

Студената война, която никога не свършваСтудената война, която никога не свършваСтудената война, която никога не свършваСтудената война, която никога не свършваСтудената война, която никога не свършва



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ПЕТЪК 30 МАРТ 2012

Интервю

Валентина Богданова:

ГЕРБ показа, че не го
е грижа за младите
Всичко останало е политическо лицемерие, казва депутатът от КБ

На първо чете в парламента бе приет Закон за
младежта. За гласуване в пленарната зала
влязоха три законопроекта - на Министерския
съвет, на Коалиция за България и на “Атака”.

В кулоарите на НС депутати от различни парламен-
тарни групи коментираха, че в някои комисии се е
стигнало до мнението, че е добре да се приемат и
трите законопроекта, за да се извлече най-доброто

от тях. Но най-напред в ресорната просветна коми-
сия, а после и в пленарната зала, мнозинството на
ГЕРБ, подкрепено от независимите, прие единстве-
но правителствения законопроект. Той бе атакуван
не само от опозицията като пожелателен и създа-
ващ нова структура за “управление” на младежите,
но не и младежка политика.

В законопроекта на КБ се предвиждаха средст-

ва за създаване на младежки центрове, подпома-
гане на младите семейства, възможност да
извършват работа  и организации, доказали се в
младежките дейности. “Атака” залагаше на идея-
та Студентският град да бъде обявен за кампус,
подобен на тези в модерните страни. А в законо-
проекта на МС се разчита основно на европейски
средства, без да се отделя и лев от държавата.

Интервюта на Искра МИЛЕВА

 Г-жо Богданова, мнозинството
гласува единствено проекта на МС
за младежта, какво предлагахте вие?

- Законопроектът, който ние внесох-
ме, е работен и от млади хора, като
неговата основна цел беше да очер-
тае параметрите на националната по-
литика за младежта, в това число и
основен тип дейности, които са очеви-
ден ангажимент на държавата и на
местната власт. Става дума за пробле-
мите на жилищната политика, за соци-
алното включване, за младежката ин-
фраструктура, за осигуряването на ин-
формация и консултантски услуги на
младите хора. Това са много важни
проблеми, условията за които държа-
вата и общините следва да осигуряват.

 Какво направи ГЕРБ?
- За огромно мое огорчение коле-

гите от ГЕРБ не приеха, че това са
ангажименти на държавата. Това е
очевидно тяхното решение, след като
отказаха да подкрепят текстове, които
са управленска практика със своя ис-
тория и традиции в България и е евро-
пейска политика за младежта.

 Нямаше ли да е по-полезно да
се приемат и трите законопроекта?

- Доброто решение, което ние им
предложихме, беше да подкрепим и
трите законопроекта. По политиката за
младежта трябва да има парламента-

рен консенсус. И да изясним тези тек-
стове, които е важно да намерят място
в един закон. Но очевидно разбиране-
то за консенсус се оказа твърде смехо-
творно, ако цитираме колегата Моника
Панайотова, която каза: “Ние ще го
отвхърлим, а вие ако искате, си внесе-
те текстовете, ние може пък да под-
крепим някой от тях”. Това е смешна
история.

 Сериозно ли е да се разчита
единствено на евросредства за мла-
дежките дейности?

- Много показателно и много несе-
риозно се оказа решението на пред-
седателя на Народното събрание Цец-
ка Цачева, която разпредели в коми-
сията по бюджет и финанси само двата
законопроекта - на Коалиция за Бълга-
рия и на Деница Гаджева от “Атака”, но
не и този на Министерския съвет. Пока-
зателно е, защото щом правителството
не говори за финансиране на младеж-
ката дейност, означава, че приема
един формален закон, уреждащ пред-
ставителството на младежките органи-
зации, които да участват в европейски-
те проекти. Това го прави слаб закон.
И ние, и колегите от “Атака” бяхме
предвидили възможности, които не са
някакво българско откритие. Това са
действащи инструменти в много евро-

пейски страни. Не може да се разчита
само на един запис, че се приема
ежегодно национална програма и на-
чинът й на финансиране, защото прак-
тиката сочи, че ако има някакъв при-
нос във финансирането на младежката
политика на ГЕРБ, те от две действащи
програми, които бяха финансирани
чрез националния бюджет, направиха
една, а парите намалиха наполовина.
Очевидно е, че тази практика ще
продължи.

 900 души за създаване на мла-
дежка организация. Възможно ли е?

- Това е едно твърде лошо реше-
ние. Твърдението на колегите от ГЕРБ,
че по този начин се слага ред, не е
вярно. Защото когато предвиждаш, че
национално представителна може да
бъде само младежка организация, ко-
ято включва минимум 900 човека, оз-
начава, че припознаваш като нацио-
нално представителни само младеж-
ките организации на политическите
партии. Това означава, че нито една
младежка кауза, припозната като на-
ционална, не може да получи призна-
ние. Нещо по-опасно - вадим от
възможността да участват със свои
проекти организации, които са достав-
чици на услуги за младежта, които имат
добра практика, които работят много
успешно, просто по едни количестве-
ни критерии. За мен това е съвсем
преднамерено законово изискване,
чиято цел е да ограничи възможности-
те за кандидатстване.

 Какво каза ГЕРБ на младите
хора?

- С приемането на този закон ГЕРБ
всъщност се изправиха срещу една
голяма група млади хора, които се
чувстват активни. Показаха, че за ог-
ромната част от младежите грижата я
няма. И че става дума просто за поли-
тическо лицемерие.

Ивелин Николов:

Това не е закон, а декларация
Инатът на мнозинството е основан на липса на
възможности, нисък професионализъм и интелект,
смята депутатът от КБ

Снимки Мариета ТОМОВА

 Г-н Николов, мнозин-
ството гласува единстве-
но правителствения зако-
нопроект за младежта, а
какво предлагахте вие?

- Правителството пред-
ложи един законопроект, в
който бяха изчистени всич-
ки механизми за решаване
на политика и за решава-
не на проблеми. Както в
личен разговор каза един
от депутатите от ГЕРБ, това
е законопроект, който няма
да създаде проблеми на
Симеон Дянков и на Мини-
стерството на финансите и
по-лесно ще мине през
парламента. Ние предла-
гахме в закона освен по-
желанията, че държавата и
общините трябва да се гри-
жат за младежта, да има
конкретни механизми и за
финансиране на младежки-
те дейности, и за младеж-
ката инфраструктура, и за
изграждане на младежки
центрове, и за жилищната
политика за младите се-
мейства и още редица тек-
стове, които бяха отхвърле-
ни. Най-същественото бе-
ше, че всяка година дър-
жавата трябва да заделя
определени средства и
това да се фиксира в Зако-
на за държавния бюджет.
Какво се получи като ре-
зултат - най-вероятно след-
ващата седмица парла-
ментът ще приеме оконча-

телно закон, който е само
пропаганден, който има
само пожелателни тексто-
ве и който няма да върши
работа на никого, защото
едни хора ще пишат едни
стратегии и това ще бъде
политика за младежта.

 Сериозно ли е да се
разчита единствено на ев-
росредства за младежките
дейности?

- Разбира се, че е несе-
риозно. Защото всяка дър-
жава определя своите фи-
нансови разходи и своите
приоритети. Това означава,
че когато даваш от държав-
ния бюджет много пари за
полиция, за други направле-
ния, но се отказваш да да-
ваш за младежи и те трябва
да кандидатстват само за ев-
ропари, това не е държавна
политика. Още повече всич-
ки грамотни хора знаем, че
за да се използват пари от
европейски фондове, държа-
вата трябва да заделя сред-
ства за съфинансиране. То
също липсва. Тъжното е, че
на инат отказаха да подкре-
пят законопроектите на опо-
зицията, макар да твърдяха,
че са качествени. И след
като остро се противопоста-
вихме на техния подход, пак
на инат съкратиха срока
между двете четения на за-
кона на три дни, само и само
да покажат, че ще направят
това, което са си решили.

 Защо пак инат?
- Този инат, според мен,

е основан на нисък
професионализъм,
нисък интелект и
липса на възможно-
сти. Когато не мо-
жеш да измислиш
нещо умно, се
държиш като раз-
глезено дете в на-
чална възраст - тро-
паш с крак и каз-
ваш: “Нека да мине
на моята”. Очевид-
но е, че за тях този
закон не е важен.
Важно е само да
оповестят пред ме-
диите, че го има.

 900 души за
създаването на
младежка органи-
зация. Не са ли
много?

- Измислено е отдавна,
има европейска практика -
организации, които са мно-
гочислени,  участват с мне-
ние при формиране на по-
литика. Но иначе се дава
възможност да се финанси-
рат дейности и услуги на
всички организации, които
са доказали, че имат
възможности в този тип ра-
бота. Защото аз съм на мне-
ние, че има организации с
по 1000 души, които не мо-
гат да изпълнят един каче-
ствен проект за млади хора,
а има и такива от 10 души,
които могат и са го доказа-
ли с качествени проекти. На
практика на условията на
закона сега ще отговарят 3-

4 младежки организации и
това са тези на основните
парламентарни партии -
ГЕРБ, БСП, ДПС и Младеж-
кият червен кръст, който по-
лучава финансиране по още
два закона. Никой друг! Без
финансиране са оставени
младежките организации,
които на практика из-
вършват качествени услуги
за  младежта през послед-
ните години - като Нацио-
налния алианс за работа с
доброволци, Балканския
младежки фестивал, Нацио-
налната асоциация “Деба-
ти”... Мога да изброя поне
20 организации, които са
много полезни за жизнено-
то и кариерното развитие на
младите хора.

 Какво каза ГЕРБ на
младите?

- В големите организа-
ции членуват не повече от
1 процент от младите хора.
Това означава, че законът
не се отнася за 99 процен-
та от младите в България.
Тоест управляващите си на-
правиха закон, който, от
една страна, е пропаганда,
а от друга, 1 процент от
младите хора чрез своите
представители ще се борят
за евросредства. Идеята за
закон за младежта е десе-
тилетна, много полезни ме-
ханизми трябваше да вля-
зат. Ние сме единствената
европейска страна без
такъв закон и накрая се
приема едно недоносче,
което на никого няма да
върши работа. Само за при-
мер - в България все още
не е регламентирано мла-
дежкото доброволчество и
хората, които ходят по меж-
дународни бригади и до
днес са без документи.
Този закон се опитва да
регламентира това, но в
него липсват три основни
текста - за осигуряването
на тези хора (в цяла Евро-
па е незаконно да се рабо-
ти, без да си осигурен),
липсва командироването
на младите хора и, не на
последно място, липсва до-
броволческата книжка, ко-
ято удостоверява качества-
та на човека и с която той
може да кандидатства за
работа. Приети са само по-
желателни текстове, че в
България трябва да има
младежко доброволчество.
Това не прилича на закон,
а на декларация.
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Датата

Кого представлява
българското

Народно събрание?

Култът към глобите
и чуждата вина

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

240 Г. ПР.Н.Е. - В КИТАЙСКИ ХРОНИКИ Е
ОПИСАНО ПЪРВОТО НАБЛЮДЕНИЕ НА ХА-
ЛЕЕВАТА КОМЕТА. Наре-

чена е на астронома Едмънд
Халей. Последните й прибли-
жавания до Слънцето са през
1910 и 1986 г. При премина-
ването й през 1986 г. към нея
са насочени пет космически
сонди. В програмата за изследване на Халеева-
та комета се включва и България чрез обсерва-
торията на връх Рожен. Следващото приближа-
ване на кометата до Слънцето ще бъде през
2061 г.

1867 - РУСИЯ ПРЕОТСТЪПВА НА САЩ АЛЯ-
СКА. Руската държава

предоставя във владение
на Съединените щати тери-
ториите на Аляска и Алеут-
ските острови, т.нар. Руска
Америка, за 7,2 млн. щ.д.
От 1732 г. руски експеди-
ции изследват територията,
а от 1799 г. Аляска и Алеутските острови са руски
колонии. На 18 октомври 1867 г. с официална
церемония в Новоархангелск Аляска премина-
ва във владение на САЩ, а от 3 януари 1959 г.
е обявена за 49-и щат.

1879 - РАЖДА СЕ СТ.Л.КОСТОВ, ПИСАТЕЛ,
ЕТНОГРАФ (УМИРА 1939 Г.).

Цялото име на изтъкнатия наш ко-
медиограф е Стефан Лазаров Кос-
тов. Автор на 12 многоактни и 5
едноактни пиеси, в които гневно и
саркастично излива своя протест и
възмущение от нравствената и по-
литическа поквара на своето вре-
ме. Най-известните му творби са
“Големанов”, “Женско царство”, “Мъжемразка”,
“Вражалец”, които продължават да се играят в
театрите.

1927 - РАЖДА СЕ ИВАН РАДОЕВ, ПОЕТ,
ДРАМАТУРГ (УМИРА 1994 Г.). Един от създа-

телите на лиричната драма у
нас. Сред най-значимите му
стихосбирки са “Пролетно
разсъмване”, “Един бял
лист”, “Грешни сънища” и др.
Автор на драмите “Светът е
малък”, “Голямото завръща-
не”, “Човекоядката” и др., които и днес се играят
в българските театри. Носител на специалната
извънредна награда за цялостно творчество,
присъдена от Международната академия на
изкуствата в Париж.

1930 - СЪЗДАДЕН Е БОНСС. Българският общ
народен студентски съюз е
организация на българското
студентство. През декември
1931 г. БОНСС организира
студентска стачка с искане
за изгонване от СУ на ръко-
водителя на Деветоюнския
преврат Александър Цанков. Стачката е разго-
нена със сила от полицията, като се стига до
жертви сред студентите. След Деветнайсетомай-
ския преврат БОНСС е забранен. През 1936-а
заедно с други студентски организации създа-
ва Единен фронт на демократичната студентска
младеж. Много от дейците на БОНСС се включ-
ват в партизанското движение у нас.

1981 - ИЗВЪРШЕНО Е ПОКУШЕНИЕ СРЕЩУ
РОНАЛД РЕЙГЪН. Амери-

канският президент и трима
от придружителите му са про-
стреляни на излизане от хо-
тел “Хилтън” във Вашингтон
от психически болния Джон
Хинкли-младши. Изстреляни
са шест куршума, единият от
които попада в белия дроб на президента, само
на 3 см от сърцето, но това спасява живота му.

2005 - УМИРА ЕМИЛ ДИМИТРОВ, ПЕВЕЦ (Р.
1940 Г.). През целия си живот

издава близо 30 албума, като 55
милиона копия са продадени
само в Русия. Във Франция ста-
ва световноизвестен изпълнител,
сприятелява се с Шарл Азнавур
и Далида, а песните му заемат
челни места в европейските кла-
сации. Пее на една сцена с Джа-
ни Моранди, Рики е Повери, Йо-
сиф Кобзон и Алла Пугачова. В репертоара си
има над 400 композиции, 280 от които са автор-
ски: “Арлекино” (дала старт на кариерата на Алла
Пугачова), “Ако си дал”, “Сбогом, Мария”, “Джу-
лия”, “Песен за моята майка”, “Моряшко сбо-
гом”, “Нашият сигнал”, “Моя страна” и др. Лю-
бим изпълнител на поколения българи.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Столичната община за
пореден път показа, че
може само да глобява. Не
да решава проблемите. Не
да се справя със задълже-
нията си. По-лесно е санк-
циите да бъдат издигнати
в култ и виновните да
бъдат наказвани. Този път
ще хвърчат главите на
бабите, които имат пре-
стъпното неблагоразумие
да хранят бездомните ку-
чета. Е, отстъпки ще има
само за онези, които им
носят домашни манджич-

ки или им купуват специ-
ални гранули. Гилотината
е за глозгане на необра-
ботени храни като сурови
кокали, произнесе се вче-
ра столичният кмет Йор-
данка Фандъкова.

Неподправеният й гняв
бе предизвикан от дейст-
вително кошмарния инци-
дент, при който агресивни
животни изпохапаха почти
до смърт възрастен мъж в
столичен квартал. И кой
излезе виновен? Злите
улични псета естествено.
Не служителите на “Еко-
равновесие”, които години
получават заплати незнай-
но за какво, след като без-
домните животни не нама-
ляват. Не общинската ад-
министрация, която все
пише или се кани да твори
програми, наредби и про-
екти за намаляване на чис-
леността им. Не кметът,
който е отговорен за доб-
руването на столичани. По-

лесно е вината да се
прехвърли на кучетата - за
това, че стопаните им ня-
кога са ги изхвърлили на
улицата, и на гражданките,
които са изразили жа-
лостта си в хранене на жи-
вотните. Същите баби
всъщност носят двойна от-
говорност. Те не само са-
ботират неуморните об-
щински чиновници в бор-
бата им с отвратителните
псета, но като им дават не-
обработени термично хра-
ни, те всъщност увеличават
популацията им! Къде-къде
по-добре ще е никой да не
обръща внимание на жи-
вотните, да не ги пои и
хрантути. Така те ще ста-
нат далеч по-малко агре-
сивни и няма да нападат
столичани. Ще се топят от
глад и за Столичната об-
щина ще остане един на-
болял проблем по-малко за
решаване. Противопоставя-
нето на хора и кучета пък

и омаловажава ролята на
отговорните фактори.

Е, нито нещата са тол-
кова прости, нито истината
е някъде из емоционални-
те и загрижени изказвания
на Фандъкова. От община-
та отдавна не би трябвало
да имат очи и да се оправ-
дават с друг за несвърше-
ната работа. Бездомните
кучета нямат място на ули-
цата, нито пък трябва да
бъдат убивани тайно или
пред очите на децата ни.
Има редица подходящи
световни практики за спра-
вяне с проблема и не е
нужно общината да търси
неприлагани досега ориги-
нални подходи. Пари през
годините също са отпуска-
ни достатъчно, така че
въпросът не е и в тях. Зна-
чи остава проблемът да е в
крещящата некомпетент-
ност и явното безхаберие.
Дано заради тях не си оти-
де още една жертва.

В началото на март
излезе проучване на
“Галъп”, според което в
България само 22 про-
цента от хората не одоб-
ряват строежа на “Беле-
не”. 71% подкрепят стро-
ежа и 7 се колебаят. Това
са реалностите в българ-
ското общество.

В парламента обаче
се разигра огледален ва-
риант на тези настроения
- 70 процента от депута-
тите подкрепиха спира-
нето на строежа на атом-
ната централа. В какво
точно се е превърнало
Народното събрание? В
криво огледало на народ-
ните настроения ли?

Идеята на демокра-
тичната политика е депу-
татите да бъдат предста-
вители на обществените
настроения в управлени-
ето. Хората инвестират
доверие в своите избра-
ници, защото разчитат да
имат глас във властта,
който да бди за техните

интереси и да слуша тех-
ните желания.

Кого точно представ-
лява Народното събра-
ние със своето последно
решение? Гласът на хо-
рата е категоричен - 71
процента искат нова яд-
рена централа. Парла-
ментът обаче поряза
мнозинството от хората.

През ХIХ век в естети-
ката се бяха появили
творци, които настояваха
за “изкуство заради са-

мото изкуство”. Според
тях изяществото не се
нуждае от друга публика,
освен от себе си. В мо-
мента в България имаме
парламент заради самия
парламент. Депутати, ко-
ито са си въобразили, че
тяхната воля е по-силна и
трябва да бъде наложена
на мнозинството от бълга-
рите. Очевидно парла-
ментът не само не е пред-
ставителен за обществе-
ните настроения и инте-

реси, но е и самозатво-
рен като в отделна реал-
ност, която няма нищо
общо с обществената.

Въпросът за предста-
вителността на парламен-
та е ключов за модерна-
та демокрация. В разви-
тите страни това е тема,
по която се водят ожесто-
чени дебати, защото спо-
ред модерните разбира-
ния дори изборите нямат
право на четиригодишна
легитимност, особено ко-

гато настроенията на ули-
цата станат много шумни,
а протестиращите хора са
мнозинство.

При нас хроничната
липса на представителст-
во и несъобразяване с
хората много често се
обяснява с клишираната
фраза, че работата на
политиците била “да взи-
мат непопулярни реше-
ния”. Това е измислено
елитарно мислене, което
може да взриви здравия
разум. Защото то изхож-
да от презумпцията, че
парламентаристите са
някакъв интелектуално
възвисен елит, който
може да си позволи да
насочва народа като ов-
чар стадото си. В случая
с “Белене” парламентът
си позволи да лиши
България от технологич-
но бъдеще и реши само-
звано, че страната ни
трябва да се развива
като бананова републи-
ка. Която е постигнала
абсолютната си енергий-
на независимост - вече
самичка ще може да ре-
шава от коя съседна
страна да си купи тока.

Но въпросът стои.
Кого представляват 70-те
процента депутати, кои-
то посякоха “Белене”.
Явно е, че не представ-
ляват хората в страната
и не им служат, защото
ако си мислят, че служат,

те очевидно страдат от
политическа шизофре-
ния. Тяхното гласуване
показва, че са предста-
вители на някой друг.

Какво прави един ра-
ботодател (хората), кога-
то неговият наемен ра-
ботник (депутатите) не
чува гласа му и изпълня-
ва точно обратното на
това, което работодате-
лят мисли?

Съвсем представи-
телно го уволнява. За не-
лоялност.
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всяко от 51 висши училища у нас,
показва справка за броя на сту-
дентите и преподавателите за
учебните 2010/2011 и 2011/2012
г., която ДУМА получи от МОМН
по Закона за достъп до общест-
вена информация. Съотношени-
ето студенти към хабилитирани
преподаватели (като изключим
вузовете по изкуствата, които са
специфични) варира от 4,7:1 в
Пернишкия международен поли-
технически университет до 175:1
в Межународното висше бизнес
училище в Ботевград и 120:1 в
Европейския колеж по икономи-
ка и управление в Пловдив, личи
от справката на МОМН. Това е
така, защото в Перник към нача-
лото на 2012 г. 42-ма професори
и доценти преподават на 197
студенти, докато вузът в Ботев-
град с 33 хабилитирани лица
обучава 5783-ма студенти. Ко-
лежът в Пловдив има 21 профе-
сори и доценти при 2524 студен-
ти. В сродни висши училища по-
ложението е също твърде раз-
лично - УНСС например обуча-
ва 18 400 студенти с 367 профе-
сори и доценти (50:1), а Стопан-
ската академия в Свищов има 11
708 студенти и 122-ма хабилити-
рани преподаватели (96:1).

Броят на хабилитираните
преподаватели на основен до-
говор във всеки вуз е един от
основните показатели за каче-
ство при неговата акредитация и
при определянето на максимал-
ния му капацитет за обучаване
на студенти. Отбелязаната ано-
малия може да означава три
неща. Първо, че вузовете ни са
много, но дори при малко сту-

Пълен хаос в политиката
за прием във вузовете

Велиана
ХРИСТОВА

В един вуз на всеки преподавател се падат 5 студенти, в друг - 175.
На колеж със 738 студенти му дали прием 1300 първокурсници

се падат 28,6 студенти (при 23
769 студенти професорите и до-
центите са 832-ма). А в Междуна-
родния колеж “Албена” (който
иначе е в Добрич) на един пре-
подавател се падат 16 студенти.
Което съвсем не означава, че
качеството в него е по-високо,
оценката от акредитацията му е
“добра”, този колеж е сред вузо-
вете, които МОМН посочи неот-
давна като втори по незапълнен
прием за тази учебна година.

Няма нужда от много приме-
ри. И от посочените се вижда, че
нещо не в ред, когато се оценя-
ват висшите училища по показа-
теля хабилитирани преподавате-
ли. И че трудно може да се обяс-
ни с някаква логика как се опре-
деля при акредитацията капаци-
тетът на вузовете и приемът във
всяко от тях за всяка учебна го-
дина. Защо например на същия

разрешения им капацитет за
обучение и въпреки това също
им се разрешава нов прием.
Никак не може да се обясни и
една законова аномалия - защо
Законът за висшето образова-
ние допуска МОМН и МС да
разрешават прием дори на ву-
зове с отнета акредитация като
колежа по туризъм в Благоев-
град? Докато се подготвят за
нова акредитация, те имат статут
на акредитирани! В момента ко-
лежът в Благоевград има 29 пре-
подаватели (от които 6 професо-
ри и 14 доценти) и 692-ма сту-
денти, които ще получат закон-
на диплома! Акредитацията му е
отнета точно преди 4 години -
през март 2008 г. Но МС при не-
приключила процедура за нова
акредитация тази година му раз-
реши да приеме още... 600
първокурсници. Много е вероят-
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   2010/2011 г.

Преподаватели Проф. Доц. Студенти

НСИ 22 432 2393 7092 281 170
на осн. 13 741 1313 4833
договор

МОМН 18 149 1876 5998 264 126

Справката, която ДУМА поиска от МОМН по
Закона за достъп до обществена информация,
съдържа данни и за броя новопроизведени про-
фесори и доценти от януари до декември 2011 г.
Целта бе да видим колко са новопроизведените
титли, откакто влезе в сила новият Закон за ака-
демичното развитие, който даде на всички вузо-
ве сами да си произвеждат хабилитираните лица
- без ВАК и без национални критерии.

Справката, която получихме, е изготвена на
7 март т.г. и сочи, че новите професори във
вузовете за една година са 200, доцентите -
136, общо 336 новохабилитирани, за което
ДУМА вече писа. В същото време подобна справ-
ка е била поискана и от председателя на ре-
сорната комисия в парламента Огнян Стоичков.
Отговорът на МОМН до комисията е изготвен на
21 март. т.г. и гласи, че във висшите училища
новите професори са 249, а новите доценти -

абсурдна в очите на всички за-
падни страни.

Също интересно е как се е
променил общият брой на пре-
подавателите в отделните вузо-
ве (вкл. асистентите) през тази
учебна година спрямо минала-
та. С най-голямо увеличение на
преподавателите е Пловдивски-
ят университет - той е прибавил
за една година нови 150 човека
към досегашния си преподава-
телски състав от 976 души. Зе-

И
ма огромни разлики
между броя на студен-
тите, които се падат
на един хабилитиран
преподавател във

колеж “Албена”, който в момен-
та има общо 738 студенти, му е
определен прием за учебната
2011/2012 г. за почти двойно
повече първокурсници - цели
1300 места? При над 18 пъти
разлика в броя хабилитирани
лица с лидера СУ въпросният
колеж е получил само 5,4 пъти
по-малко студенти за прием. Ес-
тествено е, че местата са оста-
нали незапълнени (в него са
постъпили едва 255 студенти). И
тъй като приемът се одобрява от
МС, възниква въпросът как
държавата определя приемане-
то на студенти изобщо? Очевид-
но - напълно хаотично, защото
картината не е дори “пазарна”.
Това изкривява неимоверно сис-
темата на висшето образование.

Изходът е или реално да се
премине към “пазар” - кой кол-
кото студенти си докара, без
държавата да диктува бройките
и без ангажимент от нейна стра-
на за качеството и за дипломи-
те; или МОМН да започне да
анализира състоянието на вис-
шите училища според реалните
им данни и да им разрешава
адекватно количество места,
щом признава дипломите им. Тук
дори не отварям дума за приема
по професионални направления,
там разнообразието в хаоса е
плюс минус безкрайност, нито за
анализ на пазара на труда при
определянето на броя първо-
курсници, защото този въпрос е
оставен изцяло на самотек.

А отгоре на всичко 6 вуза на-
чело с НБУ все още надвишават

но някои от преподавателите да
са на основна работа в ЮЗУ и
“приходящи” за хонорар в коле-
жа. Но в България има до-
статъчно висши училища, чиято
акредитация се крепи на “куфар-
ни” преподаватели от разни гра-
дове - в някои приходящи са над
50 на сто от лекторите. И въпре-
ки това сегашният парламент от-
каза да ограничи в закона
възможността акредитация да се
получава с преподаватели, кои-
то не са на щат в дадения вуз.
Възможност, която изглежда

меделският колеж в Пловдив е
увеличил преподавателите си
със 120 души - с 61,2 на сто! В
същото време Великотърновски-
ят университет пък е намалил
състава си с цели 66 човека - с
8,2 на сто. Трудно може да се
обясни как към колеж, който обу-
чава само за първата степен -
професионален бакалавър, са се
втурнали 150 нови преподавате-
ли, а от ВТУ с неговите включи-
телно докторски програми са си
отишли 66 души. Или МОМН
бърка в сметките?

Впрочем кой къде бърка ос-
тава абсолютно неясно, ако
сравним справката на МОМН с
тези от НСИ. Данните на нацио-
налната статистика никак не
съвпадат с тези на просветното
министерство. Според МОМН об-
щият брой на обучаваните сту-
денти през 2010/2011 г. е 264
126, а според НСИ той е 281
170. Разликата от над 17 000
студенти е твърде голяма, за да
я причислим към допустима ста-
тистическа грешка. И двете ин-
ституции ползват уж данните,
събрани от самите вузове, а раз-
ликата между тях съществува от

години и по никакъв начин не се
намалява. Същото е и с броя на
преподавателите - според НСИ
през 2010/2011 г. те са общо 22
432, като от тях на основен дого-
вор са 13 741. С нито едно от
тези две числа не съвпада брой-
ката на преподавателите, посо-
чена от МОМН за същата годи-
на - 18 149 души. Статистиката
наброява 2393 професори за
2010 г. и 7092 доценти. МОМН
отчита в края на 2010 г. 1876
професори и 5998 доценти. Ня-
кой да вижда нещо общо с
НСИ?

Според националните стати-
стици броят на преподаватели-
те намалява, според МОМН рас-
те. И сега към януари 2012 г.
преподавателите са се увеличи-
ли с 698 спрямо същия месец
на 2011 г., сочи справката на
МОМН. Нови 700 души са влез-
ли да преподават във вуз? Би
било чудесно толкова млади
хора да са избрали преподава-
телско поприще за една годи-
на, но... едва ли. Излиза, че сту-
дентите са намалели с 1798, а
преподавателите са се увеличи-
ли с 698?. Сега чакаме НСИ да
пусне данните си за 2011/2012
г. и да сравним. Излиза, че в
България, когато се говори за
висше образование, не може да
се каже със сигурност дори кол-
ко са студентите и преподава-
телите, камо ли нещо по-слож-
но. Кои са истинските данни и
кои се пращат в европейската
служба Eurostat, където не-
прекъснато ни сравняват с дру-
гите страни, е въпрос с повише-
на трудност.

Според НСИ от 2000 г.
до 2011 г. преподавателите
на основен договор (т.е. ре-
алните, без дублиране на
тези, които се числят в два
и повече вуза) са намалели
от 15 609 на 13 741. В също-
то време студентите от 243
529 са се увеличили до 281
170. Повече студенти с по-
малко преподаватели озна-
чава само едно - по-ниско
качество на знанията зад
дипломите.

ЗА ЕДНА ГОДИНА - 5232
ПРОФЕСОРИ И ДОЦЕНТИ?

За две седмици МОМН „откри” 218 нови хабилитирани лица
305, общо 554 хабилитирани. Разминаването в
двете справки, подготвени от МОМН с една
седмица разлика, е 218 души и е очевидна.

Единият вариант е и двете справки да са
верни. Което ще означава, че МОМН за две
седмици - от 7 до 21 март, е установило, че
още 218 души са новоназначени за “профе-
сор” или “доцент”. А това означава при това
темпо да се пръкват по 436 нови хабилитирани
на месец. В такъв случай за 2012 г. ще набро-
им общо 5232 нови професори и доценти -
повече от половината от реално наличните
преподаватели!

Вторият вариант е данните, получени в ре-
дакцията по достъп до обществена информа-
ция, да не са верни и в тях да е спестена ре-
алната бройка на новите титулувани. Това пък
трябва да се нарича нарушение на закона и
простичко казано - съзнателна заблуда.

денти се поддържат висшите
училища. Второ - висшето учи-
лище приема много студенти
при нисък брой професори и до-
центи и тогава обучаваните от
всеки преподавател са твърде
много (съответно качеството на
обучение е по-ниско). Или пък
трето - съответният вуз има мно-
го хабилитирани преподаватели,
а студентите са по-малко, като
целта е на всеки от тях да се
обръща повече внимание и ка-
чеството да е по-високо. Така е
по логика.

На практика обаче не е така.
Защото в лидера по качество във
всички направления - Софийския
университет например, акредити-
ран с оценка “много добра”, на
един хабилитиран преподавател
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На фокус

нен. Едва ли някой би могъл да
се съмнява, че енергетика ще
съществува, независимо от
това, дали ще се строи центра-
лата или няма да се строи.
Нещо повече, българската
енергетика не се изчерпва
само с електроенергетиката,
макар че последната е най-
съществената й част. По-пра-
вилният въпрос би бил какво е
бъдещето на нашата енергети-
ка без АЕЦ “Белене”?

Ще се опитам да дам един
обективен и непредубеден от-
говор.

Очаквано потребление
на енергия до 2020 г.

Преди всичко искам да от-
бележа, че и до ден-днешен
перспективите за развитие на
енергетиката ни винаги са се
обсъждали от гледна точка на
възможностите за генериране
на енергия и почти не се е
обръщало внимание на про-
гнозите за бъдещо потребле-
ние на енергия.

Какво е положението?
На първо място трябва да

се отбележи, че България на-
истина използва в момента
много повече енергия, откол-
кото останалите страни от ЕС,
и по крайна енергийна интен-
зивност (КЕИ) заема едно от
последните места. Това озна-
чава, че ние на практика има-
ме голям потенциал за нама-
ляване на тази интензивност
и достигане на средните за
Европа стойности. Тук обаче
започват и спекулациите. Част
от политиците, които не са за-
познати с материята, предпо-
лагат, че този потенциал е
около 50%, т.е. те считат, че
до 2020 година България
може да намали крайната си
енергийна интензивност с
50%. Това е едно абсурдно
твърдение по две причини:

1. Реалният икономически
потенциал за намаляване на
КЕИ е не повече от 28%.

2. Само за намаляване с
1% на КЕИ са необходими 110
млн. евро инвестиции.

Друга част, също толкова
“грамотни”, смятат, че намаля-
ването на КЕИ неминуемо
води до намаляване и на
крайното енергийно потреб-
ление (КЕП). Те не разбират,
че КЕИ е СЪОТНОШЕНИЕ
между използвана енергия и
произведен брутен вътрешен
продукт (БВП). И при нормал-
но развитие на нещата нама-
ляването на КЕИ ще бъде в
резултат на изпреварващ ръст
на БВП по отношение ръста
на КЕП, т.е. и БВП, и потреб-
лението на енергия ще рас-
тат, но ръстът на БВП ще е по-
голям.

Третата грешка на неза-
познатите с индикаторите за
енергийна ефективност “екс-
перти” е злоупотребата със
съотношението КЕИ/ПЕИ
(първична енергийна интен-
зивност). Вярно е, че в Бълга-
рия това съотношение е око-
ло 48%, докато в ЕС средно
то е около 62%. Вярно е, че
това съотношение донякъде
показва ефективността на
енергийния сектор, но с това
верните неща се изчерпват и
започват спекулациите, а
именно, че ние ще се стремим
да постигнем съотношение
поне 58%. Тази теза е също

Има ли бъдеще
българската
енергетика?
Потребителите ще плащат над 1 млрд. лв.
годишно повече за електроенергия поради
„далновидния” отказ от АЕЦ „Белене”

Таско
ЕРМЕНКОВ*

нереалистична, тъй като апо-
логетите й не отчитат влияни-
ето на енергийния микс (про-
порциите на използвана
първична енергия за произ-
водството на енергия). При от-
читането му ясно ще се види,
че достъпният икономически
потенциал е не повече от 52%.

Освен тези три грешки, по
непонятни за мен причини на
българското общество се вну-
шава и тезата, че износът на
електроенергия е нещо много
лошо за страната. Тук даже
няма да губя време и сили, за
да доказвам несъстоятелност-
та на това твърдение. Тя е оче-
видна за всеки здравомислещ
човек, който има елементарни
понятия от икономика.

Изхождайки от гореизложе-
ното, може да се направи след-

с 10 000 GWH по абсолютна
стойност.

Можем ли да осигурим
това потребление със

съществуващите
мощности?

Ето и динамиката на тяхно-
то развитие:

1. Предвидените за извеж-
дане мощности до 2020 година
са само на въглища и по данни
на НЕК са както следва: ТЕЦ
“Брикел” - 200 MW през 2012 г.;
ТЕЦ “Бобов дол” - 210 MW през
2011 г., 210 MW през 2015 г.;
ТЕЦ “Марица 3” - 95 MW през
2015 г.; ТЕЦ “Варна” - 210 MW
през 2011, 210 MW през 2012,
210 MW през 2013, 210 MW
през 2014 и 210 MW през 2015.

веде от вятърни централи, не-
обходимата инсталирана мощ-
ност нараства над 5000 MW
(около 3000 часа средногодиш-
на използваемост). При фото-
волтаиците тези показатели са
още по-лоши. Поради прекъсва-
емостта и невъзможността за
надеждно планиране на елект-
ропроизводството от вятър или
слънце тези мощности или тряб-
ва да бъдат подсигурени с ре-
зервни мощности, използващи
други горива, или да се изгра-
дят допълнително сложни и
скъпи акумулиращи съоръже-
ния. И в двата случая това води
до значителни загуби на енер-
гия или в резервните мощности,
които трябва да работят при
неблагоприятен режим, или при
акумулирането на електроенер-
гията.

3. Единственият разумен ва-
риант за покриване на този
дефицит е въвеждането на нови
конвенционални електропроиз-
водствени мощности (на изкопа-
еми горива или ядрена енергия)
от 2400 MW при реалистичния
сценарий (при 6500 часа сред-
но годишно).

4. При реализирането на
този вариант и избора на
първично гориво е необходимо
да се вземат под внимание все
по-строгите изисквания към ог-
раничаване на количествата
вредни емисии, които неминуе-
мо водят до необходимостта от

Всички изчисления показ-
ват, че ако ние не построим
АЕЦ “Белене” и изпълним
задължението си за осигурява-
не чрез възобновяеми енергий-
ни източници (ВЕИ) на 16% от
крайното брутно потребление
на енергия, то надбавката за
тази енергия ще възлиза на
30,9 лв/MWh, т.е. 1021% от дей-
стващата в момента добавка за
“зелена енергия”. Тази надбав-
ка при вече функционираща
нова атомна централа би била
с 28% по-ниска и ще възлиза
на 22,3 лв/MWh.

Политиката на ЕС е насоче-
на към нискоемисионна енер-
гетика, затова трябва да имаме
предвид и една добавка в це-
ната на електроенергията, коя-
то условно ще нарека “емиси-
онна”. Тази добавка, ако не се
построи АЕЦ, ще бъде 61,5 лв/
MWh, а при реализация на про-
екта “Белене” ще се намали
отново с 28% и ще възлезе на
44,3 лв/MWh.

При това положение, ако се
приеме, че енергийният микс
на входа на НЕК не се проме-
ня, то потенциалният ръст на
цената на електроенергията за
крайния потребител, само за
сметка на добавката за емисии,
възлиза на 177% без проекта
АЕЦ “Белене” и 155% в случай
на реализирано строителство.
При същите условия надбавка-
та за “зелена енергия” и еми-
сии общо възлиза на 215% без
АЕЦ “Белене” и съответно
183% с АЕЦ “Белене”. Казано
по-просто, общият ефект от
строителството на АЕЦ, изра-
зен като разлика между това,
което крайният потребител ще
плаща за електроенергия при
наличието на АЕЦ “Белене”, е
икономия за него в размер на
1 014 124 068 лв. на годишна
база.

Това са фактите - български-
ят народ ще плаща над 1 мили-
ард лева годишно повече за
електроенергия поради “дално-
видния” отказ на едно правител-
ство от проекта АЕЦ “Белене”.

Още една спекулация - тя е
свързана с  въпроса, може ли

7-и блок в Козлодуй да
замени АЕЦ „Белене”
със същия реактор

Макар отговорът да е оче-
виден, че не може, бих искал
да дам само три аргумента за
това.

1. Времето само за лицен-
зиране на площадката в Коз-
лодуй ще е не по-малко от 7
години. Поне още три години
ще отнеме провеждането на
процедури за възлагане и оси-
гуряване на финансиране. Об-
разно казано, ако сравним си-
туацията с тази в АЕЦ “Беле-
не”, връщаме се в 2002 година.

2. Едва ли след 10 години
нивото на развитие на реакто-
рите ще бъде като днешното.
Все едно днес си поръчваме
последен модел “Мерцедес”,
който ще започнем да ползва-
ме след десет години, а дото-
гава ще го държим в гаража.

3. След десет години разви-
тието на енергетиката в регио-
на ще е такова, че ние от воде-
щи вече ще сме се превърнали
в изоставащи и ще закупуваме
електрическа енергия от съсед-
ните ни държави Турция и Румъ-
ния, вместо да им изнасяме.

И накрая - и без АЕЦ “Беле-
не” ще има българска енерге-
тика. Въпросът е - това моде-
рен отрасъл ли ще бъде, или
както всичко останало в стра-
ната (индустрия, селско стопан-
ство, здравеопазване, образо-
вание) ще сме го довели до
мизерно съществуване на гра-
ницата на оцеляването?

Това всъщност е и правил-
ната дилема - напред ли иска-
ме да вървим и да се развива-
ме като модерна държава и
общество, или ще продължава-
ме да копаем надолу, след като
вече сме достигнали дъното?
Отговорът зависи от всички нас,
от нашата гражданска позиция,
от избора, който всеки от нас
ще направи за себе си.

В
ъпросът за бъдеще-
то на българската
енергетика без АЕЦ
“Белене” е наистина
доста провокацио-

*Авторът е бивш изпълните-
лен директор на Агенцията по
енергийна ефективност

ната достоверна прогноза за
развитието на потреблението
на енергия и електроенергия
до 2020 година, необходими за
постигане на икономическите
цели, които сегашното прави-
телство на България си е по-
ставило. Друг е въпросът до-
колко тези цели са реалистич-
ни, но този анализ не е пред-
мет на настоящата статия.

И така, за да бъдат постиг-
нати поставените икономичес-
ки цели по един реалистичен
сценарий за развитие, първич-
ното енергийно потребление
(ПЕП) трябва да нарасне от
20,14 млн. тона условно гори-
во (Mtoe) през 2005 до 25,22
Mtoe през 2020 или с над 5
Mtoe по абсолютна стойност.
Спестяват се 9,3 Mtoe от ПЕП в
сравнение с базовия сценарий
(т.е. ако не се предприемат
мерки за енергийна ефектив-
ност).

Какво е количеството елек-
троенергия, необходимо за по-
стигане на предвидения ръст
на БВП до 2020 година?

По реалния сценарий брут-
ното вътрешно потребление на
електроенергия расте от 36
700 GWh през 2005 до 46 680
GWh през 2020 или с 10 000
GWh по абсолютна стойност.

Имайки предвид, че из-
носът на електроенергия е
едно от средствата за увели-
чаване на приходите в нацио-
налния бюджет и отказът от
този износ е загуба за държа-
вата, към брутното вътрешно
потребление е добавен посто-
янен ежегоден износ на елек-
троенергия от 5407 GWh/год.
(на нивото на 2008 г.). И така,
до 2020 година ние ще имаме
ръст на електропотреблението

2. Общо
в периода
от 2011 до
2015 г. се
предвижда
извеждане-
то от ек-
сплоатация
на 1765
MW. Оцен-
ката за тех-
ния произ-
в о д с т в е н
капацитет е
на базата
на използ-
ваемост от

5100 часа/г., което е средното
натоварване на генериращите
мощности на въглища през
2008 г.

3. Ръстът на производство от
ВЕИ, при условие да достигне
16% от брутното вътрешно по-
требление на електроенергия,
трябва да нарасне от 4800 GWh/
год. през 2005 г. до 7500 GWh/
год. по реалистичния сценарий.

4. Не съм взел предвид ката-
строфалния вариант за
невъзможност да се продължи
животът на блокове 5 и 6 в АЕЦ
“Козлодуй”, като малко вероя-
тен.

Какви са изводите, които се
налагат?

1. Както се вижда от инфор-
мацията по-горе, остава непо-
крит дефицит от електроенергия
от 15 300 GWh/год. по реалис-
тичния сценарий.

2. Ако 15 300 GWh/г. елект-
роенергия трябва да се произ-

изграждане на допълнителни
очистващи съоръжения и до
оскъпяване на електроенерги-
ята, произвеждана от изкопае-
ми горива (тук изключение пра-
ви природният газ, но самата
цена на първичното гориво е
много висока и социално не-
приемлива).

И тук ще разгледам най-
важния от социална гледна точ-
ка въпрос -

каква ще е цената на
електроенергията

Поредната спекулация е, че
цената на електроенергията,
произведена от една бъдеща
АЕЦ “Белене”, ще доведе до
поскъпване на електроенерги-
ята за потребителите. В случая
освен да използвам израза “на-
гла лъжа”, друга възможност
няма. Какво ми дава основание
за това?
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Позиция От дума на дума, та в... ДУМА

Панчо ПАНЧЕВ

аквато и да беше
темата на днешни-
те ми петъчни ре-
дове, пак щях да ги
започна със след-

ващия цитат, изваден от ве-
стникарска информация:
“Брат и сестра умряха от глад
и пневмония. Съседи на Ва-
сил и Фиданка в град Стра-
жица решили да проверят
защо никой не излиза от
жилището им трети ден. След
като повикали полиция и от-
ворили вратата, открили Васил и Фиданка мъртви.”
Какво да коментирам, освен да припомня, че това
става през двайсет и първи век в държава, която
има цяло министерство по социални въпроси, че
тази държава е членка на европейската общност
и че тази държава не е разположена върху пус-
тинна територия, а чужденците справедливо я
наричат земен рай...

Явно в Стражица няма достатъчно кофи за бок-
лук, откъдето да се препитават гладните, които
станаха много в иначе богатата на природни ре-
сурси родина. Това мога да заключа с присъщия
ми черен хумор, подходящ вече за коментиране
на повечето случки и събития, ставащи у нас. И
без да претендирам за математически експерт,
мога лесно да сметна, че този бум в обедняване-
то на сънародниците ни не е плод на някакво
проклятие (впрочем и това не е изключено), а
може простичко да се обясни с пръкналите се
през последните години много богати хора, пре-
димно бандити, ортаци на властниците или тари-
кати, наловили огромни количества риба в мътни-
те води на беззаконието или кривозаконието и
липсата на наказуемост за престъпниците в кле-
тата ни бащиния.

Кривозаконие, ненаказуемост и т.н. наричам
онова, което не е в унисон с логиката. Ето един
пример: След потушаването на стачните вълне-
ния в Мадан, или по-скоро едно от средствата да
се потушат, беше изявлението на зам.-премиера
и министър на финансите, че ако не се издължи
на работниците си до еди кога си, чорбаджията
Валентин Захариев ще бъде наказан с голяма
данъчна ревизия. Значи известно е, че сметките
му не са много чисти, за да предизвикат подобна
заплаха. В тях навярно са скрити доста залъци на
хора като умрелите от глад Васил и Фиданка от
Стражица.

Не ми се виждат логично дадени, получени или
присвоени (по закон или извън закона) станалите
скандално популярни бонуси на редица днешни
висши наши чиновнички. Що за логика има някои
висши чиновници да получават повече от преми-
ера и депутатите и от другите, оказали се незнай-
но как първи хора в държавата. И нали за работа-
та си, па била тя и тежка, отлична и много отго-
ворна, въпросните държавни чиновници получа-
ват големи заплати. Стига им толкова, особено в
години на тежка световна и особено национална
(главно в кадрите и в морала) криза. И друго си
мисля: всеки български лекар, всяка българска
медицинска сестра лесно и веднага може да си
намери високоплатено място в чужбина. А какво
биха могли да работят там повечето чиновници и
чиновнички от родната “тежка артилерия”. Имам
предположение, но възпитанието ми пречи да го
споделя на страниците на вестника.

Вместо това ще ви разкажа виц от все по-масо-
во оплюваното време преди Десети ноември. В
един завод, преизпълнил плана си, раздавали
премии. На работника Иванов - сто лева и едни
гумени цървули, на работника Стоянов - сто лева
и едни гумени цървули, и така нататък, а на дирек-
тора - хиляда лева, но без гумени цървули. Като
чул това, трудовият колектив започнал да сканди-
ра “Нека оди бос! Нека оди бос!”... Въпросният
завод обаче е преизпълнил плана си с производ-
ство, а не получава огромен процент от събрани
глоби. Частичка от тези глоби се е полагала на
покойните Васил и Фиданка, а за това, че са ги
измъкнали от друга категория престъпници, част
от чиновниците получават тлъсти заплати.

С естествено неудобство ще присъединя към
съсловието на лекарите и учителите (които се
грижат за тялото и за духа на бедни и богати) още
една група хора, пренебрегвана през последните
години, хора, които от памтивека са били призна-
вани като полезни за обществото, дори като него-
ва еманация. Досещате се, че става дума за авто-
рите на художествени произведения и научни
разработки. Едва ли е известно на широката пуб-
лика, че почти всички вестници и списания, неза-
висимо от огромните тиражи на някои от тях, не
плащат на писателите никакви хонорари. И това
явно не е грешка, а съзнателна политика.

За грешките пък Антон Павлович Чехов, един
от най-големите и възвисяващи човека в твор-
чеството си писатели, е казал: “Ние извличаме
известна полза от грешките си, но това не зна-
чи, че колкото повече грешим, толкова по-голя-
ма е ползата.”
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Да ни е честит Борисов -
на изплащане
и за дълъг период
За пореден път в България вземат
връх тези, които разрушават,
а не тези, които създават

Ивайло
КАЛФИН

Ще се случи ли някога в
България политик да поне-
се отговорност за беди,
които е нанесъл на държа-

вата? Ако такова нещо имаше досе-
га, първи кандидати щяха да са авто-
рите на реформата в земеделието,
която започна с реституцията на зе-
мите и приключи със съсипването на
българското селско стопанство.

Втори в редицата е Иван Костов
и правителството му, които се за-
нимаваха с приватизация, която се
оказа по-краткият път към лично
забогатяване на някои и към фали-
ти на предприятия.

Трети се извисява колосът на
Бойко Борисов. С всичките си дей-
ствия по АЕЦ “Белене” досега той
показа единствено и само не-
кадърност, страх да се отстоява по-
зиция и в крайна сметка той ще е
поредният, за когото ще има да
плащаме години наред.

Когато дойде на власт преди три
години, Борисов завари договор за
строителство за 4 милиарда евро,
германски инвеститор за 49% от
централата и френска банка, която
се беше ангажирала да осигури фи-
нансирането. Първо беше изгонен
немският инвеститор, после френ-

ската банка, накрая, заради селски-
те тарикатлъци на премиера,
българските граждани бяха натова-
рени с плащане на милиарди, без
да получат нищо насреща.

Какви са загубите

Вече вложени 1,8 милиарда лева
по думите на премиера. Ще си до-
платим поръчания реактор или поне
1,6 милиарда от стойността му - отно-
во по думите на премиера. Срещу
тези суми няма да имаме реактор, а
купчина железа. Теорията с премест-
ването му в “Козлодуй” е нелепа,
защото само получаването на необ-
ходимите разрешения за инсталира-
нето му ще отнеме няколко години, а
след това би трябвало да правим
инвестиции в площадка. Такава вече
има в Белене, но тя пък няма да се
използва. А дотогава реакторът ще
бъде технически остарял.

Изграждането на газова станция
в Белене е нелепо - защо на тази
пригодена за друго и скъпа площад-
ка, с каква мощност, на каква цена, с
каква себестойност на тока, с какви
средства - всички тези въпроси няма
защо да се задават, защото никой
няма намерение да им отговаря.

Ще си платим също и за поръча-
ния в английска банка икономичес-
ки анализ за Белене, макар че още
не сме получили резултатите. Впро-
чем той така или иначе беше изли-
шен, защото подобни анализи вече
бяха направени. Но това не пречи
да си платим.

Дотук всеки български гражда-
нин, заедно с децата и пенсионе-
рите, ще си е извадил от джоба по
около 550 лева, за да няма нова
атомна централа.

Но това не е всичко - само след
няколко години България ще се
превърне в нетен вносител на елек-
троенергия - това ще влоши силно
търговското ни салдо. Електроенер-
гията в България ще поскъпва бързо
и цените ще надминат тези в съсед-
ните страни, от които ще внасяме.
Унищожаваме с лека ръка послед-
ния останал в икономиката високо-
технологичен и експортен отрасъл.
Заедно с прилежащия му дял в на-
уката и висшето образование.

Какво печелим

глупостите на Борисов, радостта на
онези, които започват да се занима-
ват с внос на електроенергия, и праз-
ните портфейли на хората, които ще
трябва да плащат за тази политика.
За пореден път в България вземат
връх тези, които разрушават, а не
тези, които създават. Нека не се чу-
дим после защо сме там, където сме.

Да ни е честит Борисов - на из-
плащане и за дълъг период. Предла-
гам вместо референдум за ядрената
енергетика да направим референдум
за това Борисов да носи наказател-
на отговорност и да не се крие зад
Министерския съвет.

Мечта в страната на насилието

П

Йонко
БОНОВ

олицейското наси-
лие у нас расте.
Този категоричен и
недвусмислен из-

вод е направен в годиш-
ния доклад за състояние-
то на правата на човека в
България, съставен от
Българския Хелзинкски
комитет. Произволът на
полицаите и употребата
на ненужна сила от тях се
увеличават тревожно,
констатират авторите на
доклада. Зачестяват слу-
чаите на оплаквания от
български граждани, че
са малтретирани и дори
изтезавани от служители
на реда. Как да бъде ина-
че, след като ни управля-
ват полицаи, които разда-
ват ред навсякъде, че и в
БАН! Настъпиха и в дет-
ските мечти. Едно време,
когато ги питаха какви
искат да станат, малчуга-
ните отговаряха космо-
навт. Днес отговорът е
полицай!

Ако трябва да сравня-
ваме отечеството си с
някои от античните ези-
чески символи, бихме го
оприличили на тотем с
безсловесно рибешко
тяло и с глава на поли-

цай. И тя задължително
трябва да бъде на... Не е
трудно да се сетите - на
баш полицая с душа на
пожарникар. Къде си,
Платоне? Ти, древни мис-
лителю, който учеше, че
една държава трябва да
се управлява от филосо-
фи. Какви философи ни
управляват нас... С масив-
ни тела и здрави ръце,
стискащи пищови и пал-
ки. От тяхната назидател-
на мъдрост пропищя и
безсловесната риба, а
Европа онемя. Как става
така, че страната, команд-
вана от толкова внуши-
телни философи, е заби-
та безнадеждно като
ютия на дъното на ЕС по
стандарт на живот?

Когато беше съставян
и гласуван държавният
бюджет за т.г., парите за
образование и култура
бяха безсрамно орязани.
За сметка на тях сумите

за полицията бяха чувст-
вително увеличени. Зато-
ва е и логичен тревожни-
ят факт, че полицейските
пари растат, а от учили-
ще отпадат хиляди деца.
“Около 13% от всички
ученици напускат образо-
вателната система всяка
година - съобщи Янка
Такева, председател на
Синдиката на български-
те учители. - За миналата
учебна година са напус-
нали училище общо 19
400 деца, като 9000 от тях
са заминали в чужбина.”
Съсипва се животът на
цели поколения. А държа-
вата е безсилна да се
справи с това явление.

Разбърканите конци
не се разплитат с боксови
ръкавици. Родината ни се
нуждае спешно от своите
деца. Вместо това стана
ясно, че около 6000 уче-
ници са избягали в чуж-
бина само през първия

учебен срок. Хиляди деца
на отчаяни от безпаричие
и безработица родители
всяка година загърбват
завинаги родното школо.
Наред със забравената
при социализма туберку-
лоза у нас се върна и не-
грамотността. Образова-
телната система изхвърли
от себе си възпитателния
процес. Педагозите търсят
единствено ефекта на
знанията, а възпитанието
остана остарял и непотре-
бен фактор.

Моралът, добродетел-
ността и нравствеността
са бреме за съвременния
човек. Налагането на та-
кова дехуманизирано об-
разование също би могло
да се определи като жива
форма на полицейски
произвол в училище.
Къде е тук обаче нашето
национално бъдеще?
Очевидно е, че то става
все по-неясно. Новите
поколения български
граждани обедняват не
само материално, но и
духовно. Те нямат нито
материални, нито морал-
ни стимули да отглеждат
и да възпитават деца.
Какво друго остава на
родените сред такава
действителност, освен да
мечтаят в своето детство
да станат полицаи? Това
си е престижна професия,
пък има и желязна логи-
ка тук. Със сила, добре
защитена от управлява-
щите, се оцелява най-лес-
но в България.
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овата си премиера “Животът,
макар и кратък” от Станислав
Стратиев представи в наве-
черието на Международния
ден на театъра класът на до-
цент Виолета Гиндева с аси-

Симфоничният
оркестър на БНР
в зала „България”

Жак Мерсие, Филип Иванов и
Симфоничният оркестър на
Българското национално радио са
обединени в концерт под наслов
“Прозодия на звуците”. Днес в 19
ч. в зала “България” радиосимфо-
ниците ще потопят публиката в
приказния свят на сюитата Ле-
минкайнен: Четири легенди от
Калевала от Ян Сибелиус, и в
колористичната музика на Морис
Равел, разкрита в две от творби-
те му - Алборада дел грациозо и
Концерт за пиано в сол мажор. 23-
годишният обещаващ пианист
Филип Иванов живее в Белгия и
от 12-годишен е приет в Кралска-
та консерватория в Брюксел,
където учи в класа на проф. Дани-
ел Блументал. Участник на много
фестивали и лауреат на редица
конкурси, той се утвърждава като
музикант от световна величина.

Намаления за 55-ия
рожден ден
на Сатирата

Сатиричният театър чества
на 7 април своя 55-и рожден ден.
За да приобщи публиката към
празника, Сатирата намалява
цената на билетите за спектак-
лите, които се играят в седмица-
та от 2 до 8 април включително.
Така на двойно по-ниска цена
зрителите ще имат възможност
да гледат едни от най-новите и
нашумели заглавия на театъра -
постановката на Светослав
Пеев “Лека форма на тежка де-
пресия” по Станислав Стратиев,
с участието на Никола Анаста-
сов; моноспектакъла на Мая Но-
воселска “Едно малко радио”, за
който актрисата спечели “Икар”,
и комедията на Уди Алън “Сент-
рал парк уест”. Намалението
включва и безспорните хитове
на Сатирата “Вечеря за тъпаци”
от Франсис Вебер и двата спек-
такъла на Камен Донев - “Харак-
тери” и “Карнавал”. Билетите за
тези спектакли вече се прода-
ват на половин цена.

Светла Ракшиева
показва как се
изписват яйца

Мила Георгиева идва с концерт
за Великденските празници
Мила Георгиева идва с концерт
за Великденските празници
Мила Георгиева идва с концерт
за Великденските празници
Мила Георгиева идва с концерт
за Великденските празници
Мила Георгиева идва с концерт
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Класът на Виолета
Гиндева с премиера
по Стратиев

Майсторката на писани яйца
Светла Ракшиева ще покаже
традиционни техники и начини
за украса на великденските яйца
днес от 10 до 18 ч. в двора на
Регионалния етнографски музей
в Пловдив. Като специалист ет-
нограф тя е и авторка на книга-
та “Писано яйце за Великден”.
Всеки, които иска да се запознае
с книгата, може да я получи с
автограф от авторката. На раз-
положение на желаещите ще
бъдат бои, восък и писалки, а
всеки дошъл трябва да си донесе
яйчице, което под вещото ръко-
водство на майсторката сам да
изпише и отнесе в дома си, научи
ДУМА от Грозделина Георгиева.
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Ново поколение
актьори ще се влее
в извънстоличните
театри

Таня Алваджиева и Златина
Пехливанова-Гадженакова в

сцена от “Всичко в
градината” от Е. Олби

Пенка КАЛИНКОВА
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(Джейн), Димитър Атанасов-Снопса (Ри-
чард), Стефан Иванов-Jossa (Джек).
Първите двама играят и в другото преми-
ерно заглавие, което е поставено от
бившия възпитаник на школото - актьора
Иван Събчев. Някои от почитателите на
младите актьори ги помнят и от спектак-
лите им, курсови работи в III курс, “Кок-
тейл” и “Не пипай куфара”. В спектаклите
играят, освен споменатите вече трима,
още Елена Пъкова, Димитър Добриянов,
Златина Пехливанова-Гадженакова, Ди-
митър Аврамов, Йордан Стоянов, Стефан
Димитров, Атанаска Стойкова, Стефан
Димов, Янко Петров.

Създадена преди повече от 15 годи-
ни от режисьора Христо Церовски като
част от Педагогическия факултет, специ-
алността захранва българските театри
със своя пореден випуск. Между препо-
давателите днес, 10 години след прежде-
временната кончина на Христо Церовски,
са още проф. Анастасия Савинова, доц.
Иван Налбантов с асистент Стефан По-

пов, режисьорът Лео Капон с асистенти
Троян Гогов и Георги Вачев и други. Във
време, когато завършващите НАТФИЗ
предпочитат да останат в столицата и там
да търсят препитание и поприще, випуск-
ниците на Пловдивския университет вли-
ват нова кръв в трупите на извънстолич-
ните ни театри - драматични и куклени.
Те са в Сливен и Хасково, в Шумен и
Габрово, в Добрич и на други места. И
няма да е преувеличено, ако кажем, че
те носят репертоар и малко по малко се
превръщат в звезди на трупата.

Н
стент Михаил Ботевски от Пловдивския
университет. Новото поколение актьори,
завършващи специалността актьорско
майсторство или актьорство за драмати-
чен театър, вече играе дипломния си
спектакъл “Всичко в градината” от Еду-
ард Олби, постановка на тандема Гинде-
ва-Ботевски. И двата избора на заглавия
показват добрия вкус и усет към сериоз-
ната проблематика на постановчиците.
В спектакъла по Олби се представя це-
лият клас на Гиндева - 11 души, 7 мом-
чета и 4 момичета. Представлението е с
ясни акценти, раздвижен мизансцен,
много динамично, гледа се с интерес -
публиката в малката зала на Учебния
театър на Пловдивския университет го
следи с неотклонно внимание. Очевидна
е добрата работа с младите актьори на
любимката на поколения театрални и
кинозрители Виолета Гиндева. Открояват
се с качествата си изпълнителите на
главните роли - Таня Алваджиева

ейсет и три форма-
ции кандидатстваха в
тазгодишното изда-
ние на конкурса

Започна гласуването за нова песен
в конкурса „Златна пролет” на БНР
Надежда УШЕВА

ната награда на музикалната
гилдия. Церемонията по
връчването на наградите на
“Златна пролет” ще се състои
на 24 април в “София лайв
клъб” от 20 ч. Гала вечерта ще

се излъчи по БНТ1 на 19 май.
Песните, които ще се

състезават в 43-ото издание
на конкурса, са “Защо”, изп.
“Б.Т.Р.”, музика и текст Слав-
чо Николов; “Пролет”, изп.

Александър Байчев, м. Ста-
мен Янев, т. Николай Пеев;
“Без надпис”, изп. “Лот Лори-
ен”, м. и т. Кирил Георгиев;
“Say”, изп. Нейчо Петров-Ре-
джи, м. и т. Н. Петров; “Част от
мен”, изп. Криста, м. и т.
Рейчъл Роу; “На кръстопът” -
Кристина Димитрова и Орлин
Горанов, м. Валентин Пензов,
т. Иван Тенев и Ал. Петров;
“Heaven” - “Sound solutions”
feat. Ruth; “Знаеш” - B.O.Y.A.N,
м. и т. Боян Христов; “На ръба”
- “Д2”, м. Д. Кърнев и Ал.
Обретенов, т. Д. Кърнев и Г.
Турийска; “Can”t get over” -
Любо Киров и Mr.Moon; “Чер-
но-бяла приказка” - “Free
flight Co.” и “Unemployed lover”
- “Сентиментъл суингърс” и
Михаил Йосиф секстет.

Надявам се да изградим
ново самочувствие на българ-
ските изпълнители, да създа-
дем интерес към българската
песен в страната, заяви Вале-
рий Тодоров, генерален дирек-
тор на БНР. Предстои да от-
крием още една регионална
станция в Бургас, която ще е с
музикален профил. Идеята е да
се акцентира върху творчест-
вото и изпълнителите от този
край, обясни Тодоров. Той
допълни, че се работи върху
новия проект за създаването
на интернет радио.

Ш
“Златна пролет” за нова
българска поп и рок музика. По
регламент селекционна коми-
сия номинира 12 от тях за фи-
нала. В рамките на две седми-
ци те ще се въртят многократ-
но по програмите “Хоризонт” и
“Христо Ботев” на Българското
национално радио, организа-
тор на проявата. Номинирани-
те песни могат да се прослу-
шат на сайта на конкурса http:/
/prolet.bnr.bg, където става гла-
суването за определяне на
наградата на слушателите. То
приключва на 8 април, обясни
Хелия Чавдарова, продуцент
на програма “Хоризонт”.

Професионално жури ще
определи носителя на приза
“Златна пролет” - статуетка,
създадена от скулптора Емил
Попов, и парична награда от
3000 лв. Ще бъде връчена спе-
циална награда за млади фор-
мации и изпълнители, както и
специално отличие - участие и
едночасов концерт на пре-
стижния фестивал “Евросоник”
в Грьонинген, Холандия.  Жур-
налисти, издатели, редактори
и музиканти гласуват Специал-

Академия “МаксиМ” връчи отличията за най-зна-
чимо присъствие на сцената на театър “Българска
армия” през сезон 2011/2012 г. в 20-ото юбилейно
издание на наградите “МаксиМ 2012” и “Златен чук
2012”. Надпреварата спечелиха Александра Сърча-
джиева - за ролята й на Катерина в “Железният
светилник” (за водеща женска роля), Ангел Генов -
за ролята на Орландо дьо Боа в “Както ви харесва”
и на Лазар в “Железният светилник” (за водеща
мъжка роля), Стефка Янорова - за ролята на Жена-
та в “Сега или никога”, за Фебе в “Както ви харе-
сва” и за Стойна в “Железният светилник” (за
поддържаща роля). Призът “Златен чук” бе връчен
на отдел “помощник-режисьори”.

Криста - откритие-
то на лейбъла на Ма-
рия Илиева “Стерео
стая”, представи новия
си видеосингъл “За
теб”. Гостите имаха
възможността да се
насладят и на уникал-
ния глас на певицата в
акустични версии на
песните й под акомпа-

ВРЪЧИХА МАКСИМИТЕ
В АРМИЯТА Криста представи

видеосингъла „За теб”
нимента на Теодор
Петков-Тото на пиано.
“За теб” е написана
специално за Криста
от младата и талантли-
ва певица и компози-
торка Рейчъл Роу. По
аранжимента работят
също и Страхил Вел-
чев и артистът на “Сте-
рео стая” и музикален

продуцент на Криста
B.O.Y.A.N. Режисьор на
видеото е Валери Ми-
лев. За снимките Кри-
ста сменя няколко ви-
зии, дело на коафьора
на звездите Жоро Пет-
ков. Хореографията е
изработена за песен-
та от танцьора и хорео-
графа Милен Данков.
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Игри и изненади за
Международния ден
на детската книга

Столична библиотека и Жюстин
Томс, основателка на сайта Az-
deteto.bg, организират Национална
кръгла маса за детското четене.
Събитието е под патронажа на
столичния кмет Йорданка Фандъ-
кова. Инициативата е част от
националната кампания “Забавно-
то четене на “Az-deteto.bg”, която
започва на 1 юни и приключва на
17 септември. В конференцията,
която започва в 10 ч. днес в
Американския център на Столич-
ната библиотека, ще вземат
участие представители на Минист-
реството на образованието, библи-
отеки от цялата страна, училища,
експерти, млади автори, родители,
неправителствени организации и
много други. Ще бъдат обсъдени
теми и проблеми, свързани с
детското четене, като актуалността
на задължителните летни списъци
за четене, отношението на учите-
лите и подходите на образовател-
ната система към темата и др. Ще
бъдат оповестени и данните от
изследване на нагласите и отно-
шението към четенето както на
децата, така и на учителите.

30 издателства се събират край езерото „Ариана” в събота и неделя

КРЪГЛА МАСА
В СТОЛИЧНАТА
БИБЛИОТЕКА

алки и големи ще могат да се
присъединят към празника на
детската книга около езерото
“Ариана” на 31 март и 1 април.

ще имат възможност да разгледат най-
новите издания за деца и да си купят
книга с автограф на специализирания
базар.

Читателска щафета

Само два месеца след финала на
успешната първа кампания за насърча-
ване на четенето “Читателска щафета с
героите на Роалд Дал” беше дадено
началото на второ издание на кампани-

ята. Новата щафета носи името “Детек-
тиви с машина на времето” и е органи-
зирана от новия сайт “Детски книги”
(www.Detskiknigi.com) и издателство
“Фют”, с медийното партньорство на
сайта за книги и четене “Аз чета”, научи
ДУМА от Валентина Стоева. Целта на
кампанията е да предизвика траен ин-
терес и положителни емоции към кни-
гите и четенето у децата, запознавайки
ги с приключенията на малките детек-
тиви от книгите на немския писател
Фабиан Ленк в различни периоди от
миналото, с тайнствени загадки и вълну-
ващи истории.

Щафетата, подобно на първото изда-
ние през есента, ще протече под форма-
та на читателско състезание. В него
малките участници ще трябва да проче-
тат четири книги от поредицата “Детек-
тиви с машина на времето”, а после да
отговорят на таен въпрос по избор за
една от прочетените книги. Малките па-
лавници, приключили с книгите за Чита-
телската щафета, ще трябва да изтеглят
специалната форма за участие от сайта
на играта, да попълнят необходимите
данни, да я удостоверят с подпис на
родител, учител или библиотекар и да я
изпратят по пощата до 18 май.

Организаторите от сайта “Детски
книги” и издателство “Фют” са предви-
дили и много награди за всички участ-
ници. Първите 500 деца, изпратили сво-
ята форма за участие, ще получат спе-
циални значки с колекционерска стой-
ност, а в края на играта чрез томбола
измежду всички участници ще бъде
определен и големият победител, кой-
то ще получи подарък-изненада. Ще
има и няколко специални награди, как-
то и поощрителни книжни и вкусни из-
ненади.

М
Трийсет български издателства са под-
готвили изненади за децата - срещи с
автори, художници, представяния на
книги, игри и състезания - и двата дена
от 10 до 18 ч.

Специален гост на празника ще
бъде младата детска писателка Юлия
Спиридонова-Юлка. Тя се превърна в
любимка на деца и тийнейджъри с ро-
маните си “Любими попътечо”, “Кралска
кръв”, “Тина и половина” и “Графиня
Батори”. Юлка ще раздава автографи и
през двата дни от 11 до 14 ч. на щанда
на ИК “Кръгозор” (номер 9), научи ДУМА
от Мирена Димитрова. Тези, които ще
се срещнат с нея, ще имат привилегия-
та първи да научат лично от авторката
кой ще е главният герой в новия й ро-
ман, продължението на историята за
Тина и Графиня Батори. Най-бързите,
пъргави и сръчни деца трябва да се
съберат в събота в 14 ч. пред сцената.
Те ще могат да премерят сили и да
спечелят награди, връчени от Юлка.

На сцената ще се изявят детски во-
кални и танцови групи. Присъстващите

Ивайло
Цветков
и Трайко
Попов
лекуват
с... усмивки

Ивайло ЦВЕТКОВ

Трайко ПОПОВ

ретата пътуваща из-
ложба под наслов
“Усмивката лекува”
на художниците ка-
рикатуристи, членове
на СБХ, Трайко По-
пов и Ивайло Цветков
бе открита снощи в
Софарма бизнес та-
уър. Работите може
да се разгледат до 12
април. Предишните
две експозиции “Ус-
мивката лекува” бяха
подредени в централ-
ното фоайе на Воен-
номедицинската ака-
демия през декември
миналата година и в
Токуда болница пре-
ди дни.

Усмихнатото послание на
нестандартния вид арттерапия
е насочено не само към паци-
ентите, които всекидневно пре-
минават през болниците, но и
към напрегнатия начин на жи-
вот на медицинския персонал.
Нека всички се срещаме с ус-
мивка, защото усмивката даря-
ва здраве, е посланието на
организаторите.

Трайко Попов е карикату-
рист на свободна практика.
Участник в много международ-

ни изложби и конкурси за ка-
рикатура. Последна награда
печели през февруари в Тур-
ция, където се изявява в  меж-
дународна изложба. За творби-
те си Попов е получил много
отличия, сред които първа на-
града на Международното бие-
нале за хумор и сатира в изку-
ствата - Габрово, първа награ-
да на Международния конкурс
за карикатура “Насредин Ход-
жа” - Истанбул, първа награда
на Международния конкурс за
карикатура “Humour a Gallarate”
- Италия, първа награда за ка-
рикатура в “Brain Sneezing” -
Словакия. Член е на УС на сек-
ция “Карикатура” при СБХ. Ви-
цепрезидент е на FECO - Бълга-
рия (Международен съюз на ка-
рикатуристите).

Ивайло Цветков е дългого-
дишен автор на ДУМА, в мо-
мента е карикатурист във вест-
ниците “Телеграф” и “Монитор”

и сп. “Тема”. Участва в нацио-
нални и световни карикатурни
конкурси. Носител е на повече
от 70 престижни награди. Има
две самостоятелни изложби - в
Осиек, Хърватия, и Сургут, Ру-
сия. Член е на Съюза на
българските художници. Прези-
дент е на FECO - България.
Известен е с шаржовете си на
Бойко Борисов, Цветан Цвета-
нов и други политици. Сега и
на шефовете на Военномеди-
цинската академия...

Николая ИВАНОВА

Паметник на Николай Гяуров в
родния му Велинград

С
ни

м
ка

 В
и

ли
ан

а 
С

Е
М

Е
Р

Д
Ж

И
Е

В
А

Историческият музей във
Велинград гостува на  Регио-
налния исторически музей в
Кюстендил с изложбите “Пи-
сани яйца от Чепинския край”
и “Николай Гяуров - Великият
бас”.

Втората експозиция про-
следява израстването на та-
ланта на един от най-извест-
ните оперни певци на светов-
ната сцена и показва най-зна-
чимите му роли. В нея са цити-
рани мисли, впечатления, от-
зиви на известни авторитети -
журналисти, диригенти, опер-
ни певци и хора, свързани с
изкуството. В изложбата се
припомня, че Николай Гяуров
е определян като бас номер 1
на планетата. Роден е през
1929 г. в село Лъджане, днес
квартал на Велинград. Учи
оперно пеене в Софийската
музикална академия, а след
това продължава обучението
си в Москва. Кариерата му за-
почва след спечелването на
престижните конкурси за
оперни певци във Варшава и
Париж. Дебютира в Москва в
ролята на Дон Базилио от “Се-
вилският бръснар” на Росини.
Връща се в България и прави
дебюта си в Софийската народ-
на опера през 1955 г., също
като  Дон Базилио. Изпълнява
роли в Болшой театър, виен-
ската Щатсопера, парижката
Гранд опера, миланската “Ла
Скала”, лондонската “Ковън
гардън” и нюйорската Метро-
политън опера, както и на сце-
ните на много други престиж-
ни театри. Забележителни са
ролите му на Мефистофел във
“Фауст” на Гуно, на Филип II в
“Дон Карлос” на Верди, на Дон
Жуан в едноименната опера от
Моцарт и Борис Годунов в ед-
ноименната творба на Мусорг-
ски. Гяуров умира в Модена,
Италия, на 74 години.

Експонатите и таблата от

изложбата “Писани яйца от
Чепинския край” представят
восъчната техника за украса в
България и Европа, както и
нейното прилагане конкретно
във Велинград и Ракитово. В
изложбата са включени пре-
красни образци на великден-
ски писани яйца от страната и
чужбина, с акцент на тези от
Чепинския край. Представени
са също различни обреди от
Велинградско - Цветница, Ве-
ликден и Гергьовден, в  които
определена роля играят велик-
денските яйца.

Изложбите са подредени в
музея “Димитър Пешев” и Ем-
фиеджиевата къща в Кюстен-
дил.

Т
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Съпругата:
- Генко, дадох новите ти дънки

на съседа.
- И по какъв повод?
- Нали не ти харесват?
- Ами тогава да дадем и майка

ти на съседите...

Д-р АТАНАС ДОДОВ,
стоматолог и политик
Проф. БОРИС КАРАДИМЧЕВ,
композитор
ИЛИЯ ПАШЕВ,
народен представител
ЙОРДАН МАТЕЕВ,
писател
ЛАЗАР ПОПОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик
Проф. НОРА АНАНИEВА,
политик
РАЧКО ПОПОВ,
член на Научния съвет
на Етнографския институт
с музей при БАН

упершоу за мили-
они ще има въз-
можност да види
българската пуб-
лика в 4 града по

Над 30 старинни автомо-
била от България, Гър-
ция и Турция ще вземат
участие в традиционното
международно ретро ра-
ли “Марица 2012”, съоб-
щи организаторът Дончо
Дончев, председател на
пловдивския клуб “Рет-
ро”. “Рали “Марица” има
девиз “Една река - 3
града”. Както водата в
голямата река е сливане
на водите на Марица,
Арда и Тунджа, така и
ралито обединява хора и
колекционери от трите
държави. Основа е за
сътрудничество на рет-
роавтомобилистите и
притежателите на класи-
чески автомобили в Юж-
ната част на Балканския
полуостров и убедително
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30
Св. преп. Йоан Лест-

вичник. Св. Евула, майка на св. Панте-
леймон

Не е известно къде се е родил вели-
кият подвижник преподобни Йоан. Пред-
полага се, че той бил сириец. Подтик-
ван от любов към Бога, на седемнаде-
сетгодишна възраст се оттеглил в Си-
найската планина, където бил постри-
ган за инок. Там живял деветнадесет
години под ръководството на благочес-
тив и мъдър старец и след смъртта му се
поселил в пустинното място, наречено
Тола, също на Синайската планина. Тук
Йоан се предал на постоянна молитва и
на пост; проливал сълзи от умиление и
съкрушение на сърцето си, от цялата си
душа обикнал самотния и безмълвен
живот и дори приел при себе си един
ученик на име Мойсей. След дълги го-
дини, прекарани в пустинно място, пре-
подобни Йоан, по молба на синайските
иноци, се съгласил да бъде игумен на
тяхната обител. Той ръководел братята
и ги наставлявал на духовен живот и на
монашески подвиг. Св. Йоан Лествич-
ник умрял в 603 г.

ългоочакваните еднодневни биле-
ти за Лауд фестивал 2012, който ще
се състои на 2 и 3 юни в парка на
Летище София до Терминал 2, се
продават от днес, научи ДУМА от
Павел Атанасов. Както вече беше
обявено, цената им е 55 лв. и ще
могат да бъдат купени ексклузивно
в мрежата на Eventim.bg, в магази-
ните на “Германос”, “Мултирама”,
“Офис 1”, “Пикадили”, “Техномаркет”,
“Public” и други, както и онлайн на
www.eventim.bg. На място и в деня

Кралят
на руската

естрада

е погнусен

от нападките

на българските

композитори

Филип Киркоров

èäâà ó íàñ ñ ãðàíäèîçíî øîó
Альона НЕЙКОВАсъздаван някога от Филип

Киркоров. Зрителите ще
зърнат другото, непознато
лице на руската мегазвезда
и ще получат шанса да ин-
терпретират по различен
начин най-големите му хито-
ве и да чуят най-новите му
песни от последния албум
“ДруGoy”. Страхотни специ-
ални ефекти, 3D мапинг, ги-
гантски по мащаб декори,
сцена на няколко нива,
въздушна акробатика, впе-
чатляваща хореография и
пищни дизайнерски костюми

са само част от шоуто на
Киркоров, което той ще пока-
же на родната публика, раз-
кри на специална пресконфе-
ренция Виктория Гармашев-
ска, президентка на компания
“Degris” - организатор на кон-
цертите. Тя уточни, че броени
часове преди началото на
обявената пресконференция в
личен разговор с нея мега-
звездата споделил, че е по-
гнусен от нападките на
българските композитори, ко-

ито го съдят за неизплатени
хонорари по авторски права.
Кралят на руската естрада
твърди, че адвокатите му при-
тежават всички необходими
документи, доказващи него-
вата правота. Филип Кирко-
ров е забранил също комен-
тарите и въпросите за ново-
родената му дъщеричка
Алла-Виктория и личния му
живот. Решението на звезда-
та е резултат от зачестилите
спекулации на световните
медии през последните сед-
мици относно детето.

Изпълнителят обяви, че ще
отговори лично на всички
въпроси по темата в края на
юни, когато кацне у нас по
повод турнето в България.

Билети за грандиозните
шоуспектакли на Филип Кир-
коров в София (29 юни), Плов-
див (30 юни), Бургас (2 юли)
и Варна (5 юли) са пуснати в
продажба в мрежата на
Eventim и касите на НДК,
касата пред общината в
Пловдив, Летен театър-Варна
и Летен театър-Бургас на
цени от 30 до 100 лв.

Посрещаме Теофилъс Лондон & бенд
в Борисовата градина през май
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Снимка “DEGRIS”

Пускат еднодневните билети за Лауд фестивал

Д
на събитието пропуските ще стру-
ват 65 лв. За феновете ще има и
безплатен паркинг с 400 места в
непосредствена близост до фести-
валната зона. Той е предназначен
за леки автомобили и влизането ще
става единствено срещу представен
билет за събитието. Освен еднод-
невни билети за събитието, в
търговската мрежа могат да бъдат
намерени и двудневните на цена от
99 лв., както и специалните комби-
нирани пасове по 104 лв., които

включват двудневен пропуск за
фестивала и място за палатка във
фестивалния къмпинг. Организато-
рите на фестивала, съвместно с
българския мотоциклетен портал
moto.bg, предлагат специален мото
пас. Той включва двудневен фести-
вален билет, безплатен къмпинг и
място за мотор в допълнителен мо-
топаркинг в непосредствена бли-
зост до къмпинг зоната. Всичко това
на цена от 99 лв. единствено на
www.moto.bg съвсем скоро.

доказа, че хората от
различни националности
и вероизповедания мо-
гат да се радват и да
работят заедно за една
кауза”, заяви Дончев.
Той не скрива ентусиаз-
ма си ралито, което ще
се проведе за втори път
през месец май, да ста-
не традиционно, заради
големия интерес към
него. Ралито ще се про-
веде от 4 до 6 май по
маршрут Пловдив-Хас-
ково-ГКПП “Капитан
Петко Войвода”-Алек-
сандруполис (Гърция),
Ипсала-Кешан-Узузкюп-
рю-Одрин (Турция)-Плов-
див. Стартът ще бъде
даден в Пловдив на 4
май в 10 ч. на пл. “Цен-
трален”, където дотогава
ще са пристигнали рет-
роекипажите от клуб

“TRAKOD” от Одрин. За-
явка са дали 15 турски
екипажа. Гръцки прите-
жатели на старинни ав-
томобили също ще учас-
тват, както и, разбира се,
българи, и то не само от
Пловдив. Приемат се и
заявки на феновете, за
да съпровождат ралито,
без да се състезават.
Състезателната част е в
участъка от Пловдив до
Хасково, като целта е да
се проведе не толкова
скоростна надпревара, а
представително безава-
рийно и безопасно шо-
фиране под девиза: “На
точното място в точното
време.” В Александрупо-
лис също ще има рет-
ропарад по главната
улица. В турския учас-
тък такъв парад ще има
и в Узункюпрю, където

ще бъдат наградени и
победителите, а в по-
следния ден ще има ек-
скурзия из Одрин. Так-
сата е 220 евро за еки-
паж и осигурява 2 но-

щувки, закуски, обеди и
вечери, както и пътни и
транспортни такси. 50%
от нея трябва да се пре-
ведат до 31 март на
адрес: Пловдив, Получа-

тел Галина Тодорова Пе-
вичарова или Дончо На-
нов Дончев Гърбов, До
поискване. Телефонът за
връзка е 0889 03 46 03,
е-mail doncho.s@abv.bg.

Петра ТАШЕВА
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С
време на националното лятно
турне на Филип Киркоров у
нас. Кралят на руската естра-
да ще представи грандиозния
си проект “ДруGoy”, чиято пре-
миера се състоя в Кремъл през
есента на 2011 г.

Всеки спектакъл на Филип
Киркоров се превръща в
грандиозно събитие. На сце-
ната зрителите очакват от
него чудеса, защото летвата,
която вдига, елиминира вся-
каква конкуренция, смятат ек-
спертите. Нивото на пред-
ставлението би могло да се
сравни единствено с концер-
тите на западните звезди,
единодушни са музикалните
критици, които наричат шоу-
то “Най-доброто!”, “Уникал-
но!” и “Удивително!”.

Феновете в София, Плов-
див, Варна и Бургас ще ста-
нат свидетели на най-скъпия,
най-зрелищния и единстве-
ния по рода си спектакъл,
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нес облачността ще се увеличи и на много
места ще превали дъжд, в отделни райони,
главно планински, ще има гръмотевици. Ще
бъде ветровито с умерен и силен запад-севе-

розападен вятър. Минималните температури ще са
между 5 и 10 градуса, в София 4-5. След обяд прева-
ляванията ще спират, облачността ще намалява, а
вятърът ще отслабва. Максималните температури ще
са между 10 и 15 градуса, в София - около 10. По
Черноморието ще духа умерен до силен западен
вятър, който след обяд ще отслабне. Ще има кратко-
трайни валежи. Очакват се и гръмотевици. Максимал-
ните температури ще са между 11 и 15 градуса. Тем-
пературата на морската вода е 7 градуса. Вълнението
на морето ще бъде 2-3 бала. В планините ще духа
бурен и ураганен северозападен вятър. Ще има пре-
валявания от дъжд, над около 1800 метра - от сняг.
На отделни места е възможно да прегърми. Макси-
малната температура на 1200 метра е около 4 граду-
са, на 2000 метра - минус 1.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.5065

GBP
2.3608

CHF
1.6201

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Утре в Северна България ще бъде предимноУтре в Северна България ще бъде предимноУтре в Северна България ще бъде предимноУтре в Северна България ще бъде предимноУтре в Северна България ще бъде предимно
облачно, като към края на деня облачността щеоблачно, като към края на деня облачността щеоблачно, като към края на деня облачността щеоблачно, като към края на деня облачността щеоблачно, като към края на деня облачността ще
се разкъса и ще намалее, ще е почти без валежи,се разкъса и ще намалее, ще е почти без валежи,се разкъса и ще намалее, ще е почти без валежи,се разкъса и ще намалее, ще е почти без валежи,се разкъса и ще намалее, ще е почти без валежи,
с умерен вятър. В Южна България ще имас умерен вятър. В Южна България ще имас умерен вятър. В Южна България ще имас умерен вятър. В Южна България ще имас умерен вятър. В Южна България ще има
разкъсана облачност, на места и до слънчево,разкъсана облачност, на места и до слънчево,разкъсана облачност, на места и до слънчево,разкъсана облачност, на места и до слънчево,разкъсана облачност, на места и до слънчево,
вятърът ще е слаб. Дневните температури щевятърът ще е слаб. Дневните температури щевятърът ще е слаб. Дневните температури щевятърът ще е слаб. Дневните температури щевятърът ще е слаб. Дневните температури ще
бъдат с 2-4 градуса по-високи. В неделя отновобъдат с 2-4 градуса по-високи. В неделя отновобъдат с 2-4 градуса по-високи. В неделя отновобъдат с 2-4 градуса по-високи. В неделя отновобъдат с 2-4 градуса по-високи. В неделя отново
ще преобладава облачно време и в много районище преобладава облачно време и в много районище преобладава облачно време и в много районище преобладава облачно време и в много районище преобладава облачно време и в много райони
ще превали. В планините над 1500-1700 мще превали. В планините над 1500-1700 мще превали. В планините над 1500-1700 мще превали. В планините над 1500-1700 мще превали. В планините над 1500-1700 м
валежите ще са от сняг.валежите ще са от сняг.валежите ще са от сняг.валежите ще са от сняг.валежите ще са от сняг.
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Пътуване до
тайнствения остров

Корпус за бързо
реагиране

Филмите до 5 април

Cinema City 13:45, 15:40, 17:40, 19:40,
21:40
Арена The Mall 19:00, 21:00, 23:00
Арена Запад 15:45, 20:00
Арена Младост 15:45, 20:00

Арена The Mall  21:40
Арена Запад 17:50, 22:00
Арена Младост 17:50, 22:00

Внедрени в час

ƒÊÓÌ‡ ’ËÎ ‚ÎËÁ‡ ‚ ÓÎˇÚ‡ Ì‡ Ò‡ÏÂÊÎË-
‚Ëˇ ÁÛ·˙ ÿÏËÚ, ÍÓÈÚÓ ÒË ÓÒÚ‡‚‡ Ò‡ÏÂÊ-
ÎË‚ ÁÛ·˙ ‰ÓË Ë ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÓÔ‡‰‡ ‚ ÔÓÎË-
ˆÂÈÒÍ‡Ú‡ ‡Í‡‰ÂÏËˇ, ‡ ÔÓ-Í˙ÒÌÓ Ë ‚ ÔÓÎËˆË-
ˇÚ‡. ÕÂ„Ó‚ Ô‡ÚÌ¸Ó ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ƒÊÂÌÍÓ (◊‡-
ÌËÌ„ “ÂÈÚ˙Ï), ·Ë‚¯ Û˜ËÎË˘ÂÌ ÔÓ·ÓÈÌËÍ Ò
„ÓÎÂÏË ÏÛÒÍÛÎË Ë ÏËÌË‡Ú˛ÂÌ ÏÓÁ˙Í. «‡‡-
‰Ë ÏÎ‡‰ÂÊÍÓÚÓ ËÏ ËÁÎ˙˜‚‡ÌÂ Ë Ó˜Â‚Ë‰Ì‡Ú‡
‚‰ÂÚËÌÂÌÓÒÚ ÔÓÎËˆÂÈÒÍËˇÚ Ì‡˜‡ÎÌËÍ Í‡‡
ÿÏËÚ Ë ƒÊÂÌÍÓ ‰‡ Á‡ÏÂÌˇÚ ÔËÒÚÓÎÂÚËÚÂ Ë
ÁÌ‡˜ÍËÚÂ ÒË Ò Û˜ÂÌË˜ÂÒÍË ‡ÌËˆË Ë „Ë ËÁ-
Ô‡˘‡ Ì‡ Ú‡ÈÌ‡ ÏËÒËˇ ‚ ÏÂÒÚÌ‡Ú‡ „ËÏÌ‡ÁËˇ,
ËÏ‡˘‡ Á‡ ˆÂÎ ‰‡ ‡ÁÓ·ÎË˜Ë ÓÔ‡ÒÂÌ Ì‡ÍÓ-
Í‡ÚÂÎ. ÕÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ Ë Á‡ ‰‚‡Ï‡Ú‡ Ó·‡˜Â
‚˙˘‡ÌÂÚÓ ‚ ˜‡Ò ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÓÍ‡ÊÂ ÔÓ-ÚÛ‰-
Ì‡ Á‡‰‡˜‡ ÓÚ ÔÂÒÚÂÎÍËÚÂ Ò ÔÂÒÚ˙ÔÌËˆË.

Cinema City 16:45, 19:00, 21:15; Аре-
на The Mall 12:15, 14:30, 16:45, 19:15,
21:30; Арена Запад 11:15, 12:20, 13:30,
14:40, 15:50, 17:00, 18:10, 19:20, 20:30,
21:40, 22:45; Арена Младост 11:15,
12:20, 13:30, 14:45, 15:50, 17:00, 18:10,
19:20, 20:30, 21:40, 22:45

¬˙ÔÂÍË ˜Â ˆÂÌÚ‡ÎÌÓ ÏˇÒÚÓ Ì‡ ÔÎ‡Í‡Ú‡
Á‡ÂÏ‡ ËÏÂÚÓ Ì‡ ·Ë‚¯‡Ú‡ ÍÂ˜ Á‚ÂÁ‰‡ Ë Ì‡ÒÚÓ-
ˇ˘ ÂÍ¯˙Ì „ÂÓÈ ƒÛÂÈÌ ƒÊÓÌÒ˙Ì-—Í‡Î‡Ú‡,
„Î‡‚Ì‡Ú‡ ÓÎˇ ÚÛÍ ÒÂ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡ ÓÚ ÏÎ‡‰Ëˇ
ƒÊÓ¯ ’˙Ú˜ÂÒ˙Ì. ÕÂ„Ó‚ËˇÚ „ÂÓÈ ÿÓÌ ¿Ì-
‰ÂÒ˙Ì ÒÂ ‚ÔÛÒÍ‡ ‚ ÔÓÂ‰ÌÓÚÓ ÒË ÎÛ‰Ó ÔË-
ÍÎ˛˜ÂÌËÂ, ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÂ‰Ë ˜ÂÚËË „Ó‰ËÌË ÒÂ
ÓÚÔ‡‚Ë Ì‡ Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ ‰Ó ˆÂÌÚ˙‡ Ì‡ «ÂÏˇÚ‡
‚ ÍÓÏÔ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ÂÌ‰˙Ì ‘ÂÈÁ˙. ¬ ÓÒÌÓ-
‚‡Ú‡ Ì‡ ‚ÚÓ‡Ú‡ ÒÂËˇ ÓÚÌÓ‚Ó ÒÚÓË ÔÂ‡-
·ÓÚÂÌ ‰Ó ÌÂÛÁÌ‡‚‡ÂÏÓÒÚ Ò˛ÊÂÚ Ì‡ ΔÛÎ ¬ÂÌ,
ÌÓ ÒˆÂÌ‡ËˇÚ Ï‡È Â Ò‡ÏÓ ÓÔ‡‚‰‡ÌËÂ, Á‡ ‰‡
ÌË ÔÓÍ‡Ê‡Ú ÌÓ‚‡ ÔÓˆËˇ ÚËËÁÏÂÌË ÂÙÂÍ-
ÚË. –ÂÁÛÎÚ‡Ú˙Ú Â ÒËÏÔ‡ÚË˜Ì‡ ÒÏÂÒËˆ‡ ÏÂÊ‰Û
ƒÊÛ‡ÒËÍ œ‡Í Ë ¿‚‡Ú‡, ‡ ‰ÓÍÓÎÍÓ Úˇ ˘Â
‚Ë ‰ÓÔ‡‰ÌÂ, Á‡‚ËÒË Ì‡È-‚Â˜Â ÓÚ Ô˙‚ËÚÂ ‰‚Â
ˆËÙË ‚ ≈√Õ-ÚÓ ‚Ë.

“≈À≈÷
»Ï‡ÚÂ ÏÌÓ„Ó ÔÎ‡-
ÌÓ‚Â Á‡ ‰ÂÌˇ Ë
ÏÓÊÂ ·Ë ÌˇÏ‡ ‰‡
‚Ë Â ÚÓÎÍÓ‚‡ ÎÂÒ-

Œ¬≈Õ
”·Â‰ÂÌË ÒÚÂ ‚
Ô‡‚ËÎÌ‡Ú‡ ÒË
ÔÂˆÂÌÍ‡,  ÌÓ
ÔÓ-‰Ó·Â ÌÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ÂÏÂ Â ‰‡ Á‡·‡-
‚ËÚÂ Ï‡ÎÍÓ ÚÂÏ-
ÔÓÚÓ  Ë  ‰‡
Ó·˙ÌÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂÒ ÒÚÂ ‚ ÔÂ-
Í‡ÒÌÓ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂ Ë ËÁÎ˙˜‚‡ÚÂ
ÌÂÛÒÚÓËÏ ˜‡.

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÌÂÒ ÒÔÓÍÓÈÌÓ
ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒË ÔÓÁ-
‚ÓÎËÚÂ ‰‡ ·˙‰ÂÚÂ
Ï˙ÁÂÎË‚Ë - ÔË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ ‚‡Ò
ËÏ‡Ú ÌÛÊ‰‡ ÓÚ
ÔÓ‚Â˜Â ÒÔÓÚ,
‰‚ËÊÂÌËÂ ËÎË

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ÌÂ Ô‡‚ÂÚÂ
ÍÓÏÔÓÏËÒË Ò˙Ò
Á‰‡‚ÂÚÓ ÒË, Á‡-
˘ÓÚÓ Â‰‚‡ ÎË ˘Â

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬ ÓÚÎË˜ÌÓ Ì‡ÒÚÓÂ-
ÌËÂ ÒÚÂ Ë ËÁ„ÎÂÊ‰‡
ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ ÒÚÂ Á‡Ó·Ë-
ÍÓÎÂÌË ÓÚ ıÓ‡.

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ÃÓÊÂ ·Ë ‡ÍÓ ÔÂ-
Í‡‡ÚÂ ‰ÌÂ¯ÌËˇ
‰ÂÌ Û ‰ÓÏ‡, ˘Â Â
‚˙ÁÏÓÊÌÓ Ì‡È-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
Õ‡ıÓ‰˜Ë‚ËÚÂ ‚Ë
‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ ˘Â ÔË-
‚ÎÂÍ‡Ú ‚ÌËÏ‡ÌËÂ-
ÚÓ Ì‡ ÓÍÓÎÌËÚÂ Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
Õ‡Î‡„‡ ÒÂ ‰‡ Ì‡-
Ô‡‚ËÚÂ ÚÛ‰ÂÌ
ËÁ·Ó. –Â¯ÂÌËÂÚÓ
‚Ë ÏÓÊÂ ‰‡ Â

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÔË·˙Á‚‡ÈÚÂ Ò˙Ò Á‡ÍÎ˛˜Â-
ÌËˇÚ‡.

—ÔÓÍÓÈÌÓ ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒË ÔÓÁ-
‚ÓÎËÚÂ ÒÍ˙ÔË Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚Ëˇ.

ÌÓ. –‡ÁÔÂ‰ÂÎÂÚÂ ‡ÁÛÏÌÓ
‚ÂÏÂÚÓ ÒË.

‚ÒË˜ÍË ÒÎÛ˜‡Ë Â‰‚‡ ÎË ˘Â ÒÂ
ÓÚ‡ÁË ÁÎÂ Ì‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë.

‚Ë ÒÂ ‡ÁÏËÌÂ. ŒÒË„ÛÂÚÂ ÒË
Ô˙ÎÌ‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡.

œÂ‰ÒÚÓË ‚Ë ‚‡ÊÂÌ Ë ‰˙Î„Ó ÓÚ-
Î‡„‡Ì ‡Á„Ó‚Ó Ò ·ÎËÁ˙Í ˜Ó‚ÂÍ.

‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡ ÎË˜ÌËÚÂ ÒË
ÌÛÊ‰Ë.

Í‡Í‚ÓÚÓ Ë ‰‡ Â ‡ÍÚË‚ÌÓ
‡ÁÚÓ‚‡‚‡ÌÂ.

Û‰‡˜ÌËˇÚ ËÁ·Ó. ÕÛÊÂÌ ‚Ë Â
Û˛Ú Ë ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ.

ÓÔÂ‰ÂÎˇ˘Ó Á‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ÓÚÓ
‚Ë ·Î‡„ÓÒ˙ÒÚÓˇÌËÂ.

˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ Á‡ÒÎÛÊÂÌÓ ÔË-
ÁÌ‡ÌËÂ.

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÂÌˇÚ ÏÓÊÂ ‰‡
·˙‰Â ÏÌÓ„Ó ÔË-
ˇÚÂÌ, ‡ÍÓ Ì‡‚ÂÏÂ
Ó‚Î‡‰ÂÂÚÂ ÌÂ‚ËÚÂ

ÒË Ë ËÁ·Â„ÌÂÚÂ ‚˙ÁÏÓÊÂÌ ÍÓÌ-
ÙÎËÍÚ.

œ‡Î‡‚‡ ÍÓÏÂ‰Ëˇ Ò ‰Ó·Â ÔÓÁÌ‡ÚË ÓÚ ÚÂÎÂ-
‚ËÁËÓÌÌËˇ ÂÍ‡Ì ÎËˆ‡ (ÓÒÓ·ÂÌÓ ¬‡ÒÍÓ Ã‡‚-
ËÍÓ‚ Ë ƒË‡Ì‡ À˛·ÂÌÓ‚‡, ÌÓ Ë ◊ÂÌ‡Ú‡ «Î‡Ú-
Í‡ Ë  ÓÍÓ “‡ÈÒ˙Ì‡) Ë ÔËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË-Î˛·Ó‚ÂÌ-
ÍËÏË Ò˛ÊÂÚ. ÕÓ‚ÓÒ˙Á‰‡‰ÂÌ‡Ú‡ ‰ÂÚÂÍÚË‚ÒÍ‡
„ÛÔ‡ (ÔÓÏÔÓÁÌÓ Ì‡Â˜ÂÌ‡  ÓÔÛÒ Á‡ ·˙ÁÓ
Â‡„Ë‡ÌÂ) ÓÚ˜‡ˇÌÓ ÒÂ ÓÔËÚ‚‡ ‰‡ Á‡‰Ó‚ÓÎË
ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ Ô˙‚Ëˇ ÒË ÍÎËÂÌÚ - ÊÂÌ‡,
ÍÓˇÚÓ ÔÓ‰ÓÁË‡ ‚ ËÁÌÂ‚ˇ‡ Ò˙ÔÛ„‡ ÒË. «‚Û˜Ë
ÔÓÒÚÓ, ÌÓ Á‡ ÚËÏ‡Ú‡ ÌÂÍ‡‰˙ÌËˆË ÓÚ  ÓÔÛ-
Ò‡ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ Ò˙·Ë‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‰ÓÍ‡Á‡ÚÂÎÒÚ‚‡ ÒÂ
ÓÍ‡Á‚‡ ÒÎÓÊÌÓ, ˜Â ‰‡ÊÂ Ë ÓÔ‡ÒÌÓ, Á‡˘ÓÚÓ
‚ÏÂÒÚÓ Á‡ ÔÓÒÚ‡ ËÁÌÂ‚ˇ‡ ‡Á·Ë‡Ú Á‡ ÏÌÓ„Ó
ÔÓ-ÒÂËÓÁÌË ÔÓ‚ËÌÂÌËˇ Ì‡ Ò˙ÔÛ„‡.
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ШВЕЦИЯ ЗАВЪРШИ
МОДЕРНИЗАЦИЯТА
НА КОРВЕТА-СТЕЛТС

Страница на Желязко ТЕНЧЕВ

КИТАЙ ПОКАЗА МАКЕТ
НА НОВ ВЕРТОЛЕТОНОСАЧ

LOCKHEED ОБЕЩА
НА АВСТРАЛИЯ F-35
ПО $70 МИЛИОНА

ЗАПОЧВА
МАЩАБНА
УТИЛИЗАЦИЯ
НА ВОЕННАТА
ТЕХНИКА
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В РУСИЯ:

В

След толкова години среща на бойни другари...

Обективът не се шегува

ПАК ФА ще получи позлатен
фанар на пилотската кабина
Така няма да бъдат отразявани
сигнали от РЛС на ПВО на
противника, а бордовата
електроника на изтребителя ще
остане "невидима" за средствата
на радиоелектронното разузнаване

О
бнинското ОНПП "Тех-
нология", участващо в
разработката на пер-
спективния изтребител

Изтребител Т-50 ПАК ФА

Снимка "ЛЕНТА.РУ"

от пето поколение Т-50 (ПАК
ФА), е използвало златен
прах за защита на стъклена-
та кабина на пилота от ра-
диовълните и слънчевите
лъчи, пише в. "Известия". Бла-
годарение на позлатения фа-
нар на пилотската кабина
няма да бъдат отразявани
сигнали от РЛС на ПВО на
противника, а бордовата еле-
ктроника на изтребителя ще
остане "невидима" за средст-
вата на радиоелектронното
разузнаване.

По думите на главния кон-
структор на ОНПП "Техноло-
гия" Владимир Викулин, кого-
то цитира изданието, чрез
тази технология стъклата на

пилотската кабина ще бъдат
направени многослойни. Ос-
вен злато за екранирането на
фанара се използват индий и
олово. Дебелината на един
слой не надвишава 20 нано-
метра, а дебелината на всич-
ки слоеве - 90 нанометра. Тази
технология позволява да се
намали радиозабележимостта
на бордовата електроника
250 пъти.

Освен защита от ра-
диовълните се предпазват и
полимерните елементи в ка-
бината на самолета от въздей-
ствията на инфрачервеното и
ултравиолетовото излъчване.
Нанасянето на защитното по-
критие на фанара се из-
вършва във вакуум с помощта
на специална магнетронна
установка. Както се очаква,
ПАК ФА ще получи новия

фанар след провеждане на
изпитания. Подобна техноло-
гия се използва също в аме-
риканския изтребител F-22
Raptor. Като самолет от пето
поколение, Т-50 трябва да от-
говаря на изискванията за не-
забележимост. За тези цели
освен специалното покритие
на фанара, крилете и фюзела-
жа на изтребителя са покрити

с композитни панели. По
този начин на конструк-
торите се е удало да до-
бият "невидимостта" на
двигателя на ПАК ФА.

Досега трите прототи-
па на Т-50 (ПАК ФА) са
извършили повече от 120
изпитателни полета. По
думите на президента на
Обединената авиострои-
телна корпорация Миха-
ил Погосян, през тази
година към изпитанията
ще се присъедини чет-
въртият прототип. Достав-
ките на опитната парти-
да изтребители се плани-
ра да започнат през 2013
г., като първите десет
самолета компания "Су-
хой", която се занимава с
разработката на ПАК ФА,

трябва да достави на Липец-
кия център за бойно използ-
ване и преобучение на лета-
телния състав.

Общо освен опитната пар-
тида Министерството на от-
браната на Русия има наме-
рения да придобие 60 пер-
спективни изтребителя. По-
требността на ВВС от Т-50 се
оценява на 150 машини.

инистерството на отбраната
на Русия е пристъпило към
мащабна утилизация на
остарялата бронетанкова и

автомобилна техника. Това съоб-
щава агенция "Интерфакс", като
цитира началника на Главното
бронетанково управление гене-
рал-майор Александър Шевченко.
По думите на генерала от бойния
състав с последваща утилизация
ще излязат танковете Т-55, Т-62 и
Т-64, а също и автомобилите ГАЗ-
66 и ЗИЛ-131. "Основни паркови
автомобили в близко време ще
станат "КАМАЗ" и "Урал", е
заявил Шевченко. По-рано бе
съобщено, че Министерството на
отбраната на Русия се е отказало
от закупуване на морално остаре-
лите джипове УАЗ 3151, известни
също като "Козел" или "Бобик".
За смяна на УАЗ 3151 е възможно
да дойдат джиповете УАЗ "Хънтър"
с удължена база и с повишено
ниво на комфорт. Отбранителното
ведомство също е преустановило
закупуването на основния боен
танк Т-90. Това свое решение
военните са обяснили с това, че
модернизацията на стоящите на

въоръжение танкове Т-72 до ни-
во Т-90 ще излезе три-четири пъти
по-евтино. За смяна на остарялата
тежка бронетехника компанията
"Уралвагонзавод" подготвя но-
вата универсална платформа
"Армата". На нейна база се пла-
нира да се пускат основните
бойни танкове, бронетранспор-
тьори и други видове бронирани
машини. По думите на Александър
Шевченко Министерството на
отбраната вече е утвърдило техни-
ческия проект на "Армата". През
февруари бе съобщено, че първият
прототип на танка "Армата" може
да се появи през 2013 г. Серийно-
то производство и доставката на
танкове за войската "Уралвагон-
завод" планира да започне през
2015 година.

Камиони ГАЗ-66

Снимка OLX.RU

Швеция е завършила модернизацията на първата корвета от
типа "Висби". Това се съобщава на сайта на Агенцията по
отбранителни покупки на Швеция. В рамките на програмите
за обновяване от версия 4 до версия 5 корветата е получила

повече от 60 различни подобрения. Сред тях са звукоизолация на
оръжейните отсеци,
палубно оборудване за
кацане на вертолети,
средства за откриване
и унищожаване на
морски мини, противо-
лодъчно въоръжение, а
също и нови сензори и
система за радио-
свръзка HF 2000. В
момента на въоръже-
ние във ВМС на Шве-
ция стоят две корвети

от типа "Висби" - "Хелсингборг" и "Хернесанд". Още три корвети,
"Висби", "Нючьопинг" и "Карлстад", преминават различни изпита-
ния. Изцяло модернизацията на корабите до версия 5 се планира
да завърши през 2014 г. Корветите от типа "Висби" практически
изцяло са направени от карбонопластика, което позволява съще-
ствено да се намали тяхната радиомагнитна и хидроакустична
забележимост. Освен това гъвкавостта и еластичността на основ-
ните материали на корабите от този тип ги прави по-устойчиви при
избухване на морски мини. Водоизместването им е 650 тона и
дължина 72,6 метра. Развиват скорост до 35 възела и преодоляват
до 4,2 хиляди километра. Въоръжени са с многоцелеви 57-милиме-
трови оръдия, осем ракети RBS-15 Mk2 и установки за изхвърляне
на дълбочинни бомби. На палубата корветите от типа "Висби" раз-
полагат и с един вертолет. Компанията Saab ще се заеме с модер-
низацията на сонарите за корветите от типа "Висби" и "Гьотеборг"
за сумата от 400 милиона шведски крони (59,7 милиона долара).

Корвета от
клас Visby

Снимка GLOBALSECURITY.ORG

редната цена на всеки изтребител F-35 Lightning II,
закупен от Австралия, ще бъде не повече от 70 мили-
она долара. Това, както съобщава Defense Aerospace,
е заявил ръководителят на проекта в компанията

Lockheed Martin Том Бърбейдж. По думите му първите само-
лети ще струват повече от тази сума, а последните - по-
малко. Намаляването на стойността произтича от това,  бла-

годарение на уско-
рението на темпо-
вете на производ-
ство на самолети-
те, които в момента
са четири F-35 за
месец. Общо мини-
стерството на от-
браната на Австра-
лия има намерение
да придобие 75 из-
требителя F-35.
Към момента авст-

ралийските военни са потвърдили закупуването едва на 14
такива самолета, два от които ще бъдат доставени през 2014
г., а останалите 12 през 2015-2017 г. Догодина се очаква
министерството на отбраната на Австралия да вземе реше-
ние за закупуването на още една партида изтребители. Не
е изключено след време общият обем на F-35 за Австралия
да стане сто единици. По-рано Главното контролно управле-
ние на САЩ обнародва отчет, в който обяви, че стойността
на програмите за разработката на изтребителя F-35 от 2007
г. е нараснала със 119 милиарда долара, приведена съответ-
но към ръста на крайната цена на самолета. В момента
стойността на един истребител F-35A (обикновена версия) се
оценява на 187,6 милиона долара, а F-35C (палубна версия)
- на 258,3 милиона долара. Общо разработката и закупува-
нето на 2443 F-35 за САЩ се оценява на $382 млрд.
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IL F-35A Lightning II

Вертолетоносач Type 081

Китайската корабостроителна кор-
порация (CSC) е показала на
изложбата Defense & Security
2012 в Банкок макет на нов вер-

толетоносач, съобщава Jane's. По дан-
ни на изданието не е ясно дали той се
отнася към проект Type 081 или Type
071. Макетът на вертолетоносача Type
071 Китай показа през 2004 г., а първи-
ят кораб от този тип бе заложен през
2006 г. Както предава Jane's, предста-
веният макет има общи черти с проект
Type 071. За разлика от представените
по-рано макети на Type 071 новият вер-
толетоносач, заключава Jane's, ще има
на въоръжение два зенитно-артилерий-
ски комплекса Type 730 и два FL3000N
(HQ-10), а също и две артилерийски ус-
тановки АК-176, руско производство.
Type 071 на свой ред е въоръжен само
с една ЗАК Type 730.

Съгласно тайванското списание
DTM, на което се позовава Jane's, пред-
полага новият вертолетоносач да има
водоизместване 20 хиляди тона, да до-
стига 211 метра дължина и да може да

развива скорост до 23 възела. На палу-
бата на кораба могат да бъдат разполо-
жени до осем вертолета, а в хангара е
заложено място за четири вертолета. Ав-
тономността на плаването на новия вер-
толетоносач, по оценка на DTM, ще бъде
25-30 денонощия. На борда на кораба
могат да бъдат разположени повече от
хиляда военнослужещи.

Снимка JANES.COM
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От семейството

Достойно изживя
своя път в живота.

С уважение ще
запазим спомена

за теб.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

ЧЕТИРИ ГОДИНИ
БЕЗ СКЪПИЯ НИ СЪПРУГ, БАЩА И ДЯДО

удогорец записа 3-та
поредна загуба в “А”
група, след като бе
надигран в Разград от
Черно море с 0:2. Раз-

Лудогорец падна
и от Черно море
Разградчани застрашени да изпуснат
евротурнирите след 3-та поредна загуба

Венецуелецът се разписа за
първи път от миналия ноември, а
съотборникът му вече има 4 по-
падения през пролетта. За до-
макините не игра вратарят Урош
Голубович, който беше колеблив
в последните срещи. На негово
място Ивайло Петев предпочете
чеха Радек Петер. Контузените
Марселиньо и Жуниор Кишада
също бяха извън групата. Черно
море пък беше без Дончо Ата-
насов, който лекува травма. Част
от зрителите на стадиона напус-
наха “Лудогорец Арена” преди
последния съдийски сигнал в
знак на протест заради слабата
игра на тима.

“Не се чувствам застрашен за

работното си място, има кой да
решава по този въпрос, ако пре-
цени, че аз съм проблемът...
Имахме разговор с Кирил Дому-
счиев след загубата от Славия.
Нямам никакво намерение да
подавам оставка. Не знам дали
поставянето на титлата като цел
е оказало напрежение върху
нас, може и да се е отразило.
Има криза в завършваща фаза
на нашия отбор. Идентичен мач
като този със Славия. Черно море
стигна 3 пъти до нашето поле и
вкара 2 гола. Ние изпуснахме
доста положения, ударихме 3
греди, няма как да бием, ако не
вкарваме. Допускаме грешки в
защита и всички носим вина, така

че ще направим нужните изводи
и дано в следващия мач да не
бъркаме пак”, каза Петев.

“Надиграхме съперника так-
тически. Все пак и шансът беше
с нас в определени ситуации.
Време беше късметът да ни по-
крие и нас, особено след хуба-
вите мачове, които направихме
срещу Левски и Литекс, но ги

загубихме. През първото полу-
време ни беше много трудно и
заради факта, че атакувахме
срещу вятъра. Разчитахме на
силното си оръжие - контраата-
ката. Знаехме, че психологичес-
кото състояние на футболистите
на Лудогорец не е добро”, заяви
наставникът на Черно море Сте-
фан Генов.

Футболистите на Черно море се радват на Ермес Паломино
(вляво), след като е открил резултата в мача с Лудогорец,

който “моряците” спечелиха с 2:0 насред Разград

Л
градчани, които доскоро бяха
начело и заявиха, че ще се бо-
рят за титлата, вече са застра-
шени да пропуснат евротурни-
рите, след като са на 6 т. от
първото място, но вече нямат и
гарантирано място в Топ 3. Сво-
бодното им падане стана факт,
след като в предишните 2 кръга
загубиха гостуванията на Локо
Пд с 0:1 и на Славия с 2:3. Голо-
вете за варненци на “Лудогорец
Арена” нанизаха Ермес Паломи-
но (18) и Мирослав Манолов (58).

Нов шпионски скандал е на път да взриви
Формула 1, след като собствениците Форс
Индия обвиниха конкурентите си от Катерам,
че са използвали техни разработки, свързани
с аеродинамиката на болида им за 2010 г.
Към обвиненията на индийците се присъеди-
ни и руският отбор Маруся. Ако кражбата се
докаже, това ще значи, че Катерам (които
през 2010-а се състезаваха под името Лотус)
са имали незаконно преимущество. Катерам
го грозят жестоки санкции от няколко десет-
ки, дори милиони долара, както и възможно
изключване от шампионата.
Последният подобен случай беше с участие-
то на Макларън, шпионирал Ферари и впос-
ледствие глобен от ФИА с рекордната сума
от $100 млн.

Фернандо Алонсо полу-
чи като подарък ослепител-
но червено “Ферари FF” на
стойност $295 000 за побе-
дата си в Гран при в Малай-
зия. Испанецът ще вкара в
гаража си първото спортно
“Ферари” с 4 врати, което
наскоро беше представено
на Международния автомо-
билен салон в Женева. Ис-
панецът стана №1 на “Се-
панг” заради дъждовното
време и перфектната рабо-
та от бокса.

“Ферари FF” е снабден с
предно разположен V12 дви-

Алонсо получи подарък
за $295 000 от Ферари

Нов шпионски скандал
във Формула 1

гател и пълно предаване 4х4.
Това е най-мощният шосеен
автомобил, създаден досега
в Маранело. Максималната
скорост е 335 км/час при ус-
корение от 0 до 100 км за
3,7 сек., като консумира 15,4
литра гориво на 100 км.

Алонсо не за първи път
получава подобен подарък в
Италия. Още при трансфера
в италианския тим през 2010
г. му беше поднесена бяло
“Ферари 458 Италия”, както
и Мазерати Гран Кабрио със
сгъваем покрив за горещото
средиземноморско лято.

Целта ми през този сезон е да
спечеля титла от турнир на WTA,
заяви най-добрата българска те-
нисистка Цветана Пиронкова. 24-
годишната пловдивчанка иска да
се класира по право за Турнира
на шампионките, който за първи
път ще се проведе в София в края
на октомври, вместо да използва
“уайлд кард”. Тя също така е и

Въвеждането на ви-
деотехнологии на голли-
нията не влиза в близки-
те планове на УЕФА. Ге-
нералният секретар на
европейската футболна
централа Джани Инфан-
тино разкри, че няма да
използват иновацията в
следващото издание на
Шампионската лига, как-
то се говореше, а също и

Виктория Азаренка
(Блрс, №1 в света)

не може да повярва,
че е изгубила мача

си с Марион
Бартоли (Фр, №7) с

3:6, 3:6 на “Мастърс”
турнира в Маями.

Така французойката
сложи край на

серията от 26
поредни победи на
Вика от началото

на годината. В спор
за място на финала
Бартоли ще спори с
Агниешка Радванска

(Пол, №5), която пък
отвя Винъс Уилямс

с 6:4, 6:1

УЕФА пак отказва видеоповторенията
на Евро 2012. Инфантино
предполага, че УЕФА ще
продължи практиката с
използване на 2-ма
допълнителни съдии зад
вратите.

“Технологията помага
да се види дали е вкаран
гол или не, но в същото
време съдията зад вратата
вижда същото, а освен това
може да забележи и други

неща”, каза Инфантино.
Швейцарският върхо-

вен съд отмени решение-
то на ФИФА да отнеме
състезателните права на
бразилеца Матусалем,
ако той не плати компен-
сация в размер на 11,86
млн. лири на бившия си
клуб Шахтьор Донецк.
Трибуналът подкрепя об-
жалването на футболис-

та, който в момента играе
в Лацио, защото това е
“сериозна атака към пра-
вата на играча” от страна
на ФИФА и Спортния
арбитражен съд. През
2007 г. Матусалем напус-
на украинския тим, за да
премине в Сарагоса, но
ФИФА отчете, че е раз-
трогнал не по вина на
клуба.

Валентин Димов се
класира за 1/4 финалите
на турнира по тенис в
зала в Чивидино, Италия
($10 000). 23-годишният
българин, който влезе в
основната схема като
“щастлив губещ” от квали-
фикациите, победи пред-
ставителя на домакините

Международната
федерация по хокей
не разреши на сло-
вака Юрай Душичка
да участва на светов-
ното първенство, ди-
визия II, група “В”, ко-
ето ще се проведе в
София. Той получи
паспорта си, но пра-
вата му ще бъдат да-
дени на България
едва през октомври.
Тогава стават 2 ка-
лендарни години,
откакто е картотеки-
ран в Славия.

Душичка е един
от най-добрите ни
състезатели и ще

Цвети Пиронкова:

Целта ми е да спечеля турнир на WTA
Валентин Димов на
1/4 финал в Италия

Марко Круньола с 6:4, 4:6,
6:2 и записа най-доброто
си представяне в състеза-
ние на ITF от началото на
сезона. Българинът заслу-
жи 2 точки за класацията
на АТП и $290, а за място
на полуфиналите ще се
изправи срещу друг ита-
лианец Енрико Януци.

доволна, че отново ще играе
пред българската публика в офи-
циален мач след пауза от някол-
ко години.

“Като гледам календара, имам
доста възможности да го направя
до октомври. Радвам се, че ще
получа “уайлд кард” за Турнира
на шампионките, но ако се класи-
рам според регламента, тогава

ще бъда истински щастлива. Мис-
ля, че не съм играла тук от 2009
г. Затова вече се вълнувам от
срещата с родната публика. Оби-
чам да играя в България, макар
че отговорността е много голяма.
Досега не съм го правила на тур-
нир от такава величина, така че
за мен изживяването ще бъде още
по-специално”, каза Пиронкова.

Отрязаха Душичка за националния по хокей

Снимка БГНЕС

липсва на отбора.
Добрата новина за
старши треньора Ге-
орги Миланов обаче
бе пристигането на
сина на футболната
легенда на Левски
Божидар Искренов -
Георги, който играе в
САЩ. “Тренер, може
ли да се бием?”, бил
първият въпрос на
Искренов към Мила-
нов. “Обясних му, че
трябва да се съобра-
зява с европейските
правила и да свикне
с тях. В САЩ и Кана-
да позволяват по-гру-
ба игра, но на све-

товните първенства
не е така. Казах му:
Ще се биете в САЩ
и Канада. Тук, в
България - не”, отсе-
че Миланов.

“Не знам какво
да очаквам от шам-
пионата, но обеща-
вам, че ще дам всич-
ко от себе си. Радо-
стно е, че атмосфе-
рата в съблекалнята
е същата както в
САЩ. В Америка хо-
кеят е много развит
и аз някак естестве-
но започнах да се
занимавам с този
спорт. Иначе с баща

ми следим и комен-
тираме футбола. Той
ми дава съвети. И то
съвсем лесни за
изпълнение. От рода
на: “Просто излез и
играй”. И аз го пра-
вя. Когато съм на иг-
рището, играя за
себе си, но и за име-
то си”, каза Георги
Искренов. Баща му
Божидар посещава
тренировките на на-
ционалния отбор, а
ще бъде в Зимния
дворец и за първия
двубой с Южна Аф-
рика в понеделник
от 19 часа.Юрай Душичка
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ЧИСЛАТА ОТ ТИРАЖ №25 НА
ТОТО 2 БЯХА ИЗТЕГЛЕНИ
СНОЩИ СЛЕД РЕДАКЦИОННОТО
ПРИКЛЮЧВАНЕ НА ВЕСТНИКА
И ЩЕ БЪДАТ ПУБЛИКУВАНИ
С ПЕЧАЛБИТЕ В БРОЯ УТРЕ.

ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ
0:2 0:1 œ‡ÎÓÏËÌÓ (18),
0:2 Ã‡ÌÓÎÓ‚ (58); ÷— ¿ - ¡ÂÓÂ 1:0  ‡‡˜‡Ì‡ÍÓ‚
(28);  ‡ÎË‡Í‡ - ¬Ë‰ËÏ‡ 3:2 0:1 ƒËÏËÚÓ‚ (5-
‡‚ÚÓ„ÓÎ), 1:1 ¡ÓÌÂ‚ (23), 2:1 «‡ÍÓ‚ (42), 2:2 “‡Ù-
‡‰ÊËÈÒÍË (72), 3:2 «‡ÍÓ‚ (90+2); ÀÓÍÓ œ‰ -
ÃÓÌÚ‡Ì‡ 1:0; ÃËÌ¸Ó - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 1:3; ÀÓÍÓ —Ù -
—Î‡‚Ëˇ 0:3 (ÒÎÛÊÂ·ÌÓ); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë: ÀËÚÂÍÒ -
ÀÂ‚ÒÍË, 18.00 ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡.

ì¿î √–”œ¿,
XXI  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЦСКА 21 16 3  2 45:13 51
 2. ЛУДОГОРЕЦ 21 14 3  4 48:13 45
  3. ЛЕВСКИ 20 15 0  5 36:18 45
 4. Черноморец 20 13 4  3 34:9 43
 5. Литекс 20 12 5  3 35:16 41
 6. Славия 21 12 3  6 33:27 39
 7. Локо Пд 21 12 3  6 28:24 39
 8. Черно море 21 11 4  6 25:11 37
 9. Миньор 21  6 6  9 23:24 24
10. Берое 21  5 5 11 20:31 20
11. Монтана 21  5 5 11 18:35 20
12. Локо Сф 21  4 5 12 19:36 17
13. Ботев Вр 21  4 6 11 15:27 15
14. Видима 21  3 4 14 11:40 13
15. Калиакра 21  2 4 15 17:43 10
16. Светкавица 20  0 4 16 5:45 4

резултати

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Айнтрахт -

Бохум
21.30 Борусия Д -

Щутгарт

Лаптопа остава
във Видима

Ръководството на ПФК Видима-
Раковски запазва доверието си към
старши треньора Костадин Анге-
лов - Лаптопа. Членовете на Упра-
вителния съвет на севлиевския клуб
застават твърдо зад наставника и
ще продължат да го подкрепят без-
резервно и категорично, обявиха от
клуба. Въпреки загубата с 2:3 от
Калиакра целта остава непромене-
на - ще се направи всичко възможно
Видима-Раковски да запази мястото
си в “А” група. Севлиевските шефове
са категорични, че в излезлите спе-
кулации в медиите за смяна на тре-
ньора Костадин Ангелов няма нищо
вярно. Под ръководството на Лап-
топа севлиевци имат обаче само 1
победа в последните 10 мача от
първенството и не успяха да побе-
дят прекия си конкурент за оцеля-
ване Калиакра и забоксуваха още
повече в битката за спасение.

Тонев играе 86 мин.
за Лех

Българският национал Алек-
сандър Тонев започна като титу-
ляр при победата на Лех с 1:0 над
Гурник Забже в Познан в мач от
23-ия кръг на полското футболно
първенство. Рафал Муравски (71)
донесе успеха на домакините, а
Тонев бе сменен 4 минути преди
края от Матеуш Можджен. Лех е
6-и с 35 т. - на 6 т. от място в
Лига Европа. Лидер е Легия Вар-
шава с 44 т.

ЦСКА окончателно
без Абел Анисе
БФС разкри фактите около картотекирането на мадагаскареца

Снимка БГНЕС
ЦСКА окончателно няма

да може да използва Абел
Анисе до края на сезона.
Изпълнителният директор на
БФС Борислав Попов заяви,
че “армейците” нямат право
да искат служебна картотека
за мадагаскареца от ФИФА, а
това трябва да стори именно
Футболният съюз, който оба-
че няма да го направи.

“Поради факта, че дого-
ворът на играча (с Черномо-
рец) не е изтекъл или не е
бил прекратен по взаимно
съгласие преди края на по-
следния период за регистра-
ция, определен от БФС,
въпросното изключение за
картотекиране не може да се
приложи. Следователно не би
следвало въпросният играч да
може да бъде регистриран в
ЦСКА извън периодите на ре-
гистрация. Това са фактите и
заключенията по “Случая Ани-
се”. И няма защо да се търсят
оправдателни причини извън
собственото поведение и дей-
ствия. Но затова трябва сме-
лост. А тя изглежда е дефи-
цитна, а и не само тя”, каза
Попов в писмо до “червените”.

ЦСКА победи Берое с 1:0
на “Българска армия” и остава
на върха в “А” група след XXI
кръг. Гола наниза новата звез-
да на тима Антон Карачана-
ков (28), който се разписа от
пряк свободен удар от 25 ме-
тра.

“Сигурен съм, че БФС води
политика срещу ЦСКА, убеден
съм, че е така. Естествено така
наречените “допингирани” и

Антон Карачанаков от ЦСКА финтира Стефан Велев и Веселин Пенев
(от ляво на дясно) в мача от XXI на “А” група, който “червените”

спечелиха с 1:0 с гол именно на юношата на Пирин

Анисе ни липсват и не мога да
разбера защо са лишени от
правото си на труд. Благодаря
на публиката, феновете ни
наистина са 12-ият ни играч. С
тях можем да водим тази бит-
ка, без тях сме нищо. Надявам
се още повече хора да дойдат
на следващия двубой”, каза

треньорът на ЦСКА Стойчо
Младенов.

“Треньорите имат разбира-
ния, ръководството, дай Боже,
да направим още един-два
хода напред по отношение на
предстоящи мачове и смятам,
че тогава ще можем да кажем,
че ЦСКА може да се бори за

титлата. Аз казах, че си
изпълниха своите задачи по
отношение на 3-те точки, има-
ше добри изпълнения, особе-
но в защита. Карачанаков е
добър талант, трябва да се
пази. Не мога да коментирам
играта”, заяви президентът
Димитър Пенев.

ерое взе
базата си за
срок от 10
години. До-
говорът за

Б
концесия бе подписан
от общината, след
като шефовете на
тима представиха ин-
вестиционна програ-
ма от 4,5 млн. лв. Ре-
шението бе взето с 48
гласа “за”, 1
“въздържал се” и нито
един “против”. Така
Берое има безвъзме-
здно право на ползва-
не на стадион “Берое”,
2 от терените зад него
и сградата с козирка-
та. В това право не
влизат 2-те лекоатле-
тически писти - на ос-
новния стадион и на
тренировъчното игри-
ще, и 8 от стаите в
сградата с козирката.

Инвестиционната
програма предвижда
още през тази година
да бъдат инвестирани
1,5 млн. лв. Ще бъде
сменено тревното по-
критие, дренажът, по-

ливната система и при-
лежащите съоръжения
на стадиона, както и
ремонт и преустройст-
во на помещенията под
козирката. Също така
ще бъдат обособени
помещения за зала за
п р е с к о н ф е р е н ц и и ,
ВИП салон, нова стая
за вътрешно наблюде-
ние и сигурност, ре-
монт на санитарните
помещения, довършва-
не на оградите и под-
мяна на износените
части с нови, както и
изграждане на кабин-
ки за продажба на би-
лети и фен артикули.

Стадион “Берое” е
един от осемте, заяве-
ни от БФС за дома-
кинството на Евро
2015 за юноши до 17
години, което страна-
та ни спечели през
миналата седмица. С
направените и пред-
стоящи ремонти стади-
онът ще се доближи
все повече до услови-
ята за лицензиране за
евротурнирите.

Д ербито от 21-ия кръг на “А” гру-
па между шампиона Литекс и
вицешампиона Левски започна
без феновете на “сините”. При-

Литекс пусна агитката на Левски със закъснение

чината - част от хореографията не бе
допусната и привържениците отказаха
да влязат на Градския стадион. Двубо-
ят завърши снощи след редакционно-
то приключване на вестника. Фенове-
те на Левски, които бяха над 2000,
отказаха да влязат на стадиона, след

като по нареждане на финансовия ди-
ректор на ловчанлии Величко Дихонов
не беше допуснат мегафон на “сините”
ултраси.

“Не ни пускат на стадиона, тъй като
не позволяват да си внесем хореогра-
фията. При това положение ние няма
да влезем и да си купим билети”, ко-
ментира шефът на фенклуба Владимир
Владимиров. Проблемът е в специално
озвучение, което агитката на Левски

носи със себе си и използва за хорео-
графията. Аудиотехниката обаче изи-
сква и специално захранване, което
управата на стадиона не смята за
уместно, а делегатът на мача профе-
сор Лъчезар Димитров, бивш ректор
на НСА “Васил Левски”, също не е
съгласен да се позволи използването
му. Все пак привържениците на “сини-
те” бяха допуснати след 20-ата мину-
та при резултат 0:0.

БЕРОЕ ВЗЕ БАЗАТА
ЗА 10 ГОДИНИ

Михаил Венков позира с наградата си за играч
на XVI кръг на “А” група. Левият бранител на

Локо Пд взе 10 гласа от 22 възможни и
изпревари Нджонго Присо от ЦСКА, който има

8, както и Христо Янев от Литекс с 4.
Венков грабна приза за гола, с който

“смърфовете” биха Лудогорец
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БЕРБАТОВ
НЯМА ДА
ИГРАЕ И С
БЛЕКБЪРН

Димитър Бербатов
няма да играе за Ман-
честър Юнайтед и сре-
щу Блекбърн в мача от
XXXI кръг на Висшата
лига в понеделник. Ме-
ниджърът на “червени-
те дяволи” сър Алекс
ФЪргюсън обяви, че
ще разчита на абсо-
лютно същия състав, с
който излезе и срещу
Фулъм (1:0) в началото
на седмицата. Тогава
Митко попадна в гру-
пата за първи път от
5 мача, но остана ре-
зерва.

“Очакваме Луиш
Нани да тренира, но
мачът е прекалено ско-
ро за него. Така че
няма да рискуваме.
Гостуванията срещу
Блекбърн винаги са
трудни. Имат заряда на
местно дерби, борбата
е налице. Миналия се-
зон успяхме да се
върнем от гол пасив и
спечелихме първенст-
вото”, каза Фъргюсън.

¬ ÒÎÂ‰‚‡˘Ëˇ ’’II Í˙„, Ò˙·ÓÚ‡, 15.30 ˜.:
ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ÃËÌ¸Ó („Î. Ò˙‰Ëˇ Ã‡ÚËÌ ¡Ó„-
‰Â‚), ¬Ë‰ËÏ‡ –‡ÍÓ‚ÒÍË - ÷— ¿ (√ÂÓ„Ë »„Ì‡-
ÚÓ‚), ÌÂ‰ÂÎˇ 15.30 ˜.: ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÀÓÍÓ —Ù
(√ÂÓ„Ë  ‡·‡ÍÓ‚), —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -  ‡ÎË‡Í‡ (–‡-
‰ÓÒÎ‡‚ —Ú‡ÌÂ‚), ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ, 15.30 ˜.: (¡ÓÚÂ‚
¬ - ÀËÚÂÍÒ (—ÚÂÙ‡Ì —Ô‡ÒÓ‚), —Î‡‚Ëˇ - ◊Â-
ÌÓÏÓÂˆ (√ÂÓ„Ë …Ó‰‡ÌÓ‚), 19.00 ˜.: ¡ÂÓÂ
- ÀÓÍÓ œ‰ (¬ËÂÌ Ã‡ÌÂ‚), 19.30 ˜.: ÀÂ‚ÒÍË -
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ (ÕËÍÓÎ‡È …Ó‰‡ÌÓ‚)
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ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 1/4 финал от
Суперлигата
ПО ФИЛМ +

22.00 “Мастърс”
в Маями

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС НА МАСА

12.30 и 17.30 СП (отборно)
СНУКЪР

09.30 и 14.30 Чайна оупън
ФИГУРНО ПЪРЗАЛЯНЕ

19.45 СП в Ница

да си вкарат гол в първата среща на
“Сан Сиро”. Испанците, които защита-
ват титлата си, не опънаха мрежата на
противника за първи път от почти 2,5
години. За последно каталунците не се
разписаха на 4 ноември 2009 г. срещу
Рубин Казан 0:0 в Русия. Звездата на
гостите Лионел Меси, който има 55 гола
във всички турнири, прекъсна серията
си от 9 поредни мача с попадение.
Аржентинецът прати топката в мрежата
в 17-ата минута след пас на бразилеца
Дани Алвеш, но попадението беше от-
менено заради засада. Реферът подми-
на и 2 съмнителни положения за дузпа,
в които чилиецът Алексис Санчес (16) и
Карлес Пуйол (78) паднаха като прост-
реляни на тревата. За Милан пък фра-
пантни пропуски направиха бразилецът
Робиньо (14) и бившият играч на Барса
Златан Ибрахимович (20).

В другия 1/4 финал Байерн би Олим-

Милан и Барса
отложиха спора

Лионел Меси преминава през Кларънс Зеедорф, Алесандро Неста и Масимо Амброзини
(от ляво на дясно) от Милан в първия 1/4 финал от Шампионска лига, завършил 0:0.

Аржентинският гений не успя да се разпише за първи път от 9 мача насам

Двата тима определят 1/2 финалиста
в ШЛ на „Камп Ноу” след 0:0 на „Сан Сиро”,
Байерн вече готов за Реал М

След мачовете

РЕЗУЛТАТИ
       1/4 ФИНАЛИ

Милан - Барселона 0:0;
Марсилия - Байерн 0:2
0:1 Гомес (44), 0:2
Робен (69).
Реваншите са на 3 април.

пик в Марсилия с 2:0 и вече мисли за
битката с Реал Мадрид. Головете на
“Стад Велодром” нанизаха Марио Гомес
(44) и холандецът Ариен Робен (69).
Срещата беше с доста атаки към двама-
та вратари. Разликата обаче бе, че Ма-
нуел Нойер спаси всички точни удари,
докато бразилският страж на французи-
те Елинтон Андраде на 2 пъти беше
преодолян. Гомес се разписа за 11-и път
в надпреварата през сезона и доближи
на 1 гол лидера в класацията Меси. Тре-
ти е Карим Бензема от Реал М със 7
попадения, а 4-ти е португалският му
съотборник Кристиано Роналдо с 6 гола.
И 2-та реванша са във вторник.

Е врограндовете Милан и Барсело-
на ще определят 1/2 финалиста в
Шампионска лига във вторник на
“Камп Ноу”, след като не успяха

Снимки БГНЕС

24 баскетболисти бяха избрани, за да радват с изявите си публиката в
отборите на TOYOTA и TURKISH AIRLINES в родния Мач на звездите, който

е на 7 април в “Арена Армеец”. Двама от организаторите - Велко Лазов
(вляво) и Петър Аврамов обещаха много изненади на феновете. Сред

гостите ще е и бившата звезда от НБА Денис Родман

Ивайло Габровски
запази третото си
място в генералното
класиране на традици-
онната колоездачна
Обиколка на Мароко.
Габровски, който кара
за турския отбор “Коня
Торку Шекер Спорт”
завърши в групата на
победителя в 137-
километровия VI етап от

Иван Чепаринов загуби с черните
фигури на 42-рия ход от Никита Витугов
(Рус) в партия от VIII кръг на индивидуал-
ното европейско първенство по шахмат
за мъже в Пловдив. Асеновградчанинът
остана с 5.0 точки, но вече е далеч зад
лидерите, след като не успя да се про-
тивопостави на руснака, който е с инди-
видуален коефициент ЕЛО 2709 точки.

Бившият селекционер на България
Кирил Георгиев победи с белите хърват-
ския гросмйстор Зденко Кожул на 34-тия

Чепаринов губи в Пловдив
ход. Юлиян Радулски пък завърши реми
с черните с Владимир Поткин (Рус).

 Начело във временното класиране с
по 6,5 т. са 3-ма гросмайстори - руснаци-
те Владимир Малаков и Максим Матал-
ков и Владимир Акопян (Арм). С най-
добро класиране от българските шахма-
тисти е Георгиев, който с 5,5 т. дели 19-
46 място.

Европейското първенство се провеж-
да в 11 кръга по швейцарската система
и ще завърши утре.

ХОСЕП ГУАРДИОЛА,
треньор на Барселона:
“На “Камп Ноу” ще е ужасно, нужно

е хората да протегнат ръка към нас.
Винаги, когато идваме в Милано, иг-
раем трудно. За да стигнеш до 1/2
финала обаче, трябва да спечелиш
мач. За нас е комплимент, че гранд
като Милан, който е 7-кратен победи-
тел в турнира, се радва на нулево
равенство. Винаги е удоволствие да
играеш на “Сан Сиро”. Просто е срам-
но, че този терен не е подходящ за
футболни мачове. Интер и Милан за-
служават по-добро тревно покритие”.

МАСИМИЛИАНО АЛЕГРИ,
треньор на Милан:
“Защитавахме се организирано.

Трябва да сме доволни от резултата,
особено след като той ни оставя шанс
да продължим при 2 от възможните 3
развоя на реванша. Барселона почти
винаги вкарва попадения, така че по-
здравявам момчетата си, че си
свършиха работата. В Испания ще е
трудно, но този резултат ни вдъхва
сили”.

ЛИОНЕЛ МЕСИ,
нападател на Барселона:
“Не видях, но казват, че имало дуз-

па. Чувствам се зле, защото отборът
не победи. Без да направим голям мач,
заслужавахме успеха повече от Ми-
лан. Чака ни труден двубой и трябва
да спечелим, както трябваше да сто-
рим и в първия мач. От нас зависи дали
ще спечелим. Винаги излизаме за по-
беда, да играем нашата си игра, но
те са много силни физически”.

ЮП ХАЙНКЕС, треньор на Байерн:
“Не съм доволен единствено от

многото картони, защото това бе
двубой, в който доминирахме. Беше
важно да не получим гол. Не бива още
да говорим за Реал Мадрид, защото
има и реванш срещу Марсилия. Аз имам
много приятели в Мадрид и познавам
отлично испанския футбол. Срещу
Реал няма да има изявен фаворит, а
ние ще сме готови да им дадем соли-
ден отпор”.

ДИДИЕ ДЕШАН,
треньор на Марсилия:
“Реваншът ще е много сложен за

нас, след като загубихме с 0:2 на соб-
ствен терен. Байерн е от огромна
класа, знаех го отлично. Атаката им е
впечатляваща, но може би всичко
щеше да е по-различно, ако не ни бяха
вкарали точно преди почивката. Пре-
ди това нямаха много положения”.

Ерахидия до Тангир.
Той финишира за
3:31:16 часа с времето
на Райнард Ван Рен-
сбург (ЮАР), който пък
записа 2-ра поредна
етапна победа. Именно
Ван Ренсбург е лидер
в генералното класира-
не с 18:13:23 часа.
Втори на 38 секунди е
представителят на

домакините Адил
Джелул, а Габровски е
на 40 сек.

Колоездачната
Обиколка на Мароко е
от категория 2,2 на
ЮСИ. В десетте етапа
115-те състезатели ще
изминат 1578 км.
Надпреварата
завършва в Казаблан-
ка в неделя.

Габровски върви 3-ти
в Обиколката на Мароко
Габровски върви 3-ти
в Обиколката на Мароко
Габровски върви 3-ти
в Обиколката на Мароко
Габровски върви 3-ти
в Обиколката на Мароко
Габровски върви 3-ти
в Обиколката на Мароко

ЦСКА би драматично
Левски 3:2

Шампионът ЦСКА постигна
драматична победа над Левски
Волей с 3:2 (20, -23, 27, -23, 13) в
първи 1/4 финален мач от първен-
ството на България по волейбол.
Втората среща е днес от 17.30
часа. Играе се до 2 победи от 3
мача. Лидерът в редовния сезон
Пирин Балканстрой също стигна
до драматична победа над госту-
ващия Славия с 3:2 (17, 16, -21, -
29, 13). В друг мач Марек Юнион
Ивкони отнесе Монтана с 3:0 (16,
18, 21), а Арда би Нефтохимик в
Бургас с 3:2 (-19, 25, 25, -23, 22).

Тенисистите играят
за 25-36 място
на световното

Мъжкият отбор на България
по тенис на маса игра снощи с
Нигерия за 25-36 място на све-
товното първенство в Дортмунд.
Тимът в състав Станислав Голо-
ванов, Теодор Йорданов, Петко
Габровски и Пейо Кръстев при-
ключи с победа в предварителна-
та група, след като би Турция с
3:2 мача. Така България завърши
с 3 победи и 2 загуби във Втора
дивизия, група “G”. Женският
отбор в състав Каталина Гатин-
ска, Ася Касабова, Детелина Пе-
трова и Сибел Ремзи срещна
Дания снощи в първия си двубой
в групата за 25-36 място.

Батинков на финал на
земя и висилка в Доха

Александър Батинков се кла-
сира за финалите на земя и на
висилка на Световната купа по
спортна гимнастика в Доха, Ка-
тар. За земя Батинков е с 6-а
оценка от 14,250 точки. На висил-
ка той също е 6-и с 14,400 т. На
висилка Велислав Вълчев се класи-
ра 10-и в квалификациите с 13,900
т. и е резерва. С най-добри резул-
тати са Каи Цзоу (Кит) на висил-
ка 15,450 т. и Томислав Маркович
(Хърв) на земя 15,050 т. На оста-
налите уреди българите остана-
ха извън финалите.


